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نماینده ولی  فقیه در هرمزگان  :

مسئله اساسی، بازسازی 
و نوسازی مناطق 

زلزله زده است

استاندار هرمزگان خواستار شد 

 مشارکت صنایع 
در بازسازی مناطق زلزله زده

نظارت دستگاه قضایی 
بر ساخت و سازهای غیرمجاز 

در هرمزگان

رئیس دانشگاه پیام نور هرمزگان خبر داد
برگزاری آزمون های کارشناسی ارشد 

به صورت حضوری
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مديرعامل آبفا هرمزگان وضعیت آبي روستاهاي 
قشم را تشريح کرد

 سازگاري با کم آبي ، تنها راه حل

جمع آوری گیت های متعدد اخذ عوارض 
در اسکله های لافت و پهل
معتادان مسلح در محلات

افزايش بیماری های تنفسی 
و گوارشی کودکان در هرمزگان 

مالیاتی  امور  مدیــرکل   // گروه خبر 
هرمزگان گفت: نهادینه شدن فرهنگ 
مالیاتی عامل اساسی بر تمکین مالیاتی 
مالیاتی  درآمدهای  افزایش  و  مؤدیان 
چون  دســتاوردهایی  که  چرا  است؛ 
عدالت مالیاتی و نگرش مثبت مودیان 

را به دنبال دارد.
  بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ شــاکررضا 
مریدی افزود: در همین راســتا نیاز است 
که مــوارد مصرف مالیات های مســتقیم 
 و مالیــات بــر ارزش افــزوده توســط 
دســتگاه های اجرایی و شهرداری ها به 
مردم اطلاع رسانی شود تا ترغیب اقشار 
مختلف بــه پرداخت مالیات افزایش یابد. 
مریــدی افزود:درحقیقت فرهنگ مالیاتی 
نقش انکارناپذیری در بالابردن درآمدهای 
مالیاتی دارد. وی گفت:  اطلاع رســانی 
به شــهروندان از نحوه مصرف درآمدهای 
جامعه  اعتماد  افزایــش  موجب  مالیاتی، 
به دســتگاه مالیاتی می شــود. توســعه 
خدمــات و رفــاه اجتماعــی، آموزش، 
بهداشــت و آبادانی بوســیله درآمدهای 
مالیاتی موجب ارتقــای فرهنگ مالیاتی 
مالیات  پرداخت  داوطلبانه  مشــارکت   و 
می شــود. مریــدی اظهارداشــت: تنوع 
اقتصادی از یکســو و نقش  فعالیت های 
مهم دولت ها در جهت گســترش خدمات 
 عمومی، تامین اجتماعی، تعهدات دولت در 
عرصه های اقتصادی و اجتماعی و تلاش در 
جهت تحقق رشد اقتصادی و توزیع عادلانه 
 درآمد، پرداخــت و دریافت مالیات را به 
مســئله ای مهم و تاثیرگذار تبدیل کرده 
امورمالیاتــی هرمزگان  اســت. مدیرکل 
تصریــح کرد: دولت ها به کمک این منبع، 

توانایــی تامین بخش قابــل توجهی از 
هزینــه های گوناگون خود را به دســت 
آورده و متناســب با حجم مالیات ستانی، 
قادر خواهند بود که منابــع در اختیار را 
اولویت های مورد نظر تخصیص  براساس 
 دهند. مریدی افزود: مالیات از آن دســت 
ویژگی هــای نظام اجتماعی اســت که 
پذیــرش آن از طــرف مودیــان و نحوه 
اجــرای آن از طــرف دولت، بســیار به 
بســتگی  کشــور  فرهنگی  های  ویژگی 
دارد. وی گفت: مالیــات از نظر پذیرش 
و مقبولیــت فردی، جایــگاه منحصر به 
فــردی دارد. مالیــات، پرداخت یکجانبه 
ملت به دولت براســاس قانون اســت که 
برخلاف جریان عمومی اقتصادی، هنگام 
 پرداخت آن، کالا یا خدمت مشــخصی به 
پرداخــت کننده آن صــورت نمی گیرد.

مدیــرکل امور مالیاتی هرمــزگان اظهار 
داشــت : با این توصیف، فرهنگ مالیاتی 
که عبارت از بررســی جریان فرهیختگی 
در عناصر مادی و معنوی پرداخت مالیات 
از طرف شهروندان و دریافت آن از طرف 
دولت و هزینه کرد آن است؛ بسیار پیچیده 
خواهد بــود.وی گفت:  امــروزه مفهوم 
تمکیــن مالیاتی به یک پدیــده رایج در 
اکثر کشورها تبدیل شــده و توجه تعداد 
کثیری از محققان را به منظور شناســایی 
عوامــل تاثیرگذار بر آن بــه خود جلب 
کرده است. فرهنگ مالیاتی عامل اساسی 
بر تمکین مالیاتی مودیان اســت؛ چرا که 
دســتاوردهایی چون عدالــت مالیاتی و 
نگــرش مثبت مودیان را بــه دنبال دارد. 
مریدی گفت: دولت ها با کمک درآمدهای 
مالیاتی، می توانند بخش قابل توجهی از 

هزینه های کشــور را تامین کنند. پذیرش 
پرداخت مالیات از سوی مردم و چگونگی 
 مصــرف آن از ســوی دولت، بــه میزان 
نهادینه شــدن فرهنگ مالیاتی در جامعه 
بستگی دارد. وی اظهار داشت: وجـــود 
فرهنگ مالیـــاتی کمـــک بسیاری بـه 
کند. وجود  اقتصادی کشور مـی  توسـعه 
فرهنگ مالیـاتی در کشور تـاثیر مهمـی 
در کـــاهش هزینه ها و افزایش درآمدها 
دارد که نتیجه آن افزایش عدالت اجتمـاعی 
و رفـــاه عمومی اســت. وی گفت:  به 
این ترتیب، اتکـــای دولت به درآمدهای 
 نفتـی کـم شـده و بخـش قابل توجهی از 
هزینه های جاری و عمرانی جامعه تامین 
می شود. مریدی افزود:درحقیقت فرهنگ 
مالیاتی نقــش انکارناپذیری در بالابردن 
درآمدهای مالیاتی دارد. وی گفت: در این 
بین اطلاع رسانی به شــهروندان از نحوه 
مصرف درآمدهای مالیاتی، موجب افزایش 
اعتماد جامعه به دستگاه مالیاتی می شود. 
توسعه خدمات و رفاه اجتماعی، آموزش، 
بهداشــت و آبادانی بوســیله درآمدهای 
مالیاتی موجب ارتقــای فرهنگ مالیاتی 
مالیات  پرداخت  داوطلبانه  مشــارکت  و 
می شــود. مریدی گفت: اطلاع رســانی، 
آمــوزش و ارائــه خدمــات مالیاتی به 
مردم، بالابردن اطلاعات درباره اهداف و 
عملکرد، جلوگیری از تبعیض و تســهیل 
فرهنگ  گسترش  ســبب  مالیاتی  قوانین 
مالیاتی خواهد شــد.وی گفت:  توســعه 
فرهنگ مالیاتی بوسیله آموزش وپرورش 
)از طریق کتابهای درســی ( ورسانه های 
تلویزیونی، رادیویی  )برنامه های  گروهی 
و..( نیــز در نهادینه کردن فرهنگ مالیاتی 

موثر اســت.وی افزود:  در واقع فرهنگ 
مالیاتی به عنوان یکی از مولفه های اصلی 
پدیده مالیات و مالیات ســتانی در دنیای 
مدرن به شــمار می آید و سیاست گذاران 
اقتصادی و سیســتم مالیاتــی را چاره ای 
جــز مدنظر قــرار دادن و توجه و تمرکز 
بیشــتر بر این فرهنــگ و تقویت آن در 
جهت کارآمدی مالیات نیســت. مدیرکل 
امــور مالیاتــی هرمزگان گفــت: هرگاه 
بتوانیم ضــرورت دریافت مالیات از مردم 
 را بــه صــورت مســتدل و منطقی برای
 آن ها بیان کــرده و به آنان آگاهی های 
لازم را داده و بــرای آن هــا به صورت 
شــفاف توضیح دهیم که مالیات دریافتی 
 از مــردم و توســط دولت صــرف چه 
هزینه هایی می شود و در صورت نپرداختن 
مالیات ، دولت و مردم دچار چه مشکلاتی 
خواهند شد و همچنین مردم به یک باور 
برســند که دولت مالیات دریافتی را برای 
بهبود وضع جامعه و توســعه ی اجتماعی 
 و رفاه شــهروندان هزینه مــی کند، آنگاه 
می توان ادعا کرد که مقدمات یک فرهنگ 
مالیاتی خوب برای پرداخت مالیات توسط 

عامه ی مردم به وجود آمده است .

مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان تاکید کرد

تمکین مودیان و افزایش درآمدهای مالیاتی با نهادینه شدن فرهنگ مالیاتی

گروه خبر // مدیــر کل کمیته امداد 
حضرت امام ره اســتان هرمزگان در 
پیامی فرا رسیدن هفته بسیج را تبریک 

گفت.
   به گزارش خبرنــگار دریا ؛ دکتر جلیل 

تراهی در این پیام بیان نمود؛ هفته بســیج؛ 
یادآور جانفشانی های بسیجیانی ایثارگر و 
مخلص اســت که نه تنها در دفاع از نظام 
ایستادگی  ایران  اسلامی  مقدس جمهوری 
کــرده اند بلکه در عرصــه های گوناگون 
همچون پیشرفت علم و فناوری، فرهنگی، 
اجتماعی و سازندگی نقشی بی بدیل ایفاء 
نمودند آنگونه که امروز  بســیجی الگویی 
کامل برای نسل جوان است و این نشان از 
تفکر بسیار والا و بزرگ بسیجیان حماسه 
آفرین دارد و هرروز برکت و ثمر این نهاد 
مردمی نمایان تر می شود.تراهی در ادامه با 
 بیان عرض تبریک به فرماندهی محترم سپاه 
امام ســجاد )ع( برادر بســیجی ســردار 

اباذر ســالاری و تمامی بســیحیان استان 
هرمزگان،نقش آفرینی و مشارکت بسیجان 
این استان در عرصه های محرومیت زدایی، 
ســازندگی، مقابله با جنگ نرم و همراهی 
با نهــاد مقدس کمیته امداد امــام ره را در 
تحقق هر چه بهتر اهداف، موجبات عزت، 
اقتدار و ارتقاء روز افزون امنیت اجتماعی 
این مرز و بوم خواند و اعلام داشــت، در 
اســتان هرمزگان همراهی تحسین برانگیز 
بسیجیان سراسر اســتان در اطعام مهدوی 
و اطعام حســینی _تعامل کــم نظیر مراکز 
نیکــوکاری امداد بــا قرارگاههای تحول 
 محلات ، همکاری اقشار مختلف بسیج در 
پویش هــای ایران مهربان و ایران همدل _ 

بســیج فراگیر پایگاههای مقاومت سراسر 
استان در مراحل مختلف رزمایش مواسات 
 و کمک های مومنانه قابل تقدیر و تشــکر 
می باشــد و این مهم را نشــآت گرفته از 

روحیه مخلصانه بسیج و بسیجی دانست.

پیام تبریک مدیر کل کمیته امداد امام )ره ( به مناسبت هفته بسیج 
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ادامه از تیتر یک //
  معروفخانی در ادامه خاطرنشــان کرد: شــرکت فولاد 
هرمــزگان با توزیع غــذای گرم در برخــی از مناطق و 
یاری رســانی به تامین سیستم فنی تاسیســات و برق به 
کمک امدادگران شــتافتند و در این عرصه پیشقدم شدند. 
وی افزود: پیرو درخواســت جنــاب دکتر مرادی و اعلام 
نیــاز به چادرهای امدادی در کنار ســایر اقلام موردنیاز، 
شــرکت فولاد هرمزگان ظرف ۲۴ ســاعت تعداد ۱۰۰۰ 
دستگاه چادر امدادی و ۵۰۰۰ پک بهداشتی و غذای گرم 
موردنیاز خانواده های آســیب دیده را تهیه و توزیع کرد . 
وی با اشاره به تاکید استاندار مبنی  بر پیشتاز بودن صنایع 
در امر سرویس دهی به این عزیزان گفت: هرنوع همکاری  
کــه در توان ما و مجموعه فولاد هرمزگان باشــد را ارائه 
می کنیم. قطعاً به عنوان یک وظیفه در کنار عزیزان امدادگر 
و سازمان هلال احمر خواهیم بود. این مهم را یک وظیفه 
اخلاقی، شــرعی و انسانی دانسته و سعی می کنیم باری از 
دوش این عزیزان برداشته و به مردم آسیب دیده کمک کنیم. 
معروفخانی تصریح کرد: شرکت فولاد هرمزگان همیشه در 
همه عرصه ها و فعالیت های اجتماعی، پیشــقدم و پیشرو 
بوده است . امســال مصمم هستیم که بیشتر از گذشته در 
کنار اســتاندار محترم و مردمی باشیم ودر راستای کمک 
به پیشرفت استان بکوشــیم . وی در پایان از همکاری و 
همراهی خوب حجت الاسلام والمسلمین دکتر عبادی زاده 
امام جمعــه و نماینده ولی فقیه در اســتان، دکتر مرادی و 
 سایر نمایندگان، همچنین سردار سالاری فرماندهی سپاه
 امام سجاد)ع( و سرگردشهبازی و سایر سازمان ها با شرکت 

فولاد هرمزگان تقدیر و تشکر کرد.
* تامین سریع نیازمندی های مردم

   دکتــر مرادی، نماینده مردم بندرعباس ضمن تشــکر و 
قدردانی از استاندار، سازمان هلال احمر و همه سازمان ها 
و کسانی که در کمک رسانی به زلزله زدگان حضور داشتند 
از مجموعه فولاد هرمزگان به دلیل امدادرســانی سریع در 
کمک به زلزله زدگان اســتان تقدیــر و قدردانی کرد. وی 
به نمایندگی از مردم اســتان و مردم مناطق آسیب دیده از 
مهنــدس معروفخانی و مجموعه فــولاد هرمزگان که با 
دلســوزی و دغدغه مند به کمک آمدند و به سرعت اقلام 

موردنیاز را فراهم کرده و در اختیار هلال احمر استان قرار 
دادند تقدیر و تشــکر کرد . مرادی در ادامه بیان کرد: مردم 
و به خصوص آسیب دیدگان، انتظار داشتند که نیازهای اولیه 
اعم از چادر و اقلام خوراکی و ضروری را دریافت نمایند. 
بحمدالله  نیازها به سرعت تامین شد. در وهله دوم، موضوع 
بازسازی مناطق آسیب دیده مطرح است. در جلسه ای که به 
درخواست استاندار محترم جناب آقای دوستی و با حضور 
دستگاه های اجرایی مرتبط برگزار شد دستور اکید ایشان 
مبنی بر تسریع در بازسازی را منتقل کردیم. مرادی در ادامه 
افزود: همه مسئولان و دســتگاه های مرتبط و نمایندگان 
مجلس در حوزه مسئولیت های اجتماعی پشت و پناه مردم 
آسیب دیده باشند. فشار صرفاً روی یک دستگاه و یا صنعت 
نباشد و هر دو وزارتخانه صمت و نفت در این بخش حضور 
داشته باشند . وی در پایان ضمن تشکر از استاندار دلسوز 
و مردمی بیان کرد: ایشــان در اندک زمانی ثابت کردند که 
حامی و پشتوانه قشر ضعیف و فقیر جامعه هستند. این اقدام 
و حرکت قطعاً می تواند موردرضایت پروردگار و موفقیت 

قرار گیرد .
* به همدلی همه نیاز داریم

  در این مراســم مهدی دوستی، استاندار هرمزگان ضمن 
تشکر از کارکنان هلال احمر در این روزهای بحرانی گفت: 
از عزیزان زحمتکش هلال احمر تشکر می کنم چون شاهد 
کار بدون انتظار و چشم داشت آنها بودم. در این روزگار که 
شاهد دنیایی شدن همه امور هستیم هنوز هستند آدم هایی 
که بدون هیچ چشم  داشتی برای مردم و خدا کار می کنند . 
وی در ادامه افزود: از مهندس معروفخانی، مدیرعامل فولاد 
هرمزگان و نیز آقای فاطمی امین بابت لطفی که داشــتند 
بسیار تشکر می کنم. خسارت وارد شده به هرمزگان بسیار 
بزرگ اســت و نیاز به کمک و همدلی همه افراد دارد. در 
این روزها همه عزیزان باید در کنار هم باشند. دکتر مرادی 
از روزهای اول حضور پررنگی داشــتند و حتی یک شب 
را کنار مردم زلزله زده بودند. این افتخار نصیب من و دکتر 
مرادی شد که در کنار جانبازان قطع نخاعی باشیم. این اتفاق 
ضربــه بزرگی به مردم هرمزگان زد . اســتاندار هرمزگان 
درباره عملیات اجرایی ساخت واحدهای مسکونی گفت: 
قصد داریم ۳ هزار واحد مســکونی بســازیم. در صورت 

استفاد از وام های موجود ساخت این واحدها ۷۵۰ میلیارد 
تومان هزینــه دارد. تامین ۲۱۰ میلیارد تومان از این مبلغ 
برعهده دولت است و ۵۴۰ میلیارد تومان دیگر را مردم باید 
عهده دار شوند. خواهش می کنم چند لحظه چشمان خود 
را ببندیــد  و به وضعیت آن منطقه و خانه های خشــت و 
گلی فکر کنید. قرار اســت که این ۵۴۰ میلیارد تومان از 
کسانی گرفته شــود که دام های خود را از دست داده اند و 
اکنون به شدت تحت فشار هستند. اگر نتوانند اقساط خود 
را پرداخت کنند بدون شک یارانه آنها قطع و همچنین گرفتن 
سند برایشان غیرممکن می شــود . وی افزود: قرار نیست 
سرپناهی فراهم کنیم و مدعی باشیم که مشکل را بر طرف 
کرده ایم اما این مردم و فرزندانشان تا سال ها بدهکار باشند، 
هیچ ثباتی نداشــته باشند و ملکی از خود نداشته باشند یا 
حسابشان مسدود شــود. خواهش من آن است که همه با 
همدلی و کمک مســئله را حل کنیم .  وی گفت: با خودم 
عهدی بستم که خالصانه با این مردم کار کنم. ۹ سال به مردم 
هرمزگان خدمت کردم و می دانم که این مردم چقدر پاک 
و شفاف هستند و در این وضعیت این موضوع بیشتر برای 
من ثابت شــد. شب اول به روستای گیشان غربی رفتیم و 
تعدادی چادر دادیم که برگرداندند. این اتفاقات به ندرت رخ 
می دهد؛ مخصوصا برای مردمی که در چنین شرایط زندگی 
می کنند. روی این حرکات هیچ اسمی جز شرافت و کرامت 
نمی توان گذاشت و این موضوع جای تقدیر و تشکر دارد. 
از عزیزان فولاد هرمزگان نیز تشکر می کنم. انشاالله دست 
به دست هم دهیم و با اخلاص برای این مردم شریف کاری 
انجام دهیم .  دوستی خاطرنشان کرد: این دوره بسیار دوره 
خوبی است زیرا هم نمایندگان استان هم آقای عبادی زاده 
نماینده ولی فقیه اســتان و مدیــران صنایع مانند مهندس 
معروفخانی و برادران سپاه و همه عزیزان دیگر بااخلاص 
کارها را انجام می دهند. اگر بخواهیم مشکل مردم حل شود 
و اتفاقی در این استان بیفتد باید اخلاص را در کارهایمان 
رعایت کنیم تا موجب تحول در استان شود . در پایان این 
مراسم استاندار هرمزگان ، رئیس مجمع نمایندگان استان و 
رئیس هلال احمر استان هر یک با اهدای لوحی جداگانه 
 از زحمات مدیرعامل فولاد هرمزگان در کمک رسانی به 

زلزله زدگان تقدیر کردند.

توسط فولاد هرمزگان صورت گرفت

اهدای 1000چادر و 5000بسته بهداشتی به زلزله زدگان

توسط فولاد هرمزگان صورت گرفت

اهدای 1000چادر و 5000 بسته بهداشتی 
به زلزله زدگان

 شرکت فولاد هرمزگان ظرف ۲۴ ساعت تعداد ۱۰۰۰ دستگاه چادر امدادی و ۵۰۰۰ پک بهداشتی 
و غذای گرم موردنیاز خانواده های آسیب دیده را تهیه و توزیع کرد

 گروه خبر // مراســم اهدای 1000 تخته چادر و 5000 بسته بهداشــتی از سوی فولاد هرمزگان 
جهت کمک رسانی به زلزله زدگان استان هرمزگان در محل سازمان هلال احمر بندرعباس برگزار 

شد.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ عطالله معروفخانی، مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان ضمن تقدیر و تشکر از 
پیگیری و حضور به موقع استاندار مردمی، دلسوز ، متعهد و متخصص استان در دقایق اولیه پس از وقوع 
زلزله اظهار داشــت: با مدیریت شایسته اســتاندار محترم، این بحران سپری خواهد شد. مشکلات عدیده 

مناطق زلزله زده با پیگیری های ایشان در زمان کوتاهی جبران می شود .

*  کمک رسانی حداکثری از همان دقایق ابتدایی وقوع حادثه
  وی ضمن تشکر از دکتر مرادی نماینده بندرعباس، سلحشور مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان هرمزگان و 
سرگرد شهبازی فرمانده بسیج کارخانجات استان هرمزگان و سایر همراهان تصریح کرد: مجموعه فولاد هرمزگان 
در راستای عمل به دستور وزیر محترم صمت، دکتر فاطمی امین و همچنین دکتر طیب نیا، مدیرعامل محترم فولاد 
مبارکه؛ مبنی بر قرار گرفتن فولاد هرمزگان در کنار مردم آسیب دیده از همان دقایق ابتدایی بعد از وقوع این حادثه 
دلخراش با تمام قوا به امدادرسانی پرداخت و ضمن بسیج همه همکاران، شرکت های زیرمجموعه و ماشین آلات 

سنگین، آنها را برای کمک به این مناطق اعزام کرد .

گروه خبر // فــولاد هرمزگان همراهی 
خود با زلزلــه زدگان را با توزیع غذای 

گرم بین آنان آغاز کرد.
  بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ مدیرعامل 
فــولاد هرمزگان و جمعــی از مدیران این 
 شــرکت ظهر  پنجشــنبه  از روســتاهای 
زلزله زده بخش فین در اســتان هرمزگان 
بازدید و ضمن توزیع غذای گرم برای وعده 
شــام و ناهار  در جریان مشــکلات آنان 
قرار گرفتند. معروفخانی با حضور در بین 
زلزله زدگان بر حمایت فولاد هرمزگان از 

آنان  تاکید و اظهار داشــت ؛ ما را در کنار 
خود بدانید. معروفخانی در این دیدارها بر 
تاکید وزیر صمــت مهندس فاطمی امین و 
مدیرعامل فــولاد مبارکه دکتر طیب نیا بر 
حمایت فولاد هرمــزگان از زلزله زدگان 
 در حد توان اشــاره و از ایشان  برای این 
حمایت ها قدردانی کرد. وی از خرید ۱۰۰۰ 
تخته چادر اسکان به مبلغ ۶۰  میلیارد ریال 
و تهیه ۵۰۰۰ بســته بهداشتی توسط فولاد 
هرمزگان جهت توزیع در بین زلزله زدگان 
خبر داد. در پایان این بازدیدها در جلسه ای 

که در بخشداری فین تشکیل شد ، بخشدار، 
شــهردار و اعضای شورای شهر فین نیز از 

حضور به موقع و حمایت فولاد هرمزگان ار 
زلزله زدگان قدردانی کردند.

توسط فولاد هرمزگان صورت گرفت 

توزيع غذای گرم بین زلزله زدگان

ادامه در همین صفحه
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: د
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افزایش بیماری های تنفسی 
و گوارشی کودکان در هرمزگان 

  گروه خبر // رئیس بیمارســتان کودکان بندرعباس گفت: ضریب 
اشغال تخت های بیمارستان نسبت به مدت مشابه سال قبل بیشتر شده 
است که عمدتا بدلیل ابتلا به بیماری های گوارشی است.   عبدالمجید 
ناظمی در یک گفت وگوی رسانه ای اظهار کرد: ضریب اشغال تخت های 
بیمارستان نسبت به مدت مشــابه سال قبل  بیشتر شده است و عمده 
موارد بســتری کودکان در حال حاضر مربوط به عفونت های گاسترو 
انتریت )گوارشــی ( به دلیل روتاویروس است یا به عبارتی بیماریهای 
گوارشی ویروسی با علائم اسهال و استفراغ و عفونت های حاد تنفسی 
ویروسی غیرکرونایی است.وی با اشــاره به این که افزایش بروز این 
 بیماری ها نشــان می دهد کــه رعایت پروتکل های بهداشــتی کمتر 
شــده، تجمعات افزایش یافته و مردم به نسبت مشابه سال قبل کمتر 
دستورالعمل های بهداشتی را رعایت می کنند گفت که در صورت ادامه 
این روند دچار مشکلات اساسی خواهیم شد.به گزارش فارس، رییس 
بیمارســتان کودکان بندرعباس از مردم درخواست کرد در کنار انجام 
واکسیناسیون، همچنان نسبت به رعایت موازین بهداشتی و پروتکل ها 
حساس باشند و از حضور در دورهمی ها و تجمعات حدالامکان پرهیز 
نماینــد و در صورت الزام به حضور در مکانهای تجمعی، از ماســک 

استفاده و فاصله گذاری ایمن را رعایت کنند.

راه اندازی » اپ جبهه «
 برای خدمات رسانی به زلزله زدگان هرمزگان 

  گروه خبر //  اســتاندار هرمزگان از راه اندازی »اپلیکیشن جبهه« 
به عنوان اقدامی ابتکاری در راســتای نظم بخشی و مدیریت منسجم 
برای خدمات رسانی به زلزله زدگان استان خبر داد. مهدی دوستی بیان 
داشت: تمامی دستگاه های خدمات رسان می توانند با استفاده از این اپ 
و وارد کردن اطلاعات آســیب دیدگان میزان خدمات رسانی را رصد 
کــرده و اقلام و خدمات را عادلانه توزیع کنند.وی عنوان کرد: این نرم 
افزار با مراجعه به آدرس https://jebhe.app و در چهار نسخه 
وب، اندروید، ویندوز و لینوکس در دسترس قرار گرفته است.براساس 
اعلام مؤسسه ژئوفیزیک دانشگاه تهران زمین لرزه ای به بزرگی ۶.۴ در 
مقیاس امواج درونی زمین در ســاعت ۱۵ و ۳۷ دقیقه و ۴ ثانیه و در 
عمق ۱۵ کیلومتری از زمین و زلزله دیگری با بزرگی ۶.۳ در ســاعت 
۱۵ و ۳۸ دقیقه و ۳۸ ثانیه، به فاصله یک دقیقه در عمق ۱۵ کیلومتری 
زمین روز یکشنبه ۲۳ آبان ماه استان هرمزگان را لرزاند.همچنین پس از 
آن ۱۶۰ پس لرزه به بزرگی بین ۳ تا ۵ در مقیاس امواج درونی زمین در 
این منطقه از جنوب کشورمان رخ داد.به گزارش مهر، بر اثر این زلزله 
دو نفر جان خود را از دست دادند و حدود ۱۰۴ نفر نیز مصدوم شدند.

رئیس دانشگاه پیام نور هرمزگان خبر داد
برگزاری آزمون های کارشناسی ارشد 

به صورت حضوری
 گروه خبر //  دکتر محمد خیری رئیس دانشگاه پیام نور هرمزگان 
با بیان اینکه، با رعایت پروتکل های بهداشتی آزمون های کارشناسی 
ارشد در نیمســال اول ۱۴۰۱_۱۴۰۰ به صورت حضوری می باشد، 
گفت: دانشــجویان با تغییر محل آزمون خود می توانند در نزدیکترین 
واحد دانشگاهی به محل زندگی خود امتحان حضوری دهند.به گزارش 
خبرنــگار دریا ؛ دکتر خیری، اظهار داشــت: تغییر محل آزمون برای 
دانشــجویان کارشناسی ارشد از اول آذرماه شــروع می شود و تا ۸ 
آذرماه نیز امکانپذیر است.وی در پایان خاطر نشان کرد: فقط امتحانات 
دانشجویان کارشناسی ارشد حضوری است و آزمون های کارشناسی 

به صورت آنلاین و غیر حضوری می باشد.
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سرمقاله

  آنقدر معتادان به راحتی در محلات تردد می کنند و برخی کوچه ها به پاتوق 
آنها تبدیل شده است که بیشترشان حتی چاقو و... به همراه دارند و اگر کسی به 
آنها بگوید بالای چشمت ابروست، به گوینده حمله ور می شوند.چند شب پیش 
در یکی از محلات حاشــیه ای بندرعباس به معتادی که در کوچه و در ملاء عام 
در حال تزریق بوده، گفته می شود که آنجا محل تردد زن و بچه اهالی و رهگذران 
است و وجهه خوبی ندارد و برو که فورا معتاد چاقوی خود را در می آورد و تهدید 
 ودرگیر آغاز می شود که البته این موضوع تازگی ندارد. یکی از عکاسان استان
می گفت برای گرفتن عکس از وضعیت معتادان در ســطح محلات رفته بودم و 
حتی یکی از محلات هم خودم آنجا ساکن هستم و شناخته شده هم هستم که در 
زمان عکس گرفتن، یکی از معتادان، سرنگ خون آلودش که تزریق کرده بود را 
نشانم داد و مرا به اسم صدا کرد و گفت فلانی عکس نگیر، وگرنه با این سرنگ 
 داخل بدنت می زنم تا آلوده به ایدز و هپاتیت و.... شوی.متاسفانه وضعیت محلات 
حاشیه ای بندرعباس اسفناک است ودر سال های اخیر از سرنگ های آلوده معتادان 
و صحنه هایی که هر روز کودکان و نوجوان آنان و خانواده ها مجبورند مشاهده 
کنند، گزارش منتشر کردیم و مطلب نوشتیم و مسئولان هیچ اقدام اثرگذاری انجام 
ندادند و به التماس مادران برای جمع آوری مواد و مشروب فروشان و... توجهی 
نشد. مادرانی در این مناطق به مسئولان التماس کردند که کودمان مان هم مواد را 
می شناسند و محلات را پاکسازی کنید. بارها به من گفته اند وحتی به برخی از 
مسئولانی که از محلات بازدید داشته اند هم این جمله را بیان کرده اند که مسئولان 
آیا حاضرند فرزندان کوچک و همسرشان هر روز این صحنه ها را در کوچه ها 
ببینند که معتادان نشســته اند واستعمال و تزریق دارند؟ آیا نمی دانند چه تاثیری 
مشــاهده این صحنه ها در ۲۴ساعت شــبانه روز بر ذهن کودکان و نوجوانان و 
جوانان شــان دارد ویکی از نتایجش هم الگوگیری از این معتادان است و حتی 
شنیده می شود برخی نوجوانان کم سن وسال هم مواد و مشروب مصرف می کنند 
و به راحتی در محلات در دســترس شان قرار دارد و به همین دلیل سن مصرف 
موادمخدر و مشروبات الکی بسیار پایین آمده است واز آن طرف از کودکان هم 
گاهی برای انتقال مواد، مشروبات و... استفاده می شود که البته در این حوزه ها هیچ 
نهادی واکنش مناسب و اثرگذاری انجام نداده است. در اینجا لازم است تاکید کنیم 
که ضرورت دارد شورای شهر بندرعباس چندین جلسه از جلسات شورای شهر 
را به این موضوع اختصاص داده و متولیان مربوطه در این حوزه را به صحن شورا 
دعوت نموده و چرایی عدم اقدام مناسب در این حوزه ها جویا شوند. شورای شهر 
ششم که برخلاف شــوراهای سابق بازدید از محلات را بطور مرتب از محلات 
دارند، بطور حتم متوجه این موضوع شــده اند و نیاز است که این خواسته اهالی 
 برای پاکسازی محلات را با حضور دستگاه های مختلف در صحن شورا بررسی، 
آسیب شناسی، کارشناسی کنند و اقدامات مناسب را قاطعانه از متولیان مربوطه 
از جمله شهرداری، بهزیســتی، نیروی انتظامی و.... بخواهند تا آرامش و امنیت 
در محلات حاکم شــود و کودکان و نوجوانان و جوانان و خانواده ها قربانی مواد 
ومشــروب در سایه ترک فعل هایی که توسط برخی از متولیان مربوطه صورت 
گرفته می شــود، نشوند. البته دادستان بندرعباس و رئیس کل دادگستری نیز از 
برخی محلات بندرعباس و برخی شهرستان ها و روستاها نیز بازدید داشته اند که 
ضمن تشکر، انتظار می رود در این حوزه چتر نظارتی شان را گسترده تر نموده و با 
دستگاه هایی که ترک فعل می نمایند، برخوردهای قاطعانه تری را داشته باشند که 
علاوه بر اراذل و اوباش و سارقان، معتادان هم جرات نکنند با چاقو و... در محلات 

حضور داشته باشند و ساکنان و رهگذران را تهدید کنند .
  علی زارعی

معتادان مسلح در محلات

گروه خبر // رئیس کل دادگستری هرمزگان از 
راه اندازی سامانه سنجش از دور سپاس به منظور 
جلوگیری از ساخت و ساز های غیرمجاز در این 

استان خبر داد .
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ رئیس کل دادگســتری 
استان هرمزگان از انعقاد قرارداد با سازمان جغرافیایی 
نیرو های مسلح برای راه اندازی سامانه پایش ساخت 
و ساز ها )ســپاس( در استان هرمزگان خبر داد.علی 
صالحی هدف از راه اندازی ســامانه سنجش از دور 
 ســپاس در استان هرمزگان را اســتفاده از امکانات 
پیش بینی شده در این سامانه به منظور جلوگیری از 
هرگونه ساخت و ساز و تصرف غیرمجاز در مناطق 

مختلف اســتان برشــمرد.وی در ادامه افزود: سامانه 
ســنجش از دور سپاس، یک ســامانه مکان محور 
 است که می تواند با استفاده از نقشه ها و تصاویر دقیق 
ماهواره ای، مختصات ساخت و ساز های مجاز و غیر 
مجاز را به تفکیک مشخص نماید.صالحی تصریح کرد: 
استفاده از تصاویر ماهواره ای ثبت شده در این سامانه، 
 ضمن صرفه جویی در هزینه ها، دستگاه های متولی و 
دستگاه های نظارتی را برای پایش و شناسایی اقدامات 
مجرمانه و تغییر کاربری های غیرمجاز و واکنش فوری 
جهت صیانت از اراضی ملی و منابع طبیعی به شکل 
قابل توجهی یاری خواهد کرد.رئیس کل دادگستری 
هرمزگان خاطرنشان کرد: از مزایای این سامانه، وجود 

درگاهی واحد و بدون هیچ گونه محدودیت زمانی و 
مکانی برای ثبت درخواســت های مرتبط با املاک و 
ردیابی و پیگیری آنها، شناسایی گلوگاه های فساد و 
جلوگیری از زمین خواری و ارتقای دقت، ســرعت 
و شــفافیت در ارائه خدمات و پاسخ به استعلامات 
می باشد.وی قابلیت دیگر سامانه سپاس را نظارت بر 
دستگاه های متولی و برخورد با ترک فعل های صورت 
گرفته برشــمرد و اظهار داشــت: اطلاعات سامانه 
سپاس هر ســه روز یکبار بروزرسانی می شود و با 
پیگیری های انجام شده، ضمن تأمین بودجه و اعتبارات 
لازم، این سامانه تمام مناطق استان هرمزگان را پوشش 
خواهد داد.علی صالحی همچنین از تشکیل کمیته ای 

تخصصی در شورای حفظ حقوق بیت المال در اراضی 
ملی و منابع طبیعی استان هرمزگان به منظور بررسی 
اطلاعات فنی و چگونگی اجرای این طرح خبر داد و 
خاطرنشان کرد؛ راه اندازی این سامانه علاوه بر کاهش 
نیاز به نیروی انسانی و عملیات زمینی، در پیشگیری از 
آسیب های احتمالی به هنگام بلایای طبیعی و حوادث 

غیرمترقبه نیز بسیار مؤثر می باشد.

گروه خبر // استاندار هرمزگان گفت: 
همه کمک های صنایع به صورت ریالی 
باید تجمیع و برای بازسازی و نوسازی 
منازل و خرید تجهیزات منزل مردم 
که توان مالی لازم را در شرایط کنونی 

ندارند استفاده شود. 
   مهدی دوســتی در ســتاد پیشگیری 
و فرماندهــی عملیات پاســخ به بحران 
هرمزگان در بخشــداری فیــن، افزود: 

اطمینان بخشی به مردم در توزیع عادلانه 
امکانات، زمینه مشارکت مردم بیشتر را 
برای کمک رســانی به مناطق زلزله زده 
فراهم می کند.وی با بیــان اینکه توزیع 
 آب معدنــی و برآورده کــردن نیازهای 
 اولیه کار صنایع نیســت، صنایع وظیفه 
 سنگین تری دارند و باید در بازسازی مناطق 
زلزله زده مشارکت کنند، اظهار کرد: همه 
کمک های صنایع به صورت ریالی باید 

تجمیع و برای بازسازی و نوسازی منازل 
و خرید تجهیزات منزل مردم که توان مالی 
لازم را در شــرایط کنونی ندارند استفاده 
شود.دوستی با اشــاره به اینکه از محل 
کمک های صنایع باید صندوقی تشکیل 
و کمک ها هم عادلانه توزیع شود و روی 
یک روستا تمرکز نشود، خاطرنشان کرد: 
زمان بر بودن فرآیند ساخت و بازسازی 
منازل بخشــی از نگرانی ماست که باید 
برنامه زمان بندی داشته باشیم و عملکرد 
دســتگاه ها به صورت ویژه پیگیری و 

رصد شود.
   وی بــا بیان اینکــه برنامه تخریب و 
آوار برداری باید مشــخص شود، اضافه 

کرد: واحدهای مســکونی که دچار ترک 
خوردگی شده  تا زمان ساخت واحدهای 
جدید تخریب نشــود، مگــر اینکه تیم 
مهندسی به این تشخیص برسد که واحد 
مسکونی استحکام لازم را ندارد و امکان 
 تخریب و آســیب های بعــدی وجود 

دارد.
   استاندار هرمزگان با اشاره به اینکه هم 
اکنون مردم رضوان روزانه سه ساعت به 
آب شرب دسترسی دارند که در صورت 
بهره برداری از این خط انتقال، دسترسی 
مردم روســتای رضوان به آب شرب ۲۴ 
ساعته خواهد شد، تصریح کرد: هم اکنون 
۵ کیلومتر از خط انتقال آب به روستای 

رضوان اجرا شده است.وی با بیان اینکه 
کمبود پزشــک در درمانگاه رضوان، از 
جمله درخواســت های مردمی در این 
نشست بود، اظهار کرد: هیچ گونه کمبودی 
در حوزه توزیع چــادر بین زلزله زدگان 
وجود ندارد اما با توجه به ســرمای هوا، 
تامین وسایل گرمایشی نیاز ضروری مردم 

است.
  وی از همکاری معاون هماهنگی امور 
عمرانی استانداری و مدیران شرکت توزیع 
برق و آبفای اســتان  نیز قدردانی کرد و 
افزود: پس از وقوع زلزله خللی در روند 
خدمات رســانی دو حوزه آب و برق به 

مردم بوجود نیامد.

رئیس کل دادگستری هرمزگان خبر داد 

نظارت دستگاه قضایی بر ساخت و سازهای غیرمجاز در هرمزگان

استاندار هرمزگان خواستار شد

مشارکت صنایع در بازسازی مناطق زلزله زده

پشت پرده سیاست 

    
عصبانیت رئیسی از راه اندازی یک کارخانه به صورت نمایشی 

رئیس جمهور با تاکید بر لزوم حل مشکلات با روحیه انقلابی گفت: مردم را 
در جراحی های اقتصادی غافل گیر نمی کنیم . رئیس جمهور کشــورمان در 
سفر استانی به زنجان، به بازدید کارخانه ای رفت که پیش از این و در دوران 
ریاست بر قوه قضاییه هم یک بار از آن بازدید کرده بود؛ کارخانه روغن نباتی 
»جهان« که به دلیل واگذاری به بخش خصوصی، ســال ها از رونق افتاده و 
قــرار بود با تمهیدات صورت گرفته حالا پر رونق به کار خود ادامه دهد؛ اما 
در جریان بازدید رئیس جمهور از این کارخانه، برخی کارگران روغن نباتی 
جهان که نگران از دســت دادن شــغل خود هم بودند، این پیام را به آیت ا... 
رئیســی منتقل کردند که خط تولیدی که از آن بازدید می شود، تنها یک خط 
تولید کارخانه با ظرفیت ۱۰ درصدی اســت که از سوی صاحبان کارخانه و 
در آستانه ورود رئیس جمهور راه اندازی شده است. اطلاع از همین موضوع 
موجب ابراز گلایه شــدید رئیسی شد و بر همین اساس کمیته ای متشکل از 
مســئولان اجرایی و قضایی استان زنجان را مامور رسیدگی به موضوع کرد. 
رئیســی با اشاره به این که کسی که کارخانه روغن نباتی جهان را در اختیار 
دارد، تعدادی دیگر از این کارخانه ها را هم در کشور در اختیار گرفته است، 
خطاب به مدیرداخلی کارخانه خاطرنشــان کرد: به کسی که این کارخانه را 
در اختیار دارد بگویید نمی تواند فقط به شکل اسمی و با ظاهرسازی کارخانه 
را اداره کند. ایرنا نوشــت: بیژن اسماعیلی مالک کارخانه روغن نباتی جهان، 
در روند خصوصی سازی سال های اخیر، اقدام به خریداری چندین کارخانه 
معتبر و با ســابقه کشــور کرده که برخی از آن ها  تعطیل  شده یا با حداقل 
ظرفیت مشــغول تولید هســتند که از جمله آن ها می توان علاوه بر کارخانه 
 روغن نباتی جهان به کارخانه کیوان همدان اشــاره کرد که در جریان ســفر 
آیت ا... رئیسی به اســتان همدان در زمان ریاست قوه قضاییه، این کارخانه 
به روند تولید گذشته خود بازگشت. آیت ا... رئیسی در سفر پیشین به استان 
زنجان بــا حضور در جمع کارگران معترض این کارخانه دســتور پرداخت 
مطالبات معوق کارگران، پرداخت سود و بیمه آن ها را صادر کرد که در این دو 
سال پرداخت ها صورت گرفته ولی تولید نیمه تعطیل است. این واحد تولیدی 
در اردیبهشــت ســال ۹۲ در حالی که بیش از ۶۰۰ کارگر داشت به بخش 
خصوصی واگذار شــد. این کارخانه در زمان حاضر حدود ۸۰ کارگر دارد.  
حالا رئیس جمهور پس از راه اندازی نمایشی برخی بخش های این کارخانه 
کمیته ای را مامور کرده تا مالکیت این کارخانه را تعیین تکلیف کنند. رئیسی  
همچنین در دیدار با فرهیختگان استان زنجان با تاکید بر لزوم حل مشکلات 
 بــا روحیه انقلابی گفت: ما باید نظام اقتصادی کشــور را اصلاح کنیم و این 
اصــلاح حتما با نظر نخبــگان و اقناع مردم اســت، دولــت در این زمینه 
شــوک اقتصادی وارد نخواهد کرد و در اجــرای تصمیمات و جراحی های 
 اقتصادی مردم را غافل گیر نمی کنیم. بازدید از چند طرح  تولیدی و صنعتی، 
حضور در جمع نخبگان، شــرکت در جلسه شورای اداری و نشست خبری 
از جمله برنامه های رئیس جمهور در دهمین ســفر استانی خود یعنی سفر به 

زنجان بود.

 انتخاب مدعی شــد: یوسف نوری به عنوان وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش معرفی 
شد؛ قرار است هفتم آذر صلاحیت این وزیر پیشنهادی بررسی شود. بخشی از سوابق 
و رزومه یوســف نوری به شرح زیر است: حضور در راهپیمایی اربعین / صعود به قله 

دماوند/ دارای دکترای مدیریت گردشگری.
چند ثانیه مدعی شد: سیدعلیرضا ادیانی رئیس عقیدتی سیاسی ناجا گفت: سفره آرایی، 
خانه آرایی و خودآرایی سه ویژگی مهم برای زنان محسوب می شود که رعایت آن در 

خانواده می تواند ارتباط های عاطفی را بیشتر کند.
 اعتمادآنلاین نوشــت: در پی برخی فضاسازی ها و نشر اکاذیب در فضای مجازی و 
انتساب آن به رئیس دیوان عالی کشور،  فرهمند، مشاور رئیس و مدیر روابط عمومی 
دیوان عالی کشور،  تصریح کرد: حجت الاسلام والمسلمین سید احمد مرتضوی مقدم، 
هیچ صفحه و فعالیتی در توییتر ندارد و تمامی مطالبی که از جانب ایشان در این شبکه 

اجتماعی منتشر می شود، کذب است.
وزیر جنگ صهیونیست ها در تیررس اطلاعاتی ایران؟ 

نظافتچی منزل وزیر جنگ رژیم صهیونیســتی به اتهام جاسوسی برای ایران بازداشت 
شد . وزارت دادگستری رژیم صهیونیســتی، نظافتچی منزل وزیر جنگ این رژیم را 
به اتهام جاسوسی برای ایران بازداشت کرد. سازمان امنیت داخلی اسرائیل )شین بت( 
اعلام کرد که نظافتچی منزل بنی گانتز وزیر جنگ اسرائیل به اتهام انتقال اطلاعات به 
یک فرد مرتبط با گروه هکری Black Shadow )ســایه سیاه( منتسب به ایران 
بازداشت شده است. این شهروند اسرائیلی که »اورن گورن« نام دارد از طریق یک شبکه 
اجتماعی با فردی مرتبط به گروه هکری سایه سیاه ارتباط برقرار کرد. شین بت مدعی 
اســت که گورن امکان نصب بدافزار را که اجازه دسترســی به رایانه گانتز را می دهد، 
فراهم کرد.گورن با هویت جعلی از طریق تلگــرام با این گروه ارتباط برقرار و اعلام 
کرد که برای وزیر جنگ رژیم صهیونیستی کار می کند و می تواند در ازای پرداخت پول، 
درخواســت های آنان را اجرا کند. وی برای اثبات ادعای خود، از تعدادی از اشیا در 
قسمت های مختلف خانه وزیر دفاع اسرائیل عکس گرفت  و آن ها را برای رابط گروه 
هکری ارسال کرد. او از میز، رایانه، گاوصندوق، تلفن و تبلت گانتز عکس گرفته بود. اما 
جالب اینجاست که »اورن گورن« ۳۷ ساله و اهل اللد است و دارای سابقه کیفری شامل 
۱۴ دســتگیری، پنج محکومیت و چهار دوره مجزا در زندان است.این اولین بار نیست 
که رســانه های صهیونیستی ادعای هدف قرار گرفتن گانتز را مطرح می کنند و انگشت 
اتهام را به سمت ایران می گیرند. در مارس ۲۰۱۹ شبکه ۱۲ تلویزیون رژیم صهیونیستی 
گزارش داد »نداف آرگامان« رئیس شین بت جلسه ای محرمانه با گانتز داشته و در این 
جلســه به او گفته که تلفن همراه وی به دست افراد مرتبط با ایران هک شده است. در 
این میان به گزارش قدسنا؛میکی فاینبرگ از مسئولان سابق حفاظت از شخصیت های 
رژیم صهیونیستی در شاباک در خصوص مسئله کشف یک جاسوس اسرائیلی در خانه 
وزیر جنگ رژیم صهیونیستی که برای ایران جاسوسی می کرده است، تاکید کرد: باور 
این مســئله که این جاسوس توانسته روند طبقه بندی شــده شاباک در کنترل افراد را 
پشت سر بگذارد بسیار سخت است.  همچنین روزنامه یدیعوت آحارونوت این حادثه 
را شکستی بزرگ و قاطعانه برای شاباک توصیف کرده چرا که این نهاد امنیتی نتوانسته 
پیش از آن که گورین برای کار وارد خانه وزیر جنگ شود تحقیقات امنیتی لازم را به 

طور کامل انجام دهد. 

واکنش ها به رفتار نامناسب بنیاد شهید با خانواده شهدای هسته ای 
تداخل برنامه رئیس بنیاد شهید باعث شد دیدار با خانواده شهدای ترور و هسته ای برای بار سوم 
به تعویق بیفتد . سه تن از خانواده های شهدای هسته ای با انتشار متن هایی از بنیاد شهید به دلیل 
»توهین« و »تحقیر« این خانواده ها انتقاد کردند. به گفته  فرزند شــهید فخری زاده، بنیاد شهید 
دیداری با خانواده شهدای هسته ای ترتیب داده بود اما ضمن لغو آن جلسه،  به همسران شهدای 
هسته ای »توهین« کرده است. بنابر ادعای برخی فعالان توییتری نیز این دیدار، جلسه ای برای 
تجلیل رئیس بنیاد شهید از خانواده شهدای هسته ای بوده است. به دنبال تاخیر چند دقیقه ای، رئیس 
حوزه ریاست، جلسه را لغو کرده و سپس با لحنی تند خطاب به همسران شهدای هسته ای، علت 
لغو نشست را تاخیر در حضور این خانواده ها دانسته است. مهدی فخری زاده در این باره نوشت: 
»گل بود به سبزه نیز آراسته شد. بعد از همه اتفاقات عجیب در بنیاد شهید، کار به جایی رسیده که 
نهادی که موجودیتش را از شهدا و خانواده شهدا می گیرد، با کمال وقاحت و بی ادبی دیداری را 
که خود ترتیب داده و خواهان آن بوده، لغو و به همســران شهدای هسته ای توهین می کند.آقایان، 
پدرمان رفت و نیست که در دهانتان بزند. ما که نمرده ایم که به مادرمان توهین کنید. ما که حلوای 
این بنیاد را خوردیم و فاتحه اش را فرستادیم.« منصوره کرمی همسر شهید علی محمدی نیز در 
صفحه اینستاگرام خود نوشت: »چقدر سخت است هم عزیزتر از جانت را برای کشور و انقلابت 
بدهی و هم مورد تحقیر مســئولانی قرار بگیری که قرار است از شهید و شهادت و خانواده شهدا 
حمایت کنند. خواهش می کنم از بالای ما نان نخورید و شعار ندهید و به دروغ شعار حمایت از 
خانواده های شهدا را سر ندهید.«در این بین، مدیرکل حوزه ریاست بنیاد شهید ضمن عذرخواهی 
از خانواده های شهدای ترور گفت: قاضی زاده عصرهای پنج شنبه  به منزل شهدا و ایثارگران می رود 
چون خانواده شهدای ترور و هسته ای در زمان مقرر در محل دیدار حاضر نشدند و از طرفی امکان 
تغییر زمان دیدارهای بعدی قاضی زاده با سایر خانواده شهدا نبود، این دیدار به زمان دیگری موکول 
شد. در مقابل به نوشته رجانیوز، همسر شهید علی محمدی ادعای تاخیر خانواده شهدا را رد کرد و 
گفت: ساعت ۱۴ از منزل در نیاوران راهی جلسه شدم و ساعت ۱۵:۰۶ به دفتر رئیس بنیاد شهید 
رسیدم. در این دیدار همسر شهید فخری زاده، همسر شهید شهریاری و همسر شهید رضایی نژاد هم 
دعوت داشتند. قبل از ورود به ساختمان با خانم شهره پیرانی همسر شهید رضایی نژاد تماس گرفتم 
و پرسیدم شما کجا هستید؟ ایشان گفت خانم دکتر داخل نروید. گفتم چرا؟ همسر شهید رضایی نژاد 
گفت ما قبل از ساعت ۱۵ نزدیک بنیاد رسیده بودیم که گفتند برنامه لغو شده است و این که گفته 
شده ما دیر به برنامه رســیدیم، صحت ندارد. همزمان فارس نوشت:»سیدامیرحسین قاضی زاده 
هاشمی، رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران عصر پنج شنبه برنامه دیدار با پنج خانواده  شهدای ترور 
و هسته ای و همچنین دیدار با خانواده شهدا و ایثارگران دیگری را در برنامه داشت اما همزمانی این 
دیدار ها باعث شد که دیدار با خانواده شهدای ترور و هسته ای برای بار سوم به تعویق بیفتد. این در 
حالی بود که خانواده این شهدا در ساختمان مرکزی بنیاد شهید حضور یافته بودند که ناهماهنگی ها 
موجب دلخوری آن ها شد و این دلخوری و ناراحتی حتی به فضای مجازی و رسانه های معاند هم 
کشیده شد.« کاربری نوشت: ظاهرا آقای قاضی زاده فقط برای حل مشکل بورس برنامه سه روزه 
داشته  و اداره بنیاد شهید تو برنامه هاش نبوده...نمی دونه با خانواده های شهدا چه رفتاری داشته 
باشه! کاربر دیگری نیز نوشت: دوستان انقلابی!فقط یک لحظه تصور کنید برخورد زشت بنیاد شهید 
با خانواده های شهدای هسته ای در دولت روحانی اتفاق افتاده! کاربر دیگری نیز نوشت: حتی اگر 
خانواده شهدای هسته ای یک ساعت هم تاخیر می کردند تنها برای سال ها دلتنگی آن ها یک 
ساعت منتظر ماندن چیزی نبود.آقای قاضی زاده حتما باید با رئیس حوزه ریاست یا هرکسی که 

با ادبیات نامناسب با خانواده شهدا رفتار کرده برخورد کند.

تازه های مطبوعات
شرق- بهزاد نبوی رئیس جبهه اصلاحات به این روزنامه گفت: راهی جز سهمیه بندی کالاهای 
اساسی یا همان کوپنیسم برای خروج از بحران فعلی نداریم. عاملی که باعث شد دهه ۶۰ بدون 
بحران خاص سیاســی، اجتماعی یا اقتصادی کشور اداره شود، سهمیه بندی کالاها و تدوین 
»استراتژی شرایط نوین اقتصادی« بود که کشور توانست دوران دوم جنگ را پشت سر بگذارد.

 آرمان ملی-این روزنامه نوشت: مصوبه خودرویی هیچ کمکی به بهتر شدن کیفیت خودرو در 
داخل کشور نمی کند بلکه راه سوءاستفاده را برای سوءاستفاده کنندگان و افرادی که چند سالی 
است خودروهایشان در گمرک بندرعباس دارد خاک می خورد و منتظر راه مفرّی هستند که 

بتوانند آن ها را وارد کنند، باز می کند  .
 فرهیختگان-این روزنامه با اشاره به این که در آستانه سفر گروسی به تهران و مذاکرات وین 
خبرسازی رســانه های غربی علیه ایران زیاد شده است، نوشت: این که گروسی در تقابل با 
ایران از درخواست های سیاسی ابایی ندارد اما در مسئله ای مثل حمله به تاسیسات هسته ای 
ایران ارائه تفسیر سیاسی را وظیفه خود نمی داند، نمونه ای واضح از برخوردهای دوگانه دبیرکل 

آژانس است.
 اعتماد-میرتاج الدینی نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه با بیان این که درآمد سرانه ملی با 
پیش بینی های برنامه ششم فاصله زیادی دارد، اظهار کرد: ضریب جینی عدد ۱۰ واحد درصدی 
را نشان می دهد؛ این یعنی خط فقر به دهک های میانی جامعه رسیده و شرایط اقتصادی برای 

اقشار متوسط و پایین سخت شده است.
 کیهان- این روزنامه با طرح این سوال که فتنه آبان ۹۸ چرا پدید آمد؟ نوشت: درست است 
که مردم توسط رئیس جمهور و وزارت نفت باشوک بنزینی غافل گیر شدند اما به نظر می رسد 
سرویس های جاسوسی و امنیتی دشمن، مطلع و آماده عملیات بودند.به نظر می رسد فتنه ترکیبی 
سال ۹۸، هنوز راز های ناگفته بسیاری درباره جفایی که به مردم و نظام و انقلاب شد، در خود 

نهفته دارد.
 جوان-این روزنامه نوشت: بحث و چالش در پرونده موسوم به »کرسنت« در مجلس داغ شده 
است و برخی از وکلای ملت طی روز های اخیر از ضرورت برخورد دستگاه قضا با متخلفان 
این پرونده بعد از قریب دو دهه سخن به میان آورده اند، بر همین اساس ۲۵۳تن از نمایندگان 
مجلس طی نامه ای به رئیس قوه قضاییه، خواستار برخورد شدید با متخلفان قرارداد خسارت 

بار کرسنت شدند.
 انعکاس

عصر ایران خبر داد: پرونده شکایت سازمان تدارکات هلال احمر از یاسین رامین، همسرسابق 
مهناز افشار که- در دادگاه بدوی به  ۱۷ سال زندان و رد مال دو میلیون یورویی محکوم شده 

بود- در دادگاه تجدید نظر با تبرئه رامین خاتمه یافت.
 انتخاب نوشت: حاج علی اکبری خطیب موقت نماز جمعه تهران گفت: تدبیر علوی را در دولت 
و از ســوی دیگر شمشیر علوی را در دستگاه قضایی مشاهده می کنیم. مجلس انقلابی هم با 

طراوت و نشاط به میدان آمده است.
 خبرآنلاین نوشــت: امیر سرلشکر موسوی فرمانده کل ارتش گفت: همه افراد در مواجهه با 
مسئولان باید براساس آیین نامه ها و قوانین رفتار کنند و لازم است در گزارش دهی ها از استفاده 

از القاب یا صفاتی که جنبه تملق و چاپلوسی دارد اکیدا خودداری شود.

  

گروه خبر // فاطمه جراره نماینده شورای اسلامی استان 
هرمزگان در شــورای عالی استان ها و رئیس شورای 
شــهر بندرعباس به همراه علی رئیسی حسنلنگی 
رئیس شورای اسلامی شهرستان بندرعباس در حاشیه 
بازدید از مناطق زلزله زده در جلسه مدیریت بحران 

شهرداری فین حضور بهم رساندند.
  بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ فاطمه جراره در این جلســه 
گفــت: با کمک یکدیگــر و هماهنگی هــای لازم باعث 
تســریع در فرایند خدمات دهی ، آوار برداری و بازسازی 

مناطق زلزله زده شویم.وی در ادمه با بیان اینکه از ظرفیت 
شــهرداری ها برای کمک به شهر فین استفاده خواهیم کرد 
اظهار داشــت: مردم انتظار دارند خدمات رسانی با سرعت 
بیشــتری پیش رود و خدمات دهی مناســب رضایتمندی 
مردم را به همراه خواهد داشــت. نماینده شورای اسلامی 
استان هرمزگان در شورای عالی استان ها و رئیس شورای 
اسلامی شهر بندرعباس در پایان تصریح کرد: برای تسریع 
در خدمــات دهی هر چه بهتر به مردم زلزله زده بخش فین 

پای کار هستیم.

رئیس شورای شهر بندرعباس عنوان کرد 

استفاده از ظرفیت شهرداری ها برای کمک به شهر فین 
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نباید خورد!
تخم مرغ گران نبايد خورد
پسته دامغان نبايد خورد

در صف مرغ با خودم گفتم:
بعد از اين بال و ران نبايد خورد
زعفران هم گران شد و زين پس

چلوي زعفران نبايد خورد
چاي بايد خوريم با قاشق
چاي با استکان نبايد خورد
خوردني ها فقط هوا مانده

بعد از اين با دهان نبايد خورد
هرچه خیلي گران شده نخوريد
هیچ جز آب و نان نبايد خورد

چايي تلخ مي خورم اغلب
چون گز اصفهان نبايد خورد

  امیرحسین خوش حال
 سال چيست؟!

مي کنم سال خود آغاز
سال گاو است يا که سال گراز؟
واکسنش هست هر کجا موجود
چي؟ کرونا؟ نه جان من، کزاز!

قیمت گوشت و مرغ چون بالاست
غالبا مي خوريم نان و پیاز

اين تورم چو اسب سرکش هست
خواهشا مدتي بخسب و متاز!
نرخ هر جنس بنگري يک آن

رعشه گیري چونان که برق سه فاز
يا که افسوس مي خوري دايم
و بگیري لب خودت را گاز

مي شوي تو غرق فکر و خیال
و بپرسي ز شخص خود اين، باز:
سال گاو است يا که سال گراز؟!

  شیما اثني عشري

طنز

حسن سیلاوی سرویس استان ها // استاندار 
خوزستان گفت:منابع آب استان خوزستان به 
شــدت کاهش یافته و به هیچ وجه در شرایط 

مناسب آبی قرار نداریم. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ صادق خلیلیان  
بیان کرد: وضعیت استان خوزستان امسال به 
دلیل خشکسالی خوب نبوده است و بخشی 
از شهرهای استان از آب شیرین کن برای آب 

آشامیدنی استفاده می کنند.
  وی افزود: در بخش های شمالی خوزستان 
با وجود سدهای بزرگ، آب آشامیدنی برخی 
روستاها دچار مشکل شده  و آبرسانی به آنها 

از طریق تانکر انجام  می شود.
* تراز منفی ســدهای خوزستان و موفق 

نشدن کشاورزان به کشت زمین خود  
  استاندار خوزستان تاکید کرد: شرایط خوبی 
در خوزستان به لحاظ منابع آبی نداریم؛ تراز 
ســدهای استان منفی شــده و بخش عمده 

کشاورزان خوزستان از تابستان تاکنون موفق 
به کشت زمین خود نشده اند.

  وی افــزود: بــرای کشــت های چغندر و 
کلزا به خاطر شــرایط آبــی در مهر و آبان 
ممنوعیت کشــت اعلام کردیم به این امید که 
با بارندگی های جدید در آذر امسال بتوانیم 

کشت گندم را در خوزســتان داشته باشیم.
خلیلیان ادامه داد: در عین حال اقداماتی نیز 
در خوزستان انجام شده است و تلاش شده 
در استان به سمتی حرکت کنیم تا مصرف آب 
با روش های نوین آبیاری صرفه جویی شود.

تابســتان امسال خوزســتان با تنش آبی و 

خشکسالی روبه رو شــد و علاوه بر ایجاد 
مشــکل در تامین آب شــرب برخی نقاط 
استان، کشاورزان و دامداران زیادی در پایین 
دست رودخانه ها به ویژه در حوضه رودخانه 

کرخه دچار ضرر و زیان شدند. 
  کمبود شــدید آب در خوزســتان ناشی از 
خشکسالی و کمی آورد سدهای استان، علاوه 
بر افزایش شوری آب رودخانه ها در پایین 
دست، کشت پاییزه کشاورزان خوزستانی را 
که تامین کننده عمده محصولات کشاورزی 
در کشور هستند را نیز با مشکل جدی روبه 
رو کرده اســت به طوری که با گذشت ۲ ماه 

از پاییز هنوز زمین آنها به دلیل کمبود آب به 
زیر کشت نرفته است. 

استاندار خوزستان اعلام کرد

منابع آبی خوزستان به شدت کاهش یافته است

آرزو توکلی ســرویس استان ها // نماینده مردم 
کرمان و راور در مجلس گفت: صد درصد مالکیت 
به شرکت فولاد کشور  شرکت زغالسنگ مربوط 
اســت و کلیه تعهداتش بر اساس تعهدات وزارت 
تعــاون، کار و رفاه اجتماعــی باید در خصوص 

کارگران و پرسنل عملیاتی شود. 
   بــه گــزارش خبرنــگار دریــا ؛ دکتر»محمدرضا 
پورابراهیمی« در جلســه شورای معادن استان کرمان 
افزود: در این شــورا مشکلات صنعت زغال در بخش 
اســتانی و ملی قابل پیگیری است و مطالبه جدی ما 

اجرایی شدن این مهم است.
  وی تصریح کرد: مســائلی که اخیــرا در ارتباط با 
واگذاری شرکت زغال ســنگ مطرح شده از اساس 
واقعیت ندارد و این موضوع غیر از دادن اطلاعات غلط 
به جامعه و شهرستان های مرتبط با حوزه زغالسنگ 

هیچ عایدی ندارد. 
  پورابراهیمی ادامه داد: اعتقاد ما بر این اســت شرکت 
زغالســنگ صد درصد متعلق به شرکت فولاد است 
و کلیه تعهداتش بر اســاس قانون باید در چارچوب 
صندوق وابســته به تعــاون عملیاتی شــود. رئیس 
کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: سیاسی بازی برخی 
از دفاتر نمایندگان مجلس در ارائه اطلاعات غلط مبنی 
بر حمایت و موافقت اینجانب در راســتای واگذاری 
شرکت زغال سنگ از اساس کذب است و بیشتر رفتار 

سیاسی است.

  وی تصریح کرد: اســتفاده از ظرفیت کارگری برای 
سیاســی کاری به هیچ عنوان قابل قبول نیست و بنده 
 در ایــن خصوص به ریز بــا کارگران صحبت خواهم 

کرد.
   پورابراهیمــی گفت: تصمیمــات در صندوق فولاد 
گرفته می شــود و این را بارها گفته ایم و دوباره هم 
اعلام می کنیم، مالکیت شــرکت زغال سنگ کرمان 
صد درصد مربوط به شــرکت فولاد است و صندوق 
فــولاد زیر نظر وزیــر تعاون، کار و رفــاه اجتماعی 
 اســت. اســتاندار کرمان نیز در این جلسه با اشاره به 
مذاکره با وزیر کشور تصریح کرد: از هیچ کمکی برای 
 حل مشــکلات کارگران زغال ســنگ دریغ نخواهد 

شد.
  »علی زینی وند« با بیان اینکه رویکرد دولت سیزدهم 
مبارزه با فساد است، افزود: در چندین جلسه مشکلات 
بررسی شــده تا از هر راهی که در اختیار استان است 
اقدامی برای رســیدگی به خواسته های کارگران انجام 

شود.
  استاندار کرمان اظهار کرد: نسبت به مسائل کارگران 
بی تفاوت نیستیم و به همین منظور در تماسی ۴۵ دقیقه 
ای با وزیر کشور مسائل کارگران زغال سنگ را مطرح 

کردم.
 وی گفت: از وزیر کشــور خواســته ایم مسائل را بر 
اساس وضعیت استان حل و فصل کند.زینی وند ادامه 
داد: به رغم افزایش قیمت جهانی زغال اما این معادن 
به دلیل اســتخراج سنتی در کشــور چندان سود آور 
نیســتند به همین دلیل در حــال حاضر باید تمرکز بر 
برداشت محصول و حفظ اشــتغال باشد تا زمانی که 

استخراج مکانیزه محقق شود.
   وی از کارگران خواســت خواسته های خود را در 
چارچوب شــوراها و به شــکل صحیح مطرح کنند.

 اســتاندار کرمــان در ادامه گفت: باید در اســتان با 
تبعیض مثبت به دنبال توسعه متوازن باشیم و به همین 
دلیل پول هایی که در قالب مســئولیت های اجتماعی 
وارد استان می شوند باید با نظارت درست در مناطقی 

که اولویت دارند استفاده شوند.

نماینده کرمان و راور در مجلس:

واگذاری شرکت زغالسنگ 
به بخش خصوصی کذب است 

   

 مهران ســلطانی نژاد سرویس استان ها // 
امام جمعه  نماینده ولی فقیه در اســتان و 
بوشهر گفت: مصوبه سفر استانی هیات دولت 
در شانزدهم مهرماه در خصوص تامین حداقل 
۷0 هزار مترمکعب آب آشــامیدنی از پروژه 
نیروگاه اتمی برای این اســتان باید اجرایی 

شود. 
   به گزارش خبرنــگار دریا ، آیت الله غلامعلی 
صفایی بوشــهری در خطبه های نماز جمعه این 
هفته افزود: در ســفر دولت درخواست شده بود 
که نیروگاه اتمی بوشــهر بخشی از آب مورد نیاز 
استان را تولید کند و مهندسان و کارکنان آنها این 
مساله را قول دادند و رئیس جمهوری دستور آن 
را داد اما به تازگی زمزه هایی شــده که نیازی به 
اجرای این پروژه نیست.  وی با بیان اینکه این کار 
اشتباه است اضافه کرد: اگر بوشهر برق برای ایران 
تولید می کند نباید مردم آن دچار تشنگی و کمبود 
آب باشند.صفایی بوشهری اضافه کرد: چرا مانع 
اجرای دستور رئیس جمهوری در خصوص تامین 
آب از نیروگاه اتمی می شوید؛ تذکر می دهیم که 

این کار انجام نشود.
  وی یادآورشد: استان بوشهر این همه خدمت به 
جغرافیای ایران می دهد شایسته نیست که مردم 
آن اینگونه د رکنار خلیج فارس از تشــنگی رنج 

ببرند.

  صفایی بوشــهری اظهارداشــت:در گذشته نیز 
برای انتقال آب از طرح هــای آبخیزداری برای 
استان بوشــهر از دیگر استانها برنامه ریزی شده 
بود که متوقف شد این درحالی است که زمین های 
کشاورزی به شدت به آب این طرح نیاز دارند و 
نخلســتانهای  این استان در حال خشک شدن و 
نابودی هســتند.وی ادامه داد: از استاندار بوشهر 
که پی گیر تحقق ســهم آب کشــاورزی استان 
 بوشهر از اجرای این طرح آبرسانی است قدردانی 
می شود.صفایی بوشــهری تاکید کرد:  با اجرای 
مصوبه رئیس جمهوری و تحقق مطالبات مردم که 
مطابق نگاه رهبر معظم انقلاب و رئیس جمهوری 

است نباید مخالف کرد.
  وی ادامه داد: شــاید اســتان بوشهر تنها مرکز 
استانی است که آب آشــامیدنی مورد نیاز مردم 
آن به صورت جیره بندی تامین می شــود که این 
شایسته نیست استانی در کنار دریا  باشد اما مردم 

آن تشنه باشند.
   صفایی بوشــهری بیان کــرد: کارهای خوبی 
درخصوص احداث آب شــیرین کن ها طراحی 
شده که باید در عرصه اجرا نیز مسوولان و دولت 
همــکاری کنند تا با بهره برداری از این پروژه ها 
مشکل تامین آب در اســتان برطرف و مردم در 
تابستان با کمبود آب روبرو نباشند.وی در بخش 
دیگری از سخنان خود با اشاره به دیدار رهبری 
معظم انقلاب با نخبگان افزود: ملت ایران دارای 
نخبگی بالقوه اســت به این معنی که این ملت در 
طول تاریخ ثابت کردند دارای نخبگی در عرصه 
دانش، علم و فناوری هســتند و به همین خاطر 
باید با تلاش علمی این نخبگــی بالقوه با تولید 
محصولات دانش بنیان بــه عرصه های عینی و 

بالفعل تولید شود.
  صفایی بوشهری ادامه داد: رشد در عرصه های 
مختلف، فناوری های اســتراتژیک، رســیدن به 
خودکفایی ومرجعیت علمی در جهان نشــان از 
تمدن است به همین خاطر است که استعمار گران 

همیشه به دنبال این اندیشه هستند که این استعداد 
نخبگی در ایران به بالفعل تبدیل نشــود و با القاء 
جمله "ما نمی توانیم" تلاش میکنند  جامعه ایران 

همیشه وابسته به استعمار باشد.
  وی اضافــه کرد: ایران آینده بســیار روشــنی 
در عرصــه آفرینش تمدن دارد بــه همین دلیل 
باید بــا انجام کارهای جهــادی در زمینه انجام 
پژوهش های جدی براســاس دانــش و تدوین 
 سندهای مختلف فاصله خود را با مرزهای علمی 
دانش جهانی کاهش دهیم و با تولید محصولات 
دانش بنیان این مرزها درنوردیده و به تمدن علمی 

دست یابیم.
   صفایــی بوشــهری تاکیــد کرد: علــم اقتدار 
می آورد و اگر نباشــد کشور درهمه عرصه ها به 
دنیای استکبار وابسته خواهد بود به همین جهت 
رهبری تاکید دارند جوانان باید بی حوصلگی را 
کنار بگذارنــد و به صورت جهادی ورود کنند تا 

با حمایت  مسوولان به اقتدار بین المللی برسیم.
وی با اشــاره به گرامیداشــت هفته بسیج گفت: 
بســیج در همه عرصه ها از جمله دفاع، سلامت، 
پیشرفت و خدمات اجتماعی و سایر موارد دیگر 

موفق بوده و هست.
  صفایی بوشــهری افزود: بسیج هدیه خداوند به 
ایران به واسطه انقلاب اسلامی است و تمام مردم 
ایران باید بسیجی باشــند و همه برای پیشرفت 
ایران پیشــگام و جهادی عمل کنند.وی با اشاره 
به تلاش صورت گرفته با مدیریت ویروس کرونا 
اظهار کرد: امروز ویروس کرونا با تلاش جهادی 
دولت، کادر درمان و مردم مدیریت شده است و 
امروز کادر درمان در حال برنامه ریزی، استراحت 

و مدیریت شرایط است.
  صفایی بوشــهری گفت: امروز برای ادامه این 
شرایط باید دســتورالعمل های بهداشتی رعایت 
شــود و نباید شــاهد عادی انگاری باشیم چون 
هرگونه ســهل انگاری ما را با مشکل روبرو می 

کند.

امام جمعه بوشهر:

مصوبه تامین آب از نیروگاه اتمی اجرایی شود

حسن سیلاوی سرویس استان ها // معاون 
جندی  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشت 
شاپور اهواز با اشــاره به تاثیر چشمگیر 
واکسیناســیون در کاهش مرگ ناشی از 
کرونا، گفت: مرگ ناشی از کرونا در افرادی 
برابر  نکرده اند، هفت  دریافت  واکسن  که 
بیشتر از کسانی است که واکسن دریافت 

کرده اند. 
   بــه گــزارش خبرنگار دریــا ؛ دکتر 
ســیدمحمد علوی در خصــوص تاثیر 
واکسیناســیون علیه کرونــا در کاهش 
ابتلا، بســتری و مرگ ناشی از کووید – 
۱۹ اظهار کرد: بر اســاس منابع جهانی 
قابل اعتماد که توســط سازمان جهانی 
که  زمانی  می شــوند،  منتشــر  بهداشت 
پوشش واکسیناســیون کامل باشد یعنی 

دو تا ســه هفته از دریافت دوز دوم )یا 
بر اساس نوع واکسن ها سه دوز واکسن( 
در جمعیــت زیادی از جامعه )بالای ۸۵ 
درصد( گذشته باشد، حداکثر تا ۹۰ درصد 
از ابتلا به بیماری پیشگیری می شود هر 
چند این رقم در جوامع، گروه های سنی 
و واکسن های مختلف، متفاوت است.وی 
افزود: واکسیناسیون کامل و ۹۵ درصدی 
در یک جامعــه، حدود ۹۷ درصد مرگ 
ناشی از کرونا را کاهش داده است اما در 
کشــوری مانند انگلیس که پروتکل ها را 
خوب رعایت نمی کنند و مسابقات فوتبال 
را با حضور تماشــاگران بدون ماسک و 
با تجمع برگزار می کنند و پوشــش کامل 
موارد  است،  درصد   ۷۲ واکسیناســیون 
بیماری ۲۷ تــا ۳۰ درصد کاهش یافته 

است.
  معاون بهداشــت دانشگاه علوم پزشکی 
جندی شــاپور اهواز با اشاره به پوشش 
متفاوت واکسیناسیون کرونا در کشورهای 
مختلــف بیــان کــرد: پوشــش کامل 
واکسیناســیون در آمریکا ۶۵ درصد و 
در ارمنســتان ۲۰ درصد است؛ بسته به 
میزان واکسیناســیون، در برخی کشورها 
موارد ابتــلا حــدود ۳۰ درصد کاهش 
 یافته اما با همین میزان پوشش نیز، موارد 
مرگ حدود ۸۷ درصد کاهش پیدا کرده 

است.
  وی در خصوص تاثیر واکسیناسیون در 
میزان فوتی های کرونا در خوزستان گفت: 
بر اساس بررسی پرونده های موارد فوت 
ناشی از کرونا، بیش از ۷۰ درصد فوتی ها 

واکسن دریافت نکرده اند و تنها ۱۰ درصد 
فوت شدگان دو دوز واکسن تزریق کرده 

بودند.
  علوی افزود: بنابراین مرگ ناشــی از 
کرونــا در افرادی که واکســن دریافت 
نکرده اند، هفت برابر بیشتر از کسانی است 

که واکسن دریافت کرده اند.
  رئیس مرکز بهداشت خوزستان با بیان 
اینکه واکسیناسیون به صورت صددرصد 
از ابتــلا به بیمــاری جلوگیری نمی کند، 
گفت: افراد بالای ۶۰ سال دارای بیماری 
انجام  زمینه ای که واکسیناسیون کامل را 
داده انــد در صورت ابتلا بــه بیماری، بر 
اثر کرونا فوت نمی کنند اما ممکن اســت 
بیماری زمینه ای آن ها از کنترل خارج و 

این مساله موجب مرگ این افراد شود.
وی افزود: با تزریق واکســن برای افراد 
دارای بیماری زمینه ای شــدید، از مرگ 
ناشــی از کرونا جلوگیری می شــود اما 
نمی توانــد از مــرگ ناشــی از بیماری 

زمینه ای جلوگیری کند.

  آرزو توکلی سرویس استان ها //مدیرکل راه و شهرسازی 
استان کرمان گفت: چهار هزار و 5۷۳ واحد مسکونی از 
طرح مســکن مهر در این استان باقی مانده که یکهزار و 

۶۹۷ واحد از این تعداد مشکل قضایی دارد. 
  بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ علــی حاجی زاده افزود: 
مشــکل ۲ هزار و ۱۹۶ واحد مسکن مهر خود مالک و 
۶۸۰ واحد در قالب پروژه های سه جانبه و تعاونی های 
مسکن در مراحل اتمام کار است که تا پایان سال جاری 
تحویل متقاضیان می شــود.وی اظهار داشت: ۲۸ هزار 
و ۲۶۱ واحد از مجمــوع ۳۲ هزار و ۸۳۴ واحد طرح 
مسکن مهر استان کرمان تاکنون تحویل متقاضیان شده 
است.مدیرکل راه و شهرســازی استان کرمان گفت: به 
منظور تکمیل محوطه سازی و آماده سازی پروژه های 
باقی مانده مسکن مهر این اســتان، هم اکنون تعداد ۱۰ 
پروژه با مساحت ۵۶ هکتار و اعتبار ۱۶۰ میلیارد ریال 
با متوسط پیشــرفت فیزیکی ۵۵ درصد مراحل اجرایی 

را می گذرانند.

  وی تصریح کرد: همچنین تاکنون برای خدمات روبنایی 
مســکن های مهر ۶ مدرســه با ۶۷ کلاس با اعتبار ۳۰ 
میلیارد ریــال، ۴۹ باب واحد تجاری بــا اعتبار ۲۰۰ 
میلیارد ریال، هفت مســجد با اعتبار ۲۰ میلیارد ریال و 
ســه کلانتری با اعتبار ۹ میلیارد ریال اجرا شده و یا در 

حال انجام است.
*  ســهمیه احداث ۱۲۰ هزار واحد مسکونی به کرمان 

اختصاص یافت 
  حاجی زاده در بخش دیگری از سخنانش گفت: طبق 
ســهمیه ابلاغی وزارت راه و شهرسازی احداث چهار 
میلیون واحد مســکونی طی چهار ســال برای کشور و 
۱۲۸ هزار و ۷۳۳ واحد برای شــمال استان کرمان در 

نظر گرفته شده است.
  وی با بیان اینکه میزان ۳۲ هزار و ۱۸۳ واحد مسکونی 
طی سال جاری در دستور کار اداره کل راه و شهرسازی 
استان کرمان قرار گرفته اســت اظهار داشت: در همین 

راســتا تاکنون ۶۰ هزار و ۴۸۷ نفر در ۵۷ شــهر طی 
مراحــل قبلی )فازهای یک تا پنج( و ۴۱ هزار و ۷۲۸ 
نفر اخیرا و در مجمــوع ۱۰۲ هزار و ۲۱۵ نفر در این 
طرح ثبت نام کرده اند که درمراحل پالایش و معرفی به 

پروژه ها قرار دارند.
   مدیرکل راه و شهرســازی اســتان کرمان عنوان کرد: 
ثبت نام طی دوره اخیر در ۴۸ شهر کشور انجام شده و 
برای ۹ شــهر باقی مانده در این استان بلافاصله پس از 

تامین زمین ثبت نام انجام می شود.
* زمین مورد نیاز ۱۵ هزار واحد طرح اقدام ملی مسکن 

در کرمان تامین شد
  وی افــزود: همچنین از پــروژه های طرح اقدام ملی 
مسکن تاکنون در همه شهرهای شمال استان کرمان ۹ 
هزار و ۸۳۲ نفر از مجموع ۶۰ هزار  ۴۸۷ نفر ثبت نامی، 
واجد شرایط نهایی بوده اند که از این میزان هفت هزار 
و ۲۴۵ نفر نسبت به تکمیل مدارک در سامانه اقدام ملی 

معرفی به بانک شده اند.
  حاجــی زاده ادامه داد: از این میزان ۶ هزار و ۶۹۴ نفر 
واریز وجه اولیه کرده که به غیر از متقاضیان آموزش و 
پرورش واریزی پنج هزار و ۹۷۰ نفر بالای ۴۰ میلیون 
تومان بوده که به پروژه تخصیص داده شــدند که از این 
میزان یکهزار و ۱۱۶ واحد افتتاح شــده و ۲۴۸ واحد 

آماده افتتاح است.
 وی ادامه داد: باقی مانده پروژه های عمرانی طرح اقدام 
ملی مسکن در استان کرمان ۴۴ درصد پیشرفت فیزیکی 

داشته و هم اکنون نیز در حال اجرا است.
دبیر شورای مسکن استان کرمان گفت: همچنین تاکنون   
زمین برای احداث ۱۵ هزار و ۵۸۱ واحد مســکونی در 

استان کرمان تامین شده است.
  وی اضافه کرد: تاکنون ۱۱ ســایت با مســاحت ۱۸۹ 
هکتار و اعتبار ۱۵۰ میلیارد ریال برای آماده ســازی 
پروژه های اقدام ملی مســکن و پیشرفت فیزیکی بیش 

از ۴۰ درصد در حال اجرا است.

معاون بهداشت علوم پزشکی اهواز خبر داد

مرگ ۷ برابری واکسینه نشده ها در خوزستان

۱۶۹۷ واحد مسکن مهر کرمان مشکل قضايی دارد

طرح : بیتا هوشنگی
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بانوی دریا

آشپزی

پنکیک نوعی کیک نازک و گرد است که می توانید به راحتی در 
منزل تهیه کنید.

 در این مطلب طرز تهیه پنکیک ســاده را به شما آموزش خواهیم داد.
پنکیک را از ریختن خمیر آشپزی در تابه تهیه می کنند و طرز تهیه پنکیک 
ساده تقریبا شبیه طرز تهیه کرپ است. بیشتر پنکیک ها نوعی نان محسوب 
می شوند. پنکیک را می توانید با مربای هویج و انواع مربا و شربت و …. 
مصرف کنید.انواع کیک های تابه ای نظیر پنکیک پهن و شیرین هستند و 
روش طبخ آنها را در سراســر جهان متفاوت است. در آلمان کیک های 
تابه ای را با ســیب زمینی طبخ می کنند و در مازندران این نوع کیک های 

تابه ای به کماج معروف هستند.
  مواد لازم

شکر............................................................ یک قاشق غذاخوری
تخم مرغ...................................................................... یک عدد
کره نرم شده............................................... 1/2 قاشق غذاخوری
شیر........................................................................1/5  پیمانه
آرد........................................................................ 1/5  پیمانه
بیکینگ پودر..................................................یک قاشق غذاخوری
کشمش............................................................. به میزان دلخواه
آرد.......................................................................... 1/5پیمانه

  طرز تهیه 
ابتدا شکر و آرد و بکینگ پودر و نمک را در درون ظرفی مناسب به خوبی 
با یکدیگر مخلوط کنید. سپس تخم مرغ و کره و شیر را در درون ظرفی 
دیگر به خوبی با یکدیگر مخلوط کنید. مخلوط تخم مرغ و شــیر را به 
مخلوط شکر و آرد اضافه کنید و با کمک هم زن مایه پنکیک را تا زمانی 
که مایه نرم و یکدست شود هم بزنید.اگر می خواهید از کشمش استفاده کنید 
می توانید کشمش را بعد از مخلوط کردن همه مواد به مایه پنکیک اضافه 
کنید. در مرحله بعدی روش پخت پنکیک ساده در درون تابه ای مناسب 
مقداری کره را بر روی حرارت متوسط گاز ذوب کنید.سپس 1/4 از مایه 
پنکیک را در درون تابه بریزید و به مدت ۳ دقیقه مایه را حرارت دهید بعد 
از این که مایه پنکیک پف کرد طرف دیگر پنکیک را برگردانید و به مدت ۲ 
دقیقه طرف دیگر پنکیک را حرارت دهید تا قهوه ای شود. و همین روش 

را برای بقیه مایه پنکیک انجام دهید.
  نکاتی در مورد تهیه پنکیک

  غلظت مایه پنکیک باید به گونه ای باشد که اگر مقداری از آن را با قاشق یا 
ملاقه بردارید و در ارتفاع ۲۰ سانتی از ظرف شروع به ریختن به داخل ظرف 
کنید، حالت کشسانی آن حفظ شود.حرارت شعله گاز تاثیر زیادی در میزان 
کیفیت پنکیک شــما دارد، حال برای این که حرارت مناسب باشد، در ابتدا با 
چند نمونه پنکیک کوچک آن را تســت کنید تا میزان شعله مناسب را پیدا 
کنید، اما به طور کلی حرارت مناســب برای پختن پنکیک باید ملایم رو به 
کم باشد.تابه مورد استفاده برای پخت پنکیک باید کفی ضخیمی داشته باشد 
تا از رسیدن حرارت زیاد به پنکیک جلوگیری کند.استفاده از شیر برای تهیه 
پنکیک اختیاری اســت و در صورتی که مزه شیر را دوست ندارید می توانید 
یک لیوان آب را جایگزین آن کنید، اما به طور کلی استفاده از شیر در ترکیب 
مواد پنکیک هم موجب خوشمزه تر شدن آن شده و هم این که بافت پنکیک 
را نرم می کند و نیز از خشک شدن سریع جلوگیری می شود.اگر می خواهید 
ظاهر پنکیک تخت نباشد و حالت پفکی داشته باشد، می توانید نصف قاشق 
 چای خوری بکینگ پودر را به مایه پنکیــک بیفزایید، افزودن بیش از حد 
 بکینگ پودر همچنین موجب از دســت رفتن خاصیت آن می شــود.بعد از

 اضافه کردن بکینگ پودر به مایه پنکیک نیز لازم نیست خیلی هم بزنید و بعد 
از افزودن شیر یا آب به مواد فقط در حدی هم بزنید که مخلوط مواد یکدستی 
به دست آید.پنکیک ها دارای انواع مختلفی هستند که در کشورهای مختلف به 
روش های متنوعی تهیه می شوند، حال می توان این خوراکی خوشمزه را بعد از 
آماده کردن به عنوان صبحانه، میان وعده و عصرانه سرو کرده و نوش جان کنید.
برای تزیین پنکیک ها نیز می توان از خامه، عسل، میوه های مختلف، شکلات و 

پودر آن بر روی لایه آخر پنکیک و یا لابه لای پنکیک ها استفاده کرد.

پنکیک ساده و خوشمزه 

والدین می تواننــد به کودکان بــه جای چای و 
قهوه، دمنوش و چای  گیاهی بدهند که فاقد مواد 

شیمیایی مضر هستند.
 گرچه دمنوش هایی کــه در این مطلب آورده ایم برای 
سلامت کودکان مفید اســت، اما مصرف زیاد آن برای 

کودکان توصیه نمی شود.
  برخی از کودکان به نوشــیدن چای یا قهوه زمانی که 
والدینشان از این نوشــیدنی ها استفاده می کنند، علاقه 
نشان می دهند، اما چای یا قهوه به دلیل داشتن کافئین 
برای کودکان مضر است و مشکلی برای سلامتی آن ها 
ایجاد می کند. والدین می توانند به این کودکان به جای 
 چای و قهوه، دمنوش و چــای  گیاهی بدهند که فاقد 

مواد شیمیایی مضر هستند. 
 گرچــه دمنوش هایی کــه در این نوشــتار آورده ایم، 
برای ســلامت کودکان مفید است، اما مصرف زیاد آن 
 برای کودکان توصیه نمی شــود و در صورت بروز هر
  نوع مشــکل، حساســیت و آلــرژی در اثر مصرف

 این نوع نوشیدنی ها در کودک باید مصرف آن را قطع 
کنند.

  به جای نوشیدنی های غیر مفید که برای کودکان مضر 
است، به آنان دمنوش های گیاهی دهید که برای سلامتی 

مفید هستند.
* دمنوش رازیانه

  دمنوش رازیانه حاوی آنتی اکسیدان های حیاتی برای 
بدن کودک است و مشکلات گوارشی، تنفسی، دردهای 
کولیــک در روده کودکان را رفع می کنــد. زمانی که 
کودکتان به این مشکلات دچار شدند، یک بار در روز 

به آن ها دمنوش یا چای رازیانه دهید.
* دمنوش زنجبیل

  دمنوش زنجبیل برای کودکان بسیار مفید است و سبب 
رفع بدن دردهای ناشــی از سرماخوردگی و آنفلوآنزا، 

عملکرد هضم و جذب، فعالیت مناسب کبد و کیسه صفرا 
و از بین بردن مشکلات تنفسی در آن ها می شود.مصرف 
زنجبیل همراه با چای سبز یا سیاه بسیار توصیه می شود.

* چای هِل
  دمنوش هِل بهترین نوشــیدنی بــرای کودکان دچار 
دل درد اســت، زیرا هل سبب تسهیل عملکرد دستگاه 
گوارش و دردهای معده می شود بنابراین به کودکانی که 
دچار دل درد هستند روزی یک مرتبه چای هل دهید.

* چای بابونه
  دمنوش بابونه از جمله نوشــیدنی هایی می باشــد که 
برای بدن کودک مفید است و مصرف محدود آن سبب 

رفع مشکلات گوارشی کودکان می شود، زیرا بابونه ضد 
دل درد، رفع کننده مشــکلات گوارشی، تسکین دهنده 

دردهای بدن و از بین برنده گاز در روده هاست.
* چای تمشک قرمز

  از بهترین دمنوش هایی که سرشــار از مواد مغذی بوده 
و در سلامت کبد و کلیه نقش مهمی دارد، چای تمشک 
قرمز است که توصیه می شود والدین این نوع دمنوش و 
یا چای را برای رفع اینگونه از بیماری ها در هفته حداقل 

یکبار به کودک خود بدهند.
* چای نعناع

  یکی از نوشــیدنی های کمک رسان که سبب رفع دل 

درد و اسپاســم و گرفتگی های عضلات داخل شکمی 
هنگام ابتلای کودک به مسمومیت های گوارشی می شود، 

دمنوش یا چای نعناع می باشد.
* چای سبز

  چای سبز حاوی کافئین زیادی است بنابراین مصرف 
بیش از حد آن برای کودکان توصیه نمی شود. همچنین 
برخی کودکان ممکن اســت با مصرف چای سبز دچار 
حساسیت و آلرژی شــوند، بنابراین مصرف چای سبز 
برای کودکانی که دچار آلرژی و حساســیت هســتند، 

توصیه نمی شود.
  اگر فرزند شما بالای 1۲ سال سن داشت و دچار آلرژی 
به چای سبز نبود، می تواند یکبار در هفته چای سبز که 
غلظتی ملایم داشته باشد، بنوشد. چای سبز ترکیبات آنتی 
اکسیدانی فراوانی دارد و تنظیم کننده عملکرد سیستم های 

بدنی است.
* آب

  آب بهترین نوشیدنی برای کودکان است و سبب تنظیم 
دمای بدن و آبرســانی سلول های بدن می شود ومصرف 
آن سبب می شود کودک دچار انواع عفونت های ادراری 

و یبوست نشود.
* شیر گاو

  یکــی از بهترین و کامل ترین منابع کلســیم و ویتامین 
D شیر است که پروتئین های مفید نیز دارد. برای تامین 
کلســیم و ویتامین D مورد نیاز کودکان توصیه می شود 
که آن ها روزانه نیم لیتر شیر مصرف کنند. کودکان بالای 
دو سال بهتر است شیر کم چرب مصرف کنند.باید بدانید 
برخــی از کودکان به لاکتوز حساســیت دارند و بعد از 
خوردن محصولات لبنی دچار مشــکل می شوند. این 
کودکان بهتر است از شیرهای بدون لاکتوز استفاده نمایند.

* کفیر، دوغ و ماست
نوشیدنی های لبنی که از شــیر تهیه می شوند و دارای 

مواد معدنــی و ویتامین های فراوان هســتند نیز برای 
کودک مفید هســتند، اما به اندازه خود شــیر کلسیم 
ندارند.نوشیدنی هایی مانند دوغ، کفیر، ماست که توسط 
باکتری های زنده تهیه می شوند، بدن کودک را در برابر 

باکتری های مضر محافظت می کنند.
* شیر سویا، شیر بادام، شیر نارگیل

  شیر ســویا هیچ گونه چربی اشباع شده و کلسترول 
ندارد و در عوض مملو از اســیدچرب مفید امگا سه 
اســت. همچنین شــیری که از بادام گرفته می شــود، 
 دارای ویتامیــن و پروتئین اســت و برای کودک مفید 
 می باشــد. شــیر نارگیل نیز دارای ویتامین و پروتئین

  اســت و جایگزین خوبی برای شــیر گاو به شــمار 
می رود.

* آب سبزیجات
  سبزیجات نیز برای کودک بسیار مفید هستند و مصرف 
روزی یک لیوان آب برخی از سبزیجات مانند گوجه 
فرنگی و آب آووکادو برای کودکان مانعی ندارد، اما آب 
سبزیجات دیگر را نباید بیشتر از نیم لیوان مصرف نمود، 
زیرا ممکن است بیشتر از حد نیاز بدن کودک در خود 

سدیم داشته باشند.
* لیموناد خانگی

  لیمونادهای آماده و موجود در فروشــگاه ها مملو از 
قند و شکر مصنوعی هستند، اما می توانید به جای آن ها 
خودتان در خانه آب لیموترش بگیرید و شــربت آب 
لیمو برای فرزندتان درست کنید، تا ویتامین C زیادی 

به او برسانید.
* آب میوه طبیعی

  آب میوه هایی که از میوه های طبیعی تهیه می شــود و 
فاقد مواد شیرین کننده مصنوعی یا نگه دارنده های مضر 
هســتند، به دلیل دارا بودن ویتامین هــای فراوان برای 

سلامتی کودکان مفید هستند.

 
اگر می خواهید عاشق فضای کوچک خود شوید، این مطلب 
را بخوانید تا بدانید چرا فکر می کنیم فضاهای کوچک بهترین 

فضا هستند.
   با توجه به قیمت بالای مســکن، به ویژه در شــهرهای بزرگ، 
بسیاری از ما رو به خانه های کوچک آورده ایم و از آن فضای سنتی 
خانه های قدیم دور شــده ایم. به همین دلیل بیش از گذشته تمایل 
داریم تجربیات جدید این نوع ســبک زندگی خود را با دیگران به 
اشتراک بگذاریم و از به کارگیری حداکثری این مدل فضاها بیشتر 
بدانیم. با این اوصاف، اگر می خواهید عاشــق فضای کوچک خود 
شــوید، این مطلب را بخوانید تا بدانید چرا فکر می کنیم فضاهای 

کوچک بهترین فضا هستند.
۱- خانه های کوچک فوق العاده دنج و نقلی هستند

   ممکن است کلمه »دنج« در نظرتان تعبیر دیگری داشته باشد اما 
این گونه هم می توان برداشــت کرد که زندگی در فضاهای کوچک 
امکان دنج ســازی را برایتان فراهم می کند و این یک مزیت است. 
بگذارید شفاف تر بگویم؛ وقتی فضای زیادی برای وسایلتان ندارید، 
ناخودآگاه تمرکزتان به این ســمت مــی رود که از فضای موجود 
کمال استفاده را ببرید و از دکورهای کوچک و ساده بیشتر استفاده 
خواهید کرد. همچنین در خانه هــای با متراژ پایین تغییر دکور یا 

جابجایی همه چیز بسیار ساده  است.
۲- فضاهای کوچک نســبت به مکان های بزرگ بیشتر 

سازماندهی شده  هستند و نظم دارند
  چیزهایی که دیگر برای شما مفید نیستند یا کارایی ندارند، بیشتر 
به چشــم می آیند، درنتیجه وســایل اضافی را پیش خودتان نگه 
نمی دارید. علاوه بر این تمیز کردن و نظافت خانه بســیار راحت تر 

می شود و زمان کمتری از شما می گیرد.
۳- هزینه تزئین و دکور خانه کمتر می شود

  ممکن است مجبور باشید میلیون ها تومان صرف مبلمان و دکور 
کنید تا یک فضای بزرگ گرم، راحت و جذاب به نظر برســد. از 
طرف دیگر، تغییر دکوراســیون فضاهای کوچک ساده تر و مقرون 
به صرفه تر اســت. به جای داشتن چند دســت مبلمان  بزرگ و 
گران قیمت، فقط به تعدادی از آنها نیاز دارید تا ســبک خودتان را 
بسازید. همچنین مقداری پول نقد برای وسایل دکوری مانند شمع و 

گل های تازه کافی است.
۴- به راحتی می توانید یک خانه با سبک مینیمال برای 

خودتان بسازید
   مینیمالیسم در بخش دکوراسیون تحول بزرگی ایجاد کرده، زیرا 
زندگی با این سبک بسیار راحت تر از سایر سبک هاست. همچنین 

یکی از مزایای سبک مینیمال این است که باعث می شود استرس 
کاهش یابد. درنتیجه افراد بیشــتری تمایل به داشتن چنین سبکی 

هستند.
  نکته قابل توجه در مورد خانه های کوچک این است که چیدمان 
با این سبک بسیار آسان است. در واقع، مینیمالیسم برای کسانی که 
در فضاهای کوچک هستند، تقریباً یک ضرورت است، بنابراین اگر 
شما هم ساکن مکان های نقلی هستید، احتمالاً تا به حال یک استاد 

مینیمالیست شده اید.
۵- تمیز کردن فضاهای کوچک راحت  است

  تمیز کــردن خانه قطعاً دغدغه همه ما اســت؛ زندگی در خانه  
نقلی و کوچک این مزیت را دارد که خیلی ســریع و راحت تمیز 
می شوند. چه موردی بهتر از این که کمتر وقت صرف نظافت خانه 
یا اتاقمان کنیم.هرچه یک فضا بزرگتر باشــد، سازماندهی، مرتب 
و تمیز کردن آن بیشــتر طول می کشد و حفظ این تمیزی و نظافت 
آن هم چالش برانگیزتر اســت. خیلی از ماها یا بهتر بگویم تقریبا 
همه مان، در یک محیط مرتب و منظم احســاس آرامش بیشتری 
داریم. چه کسی می خواهد ساعت ها زمان صرف این کند که فضا را 

قابل زندگی نشان دهد؟
  ما که دوست نداریم روز خود را دائم به تر و تمیز کردن بگذرانیم. 

به همین خاطر خانه های کوچک از این نظر ایده آل هستند.

۶- خانه های کوچک از نظر زیست محیطی اثرات مخرب 
کمتری دارند

  بر کسی پوشیده نیست که هزینه های گرمایش، سرمایش و برق 
می تواند به طور جدی هم بر کیف پول ما و هم بر محیط  زیســت 

اثرات نامطلوبی داشته باشد.
  وقتی قبض برق شــخصی را که در ۷۰ یــا ۸۰ مترمربع زندگی 
می کند، با کسی که در ۲۰۰ یا ۳۰۰ مترمربع زندگی می کند مقایسه 
می کنید، این تفاوت چشــمگیر می شود؛ دومی اغلب پنج، شش یا 

حتی ده برابر بیشتر هزینه دارد.
۷- شخصی سازی فضا آسان تر است

آیا تا به حال وارد خانه بزرگی شــده اید که بیشتر شبیه یک موزه 
باشد تا خانه کســی که می شناسید و به او اهمیت می دهید؟ اصلا 
حس خوشایندی نیست که فضای خانه با شخصیت افراد متفاوت 
باشد و برداشــت ما را از او دگرگون کند. اگر شما هم می خواهید 
فضای زندگی تان بازتابی از شما و حساسیت ها و جزئیات سبک 
شخصی شما باشد، خانه های کوچک و نقلی دستیابی به این امر را 

بسیار آسان تر می کند.

۷    دلیلی که شما را عاشق خانه های کوچک می کند

۱۰ ماده غذایی وجود دارد که خــوردن آن ها در وعده 
صبحانه به سلامت افراد لطمه می زند.

  براساس تحقیقات پزشکی نباید آب پرتقال را با معده خالی 
بنوشید؛ زیرا اسید مرکبات پوشش معده را تحریک می کند و 
می تواند باعث گاستریت شود. قبل از مصرف مرکبات، ابتدا باید 
صبحانه بخورید همچنین نباید این آب میوه را هر روز بنوشید.

* موز
موز حاوی مقدار زیادی منیزیم اســت که اگر با معده خالی 
خورده شود به سلامت قلب و عروق خونی آسیب می رساند. 
مصرف مداوم موز با معده خالی می تواند منجر به اختلال در 

تعادل کلسیم و منیزیم در بدن شود.
* نان های مخمر شده

هر محصولی که با مخمر پخته شود، صبح به دشمن معده شما 
تبدیل می شود. مخمر دیواره های روده و تشکیل گاز را تحریک 
می کنــد. برای صبحانه از خوردن رول دارچین یا کروســان 

خودداری کنید.
* شیرینی ها

در اوایل صبح، لوزالمعده فعال تر است و غذاهای حاوی قند بالا 
می توانند منجر به عدم تعادل اسید و باز شوند؛ همچنین تولید 

انسولین را مختل می کنند.
* خیار و گوجه فرنگی

اسیدهای موجود در این سبزی برای معده خالی در اوایل صبح 
نامطلوب است. زخم ها می توانند به دلیل اسید تانیک ایجاد و 
روند هضم طولانی شود، زیرا در اوایل صبح شیره معده کمی 

در معده وجود دارد.

* محصولات لبنی
ماســت، کفیر و شیر ضرر زیادی ندارند؛ اما هیچ فایده ای هم 
نخواهد داشت، زیرا تمام باکتری های زنده توسط آب معده از 

بین می روند.
* کلم

سالاد کلم برای صبحانه ایده بسیار بدی است؛ این سبزیجات 
سخت هضم شده و باعث ایجاد گاز و ناراحتی معده می شوند.

* گلابی
این میوه برای بدن انسان بسیار مفید است، اما نه با معده خالی. 
گلابی حاوی فیبرهای درشتی است که می تواند به مخاط معده 

آسیب برساند. بهتر است گلابی را به عنوان دسر مصرف کنید.
* گوشت قرمز

این گوشت پر از پروتئین های پیچیده است و بدن برای تجزیه 
آن به قدرت نیاز دارد. برای یک وعده صبحانه، این گوشــت 
بسیار سنگین است - بهتر است آن را برای ناهار یا شام انتخاب 

کنید.
* صبحانه های سریع

آن ها سرشار از کربوهیدرات و قند هستند که منجر به افزایش 
قند خون می شوند. کربوهیدرات های سریع نیز به سرعت از بین 
می روند و فرد پس از چند ساعت دوباره احساس گرسنگی 

می کند.
* قهوه

قهوه با معده خالی مخاط معده را تحریک می کند و ترشح شیره 
معده را افزایش می دهد. همه این ها به سرعت منجر به گاستریت 
و درد معده می شود. قبل از نوشیدن قهوه باید صبحانه بخورید.

۱۰   غذایی که مصرفشان در وعده صبحانه خطرناک است

دمنوش های 
مناسب کودکان 

را بشناسيد 

   
برای اتو کردن وقت ندارید؟ اتو کنار دستتان نیست؟ نگران نباشید. 

این ترفندها کمک می کند بدون اتو لباستان را صاف کنید.
  همه ما این موقعیت را تجربه کرده ایم که می خواهیم برای جلســه مهم یا 
مصاحبه کاری یا قرار دوستانه آماده شویم، اما متوجه می شویم، لباسی که 
در نظر گرفته بوده ایم، چروک است و زمانی هم برای اتو کردن نداریم یا در 
مسافرت هستیم و اتو در دسترس نیست. دوست داریم باور کنیم وقتی لباس 
را تن می کنیم، چروک ها از بین می روند، اما واقعیت این است که این اتفاق 
نمی افتد. در این اجا ترفندها داریم که بدون استفاده از اتو می توانید چروک 

لباس راباز کنید.
* از سشوار استفاده کنید

لباس چروک را روی ســطح صاف بگذارید. سشــوار را روی درجه داغ 
بگذارید و آن را چند ســانتیمتر بالاتر از لباسی که روی سطح صاف پهن 
کرده اید، بگیریــد و روی آن بالا و پایین ببرید. مثل یک جادو چروک ها 
باز می شــوند. می توانید قبل از این کار چند قطره آب هم به لباس بزنید تا 

بهتر صاف شود.
* از اسپری سرکه استفاده کنید

می توانید با استفاده از اسپری سرکه سفید لباستان را صاف کنید. این کار هم 
به صرفه است و هم از مواد شیمیایی استفاده نمی کنید. برای این کار لباس را 
با مخلوط یک به سه سرکه و آب نم دار کنید و بگذارید در هوا خشک شود. 

این کار راه خوبی برای تمیز کردن لباس هم هست.
* با کتری آب جوش اتو کنید.

اگر اتو در دســترس ندارید یا نمی توانید صبر کنید تا داغ شود با کتری آب 
داغ لباس ر اصاف کنید. کتری را چند سانتیمتر بالاتر از لباس که روی سطح 
صاف پهن کرده اید بگیرید و حرکت دهید. به طور معجزه آسایی چروک ها 

رفع می شود.
* لباس را زیر تشک بگذارید

این هم یک راه حل است که به چیزی جز تشک شما احتیاج ندارد. لباس را 
صاف کنید و زیر تشک پهن کنید. 15 تا ۳۰ دقیقه صبر کنید و حالا لباستان 

بدون چروک است.
* با حوله مرطوب چروک ها را از بین ببرید

این راه بســیار ساده است، اما واقعا جواب می دهد. روی یک سطح صاف 
لباس را پهن کنید و حوله خیس را روی آن بگذارید. با دست حوله را روی 
لباس فشار دهید و آن را به اطراف حرکت دهید. بعد لباس را آویزان کنید تا 
خشک شود. ممکن است با این کار پرزهای حوله به لباس چسبیده باشند. 

قبل از پوشیدن و بیرون رفتن آنها را تمیز کنید.

چطور بدون استفاده از اتو چروک لباس را باز کنیم

طرح : فاطمه  هوشنگی

چرا وقتی کم می خوابیم بدن درد می گیريم؟   
اختلال  کم خوابی  و  بی خوابــی 
شایعی اســت که امروز بسیاری 
از افراد را درگیر خود کرده است 
و همیــن اختلال باعــث ایجاد 
دردهایی همچون بدن درد و سر 

درد در طول روز می شود.
 آشفتگی و کلافگی در خواب اغلب 
می تواند به دلیل بدن درد باشد. گاهی 
اوقات احســاس بی حسی می کنیم و 
در عین حال نمی توانیم خواب خوبی 
داشته باشیم. حتماً تا به حال برایتان 
پیش آمده که یک هفته خیلی شلوغ 
را پشت سر گذاشته اید که مثلًا شب ها 
فقط 4 ســاعت خوابیده بودید، اما 
زمانی که کار خود را تکمیل می کردید 
و هفته بعد دیگر کاری نداشــتید و 
می خواســتید خواب خوبی داشــته 
باشید، متوجه می شدید که با خستگی 
مفرط مواجه شدید و بدن درد دارید. 
سر درد، درد عضلانی و بی حوصلگی 
که همــه آن ها را به دلیل نداشــتن 
در  می کردید.  تجربــه  کافی  خواب 
واقع تئوری های جدید این گونه بیان 

می کنند که خواب، فرصتی برای بدن 
ماست که بتواند خودش را ریکاوری 
کند. دقیقا مثل زمانی که کارگران در 
صحنه تئاتر کثیفی ها و شلوغی ها را 
مرتب می کنند، همانطور هم مغز و بدن 
ما نیز همین کار را بعد از انتهای روز با 
خوابیدن انجام می دهد. در واقع هنگام 
عصبی  انتقال دهنده های  خوابیــدن، 
و هورمون هــا در مغــز و بدن تولید 
می شــوند تا به ما بگویند که اکنون 

زمان پاکسازی سلول هاست.
* علــت بدن دردها و کلافگی ها 

هنگام کم خوابی چیست؟
   مطالعات نشــان می دهد که رابطه 
قوی بیــن کم خوابــی و درد وجود 
دارد که 5۳ درصد از بیمارانی که از 
درد قسمت پایین کمر رنج می برند، 
همچنین به بی خوابی هم مبتلا هستند. 
افرادی کــه دچار اختــلالات درد 
عضلانی و خستگی هستند، معمولًا 
در خواب هم آشفتگی زیادی دارند. 
بدخوابــی و به هم ریختگــی خواب 
همچنین می تواند عاملی برای سردرد 

باشــد. گاهی اوقات میزان این درد 
به قدری زیاد می شــود که خود آن 
عاملی برای نخوابیدن فرد خواهد شد. 
به همین دلیل مطالعات به این نتیجه 
رسیده است که رابطه مستقیمی بین 
نخوابیدن و انــواع بدن دردها وجود 
دارد. یک نوع حساسیت مرکزی در 
بدن وجــود دارد، زمانی که خواب 
آشفته می شود، احساس درد در بدن 
به وجود می آید و افراد آن را بیشــتر 
و شدیدتر احساس می کنند. نخوابیدن 
این وضعیت را بدتر می کند و درد را 
شدت می بخشد. استرس و اضطراب 
نیز هر دو عامل را افزایش می دهند. 
کمبود خواب همچنین مولکول هایی 
را آزاد می کنند کــه عامل این اتفاق 
هســتند و التهابات سیســتمیک را 
ایجاد می کنند و باعث درد عضلات 
و مفصل ها خواهند شد. خبر خوب 
این اســت که خواب مناسب شبانه 
می تواند حساسیت شما نسبت به درد 
را کاهش دهد و این موضوع از لحاظ 

علمی به اثبات رسیده است.



ســرویس حوادث// پیکر  ۳ مدافع امنیت وطن که 
در حادثه درگیری با اشرار شرق کرمان به  شهادت 
رسیدند در میان بدرقه پرشــور مردم شهیدپرور 
استان کرمان و با حضور مسئولان و خانواده  این سه 

شهید برگزار شد.
سردار مهدی توسنگ، سرپرســت قرارگاه عملیاتی 
ابوذر استان، ســتوان دوم احسان شیرخانی و سرباز 
مدافع وطن امیرحسین خدادادی در عملیاتی گسترده 
و نفسگیر که ۲ روز طول کشید به مبارزه با سوداگران 

مرگ در منطقه سمســور مرز کرمان و سیســتان و 
بلوچستان پرداختند، به دست اشرار مسلح به شهادت 
رسیدند. کرمانی ها برای وداع با این ۳ شهید فداکار در 
معیت معاون عملیات ناجا، استاندار، فرمانده انتظامی 
استان، فرمانده سپاه ثارالله و جمعی دیگر از مسئولان 
و روحانیون، در حسینیه ثارالله یادگار سردار شهیدشان 
حاج قاسم سلیمانی حضور یافتند. این آیین تشییع بعد 
از زمزمه زیارت عاشورا و مداحی مداحان اهل بیت 
عصمت و طهارت)ع( با قرائت پیام وزیر کشور و امام 

جمعه کرمان شــروع شد.در این مراسم پرچمی را که 
۷۰ سال روی قبر امام حسین)ع( بوده و بعد از پایان 
سلطه حاکمیت داعش به حاج قاسم سلیمانی اهدا شده 
بود در کنار پیکر شهدا گذاشته و نماز اقامه شد. پیکر 
این شهیدان پس از پایان مراسم تشییع به  زادگاهشان 
در استان منتقل ، تشــییع و خاکسپاری شدند. پیکر 
سردار شهید توســنگ در گلزار شهدای ماهان، شهید 
شیرخانی در گلزار شهدای بم و پیکر شهید خدادادی 

در گلزار شهدای بافت خاکسپاری شد.
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حوادث

حوادث جهان
کشته شدن ۶ سرباز ارمنی

 در درگیری مرزی اخیر با جمهوری آذربایجان 
 وزارت دفاع ارمنستان تایید کرد که شش سرباز ارمنی جان خود 
را در درگیری مرزی با جمهوری آذربایجان در ۱۶ نوامبر از دست 
دادند. وزارت دفاع ارمنستان در بیانیه ای اعلام کرد: طی درگیری های 
۱۶ نوامبر که نتیجه حمله نیروهای ارتش جمهوری آذربایجان بود، 
۶ ســرباز ارمنی کشته شــدند. وزارت دفاع ارمنستان پیشتر اظهار 
کرده بود: یگان های نیروهای مســلح آذربایجان بار دیگر دست به 
اقدامات تحریک آمیز زدند و به مواضع ما در مرزهای شرقی حمله 
کردند. دشمن از وسایل توپخانه، تجهیزات زرهی و سلاح های گرم 
با کالیبرهای مختلف استفاده کرد و طرف ارمنی نیز برای جلوگیری 
از پیش روی دشمن، دســت به اقداماتی مشابه زد. حمله نیروهای 
آذربایجان به مواضع نیروهای ارمنی منجر به تعدادی کشته و زخمی 

شد و همچنین ایروان کنترل دو منطقه نظامی را از دست داد.

حمله راکتی به پایگاه نظامی ترکیه در استان نینوا 
 منابع خبری عراقی از حمله با ســه فروند راکت به پایگاه نظامی 
»زلیکان« متعلق به نیروهای ارتش ترکیه در استان نینوا خبر دادند. 
پایگاه »زلیکان« ترکیه در ناحیه بعشــیقه در استان نینوا در شمال 
عراق هدف حمله با سه فروند راکت قرار گرفت.   این حمله راکتی 
در حالی اســت که یک منبع امنیتی عراقی از وقوع انفجار در داخل 
یک خودرو حامل چهار راکت در منطقه مشــیرفه در استان نینوا به 
علت نقص فنی خبر داد. این منبع بدون اشاره به جزئیات بیشتر افزود 
این راکت ها برای حمله به یک هدف معین تجهیز شده بود. پیشتر نیز 
رئیس سازمان اطلاعات نظامی وابسته به وزارت دفاع عراق از ضبط 
یک خودرو دیگر حامل هفت قبضه راکت انداز در ناحیه مشــیرفه 

استان نینوا خبر داده بود.

 ۲ کشته و ۴ مجروح بر اثر انفجار مهیب در آنکارا 
 وقــوع انفجاری قوی در پایتخت ترکیه که گفته می شــود بر اثر 
جمع شــدن گاز مایع بوده است، منجر به تخریب یک ساختمان سه 
طبقه و کشــته و مجروح شدن ۶ تن شــد. بر اثر انفجاری در یک 
ســاختمان در »آنکارا« پایتخت ترکیه  ۲ نفر کشــته و ۴ تن دیگر 
مجروح شدند. گفته می شود که این انفجار ناشی از جمع شدن گاز 
مایع )LPG( بوده است، با این حال، گزارش تجزیه و تحلیل دقیق 
صحنه جهت علت اصلی انفجار توسط مقامات مربوطه، هنوز منتشر 
نشده اســت. مجروحان حادثه به بیمارستان منتقل شده اند. انفجار 
مذکور منجر به فرو ریختن بخش بزرگی از ساختمانی سه طبقه در 
منطقه »کچیورن« این شــهر شد. آمبولانس ها و تیم های جستجو 
و نجات به ســرعت به محل حادثه شتافتند. واسپ شاهین فرماندار 
 LPG آنکارا در محل حادثه گفت: انفجار در نتیجه جمع شــدن
رخ داده است و بعد از بررسی های لازم بیانیه ای همراه با جزئیات 

حادثه، صادر خواهد شد.

ســرویس حــوادث// رئیــس کل 
امحاء  از  هرمزگان  استان  دادگستری 
قاچاق  از ۴۴ میلیون نخ سیگار  بیش 

در بندرعباس خبر داد.
به گزارش خبرنــگار دریا، رئیس کل 
دادگستری استان اعلام کرد: به مناسبت 
صــدور فرمان تاریخــی رهبر معظم 
انقلاب اســلامی )مد ظلــه العالی( در 
خصوص مبارزه با پدیده شوم قاچاق 
و با توجه به تأکیدات ریاســت محترم 
قــوه قضائیه در ایــن خصوص، بیش 
۴۴میلیون نخ سیگار قاچاق به ارزش 
تقریبی ۱۹۰ میلیارد ریال در بندرعباس 

امحاء و آتش زده شد.

وی با بیــان اینکه، امحاء این حجم از 
راستای  در  قاچاق  مکشــوفه  کالای 
اجــرای آئین نامه مواد ۵۵ و ۵۶ قانون 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز و به منظور 
جلوگیری از ورود مجدد اقلام قاچاق 
به بازار صورت گرفته است، خاطرنشان 
ساخت: بیشتر سیگارهایی که در این 
مراسم معدوم شد، سیگارهای قاچاق 
تقلبی و غیر اســتانداری اســت که با 
سوءاستفاده از نشان های معروف، تولید 

و به کشور وارد شده است.
وی در ادامه افزود: خوشبختانه استان 
هرمزگان در کشف محموله های قاچاق 
و برخورد با قاچاقچیان بســیار موفق 

عمل کرده اســت و در همین راســتا 
رتبه ممتاز در ســطح ملی را به خود 

اختصاص داده است.
رئیس کل دادگستری استان هرمزگان 
همچنین تصریح کرد: مبارزه با قاچاق 
کالا ،شرط پیاده سازی اقتصاد مقاومتی 
است و به منظور بســتر سازی برای 

تحقق اقتصــاد مقاومتــی و حمایت 
از تولید ملی، باید فضــای اقتصادی 
کشور را برای قاچاقچیان ناامن کرد و 
با برنامه ریزی دقیق و اتخاذ تمهیدات 
مناســب، توازن سودمندی مبادرت به 
قاچاق را به ســمت افزایش ریسک 
پذیری و به ضرر قاچاقچیان بر هم زد.

سرگذشت تلخ دختری که دزد شد
وقتی به خاطر جوانی که مدعی بود عاشــقم 
شده اســت ومرا خوشبخت می کند در همان 
1۳سالگی از خانه فرار کردم و آبرو و حیثیتم 
را از دست دادم ، هیچ گاه فکر نمی کردم چند 
سال بعد به دختری معتاد و آواره تبدیل شوم و 

دست به سرقت بزنم ...
این ها بخشــی از اظهارات دختر ۲۳ساله ای است 
که پس از دســتبرد به اموال یک منزل مسکونی با 
همدســتی یک جوان موتورســوار ، با تیزهوشی 
نیروهای کلانتری دستگیر شــده است. این دختر 
جوان که به دلیل اعتیاد شــدید توان ســخن گفتن 
نداشــت، درحالی که پلک هایش را به سختی باز 
می کرد درباره سرگذشت اســفبار خود به مشاور 
و مــددکار اجتماعی کلانتری گفــت: پدرم کارگر 
ســاختمانی بود ولی من چهره او را به خاطر ندارم 
چرا که وقتی پدرم هنگام کار در ارتفاع سقوط کرد و 
جان سپرد، من هنوز به ۴سالگی نرسیده بودم. بعد از 
مرگ پدرم هیچ منبع درآمدی نداشتیم به همین دلیل 
مادرم در منازل مردم کار می کرد تا مخارج زندگی 
من و خواهر و برادر دیگرم را تامین کند. وقتی کمی 
بزرگ تر شدم همواره به زمین و زمان ناسزا می گفتم 
که چرا در چنین خانواده ای به دنیا آمدم و باید فقر 
را تجربه کنم و هیچ حامی و پشتیبانی هم در زندگی 
نداشته باشم . با آن که می دانستم مادرم خیلی سختی 
ها را تحمل می کند تا با آبرومندی شکم ما را سیر 
کند ولی باز هم نمی توانستم با این شرایط کنار بیایم 
. آن زمان با این افکار روزها را ســپری می کردم 
تا این که در ۱۳ســالگی با »حشمت« آشنا شدم. 
خوش تیپی او مرا به سوی عشقی خیابانی کشاند و 
درحالی دل باخته او شدم که حشمت همواره برایم 
رویا پردازی می کرد و مدعی بود مرا به آرزوهایم 
می رساند و خوشبختم می کند اما من هیچ گاه فکر 
نمی کردم او که آهی در بساط ندارد و جوان ۲۸ ساله 
بیکاری است، چگونه می تواند نیازها و آرزوهای 
مرا برآورده کند . با این حال،حشــمت که خانواده 
آشفته ای داشت و از منزل طرد شده بود به تنهایی 
به خواستگاری ام آمد ولی مادرم که متوجه شد او 
به خدمت سربازی نرفته است و هیچ کس و کاری 
هم ندارد با ازدواج ما مخالفت کرد با این حال، من 
که عاشق او شده بودم به حرف های مادرم توجهی 

نکردم و به طور ناگهانی پیشــنهاد فرار از خانه را 
پذیرفتم و به همراه حشمت عازم شهرهای شمالی 
کشور شــدم. در حدود یک ماه که هیچ کس از جا 
ومکان من خبری نداشت حیثیتم را بر باد دادم اما در 
همین شرایط حشمت حاضر نشد مرا به عقد خود 
درآورد و با هم ازدواج کنیم . تازه فهمیدم همه این 
حقه بازی هــا و تعریف و تمجیدها از من ترفندی 
برای هوسرانی و رسیدن به نیات پلیدش بوده است. 
بعد از این ماجرا درمانده و پشیمان از دست حشمت 
فرار کردم و در حالی به خانه بازگشتم که از شدت 
شرم وخجالت نمی توانستم به چهره مادرم و دست 
های پینه بســته اش نگاه کنم. با این حال، باز هم 
مادرم مرا پذیرفت و سرزنشم نکرد. مدتی بعد از این 
ماجرا یک روز به طور اتفاقی یکی از همکلاسی های 
دوران مدرســه ام را در خیابان دیدم. آن قدر ذوق 
زده شده بودم که سیما را از آغوشم رها نمی کردم . 
دوستی من و سیما ادامه پیدا کرد و من همواره اشک 
ریزان از مشکلات و سختی های زندگی ام برایش 
ســخن می گفتم تا این که روزی پیشنهاد کرد برای 
فراموش کــردن تلخکامی هایم و به صورت تفننی 
از ماده مخدری اســتفاده کنم که اعتیاد آور نیست. 
اومدتی مواد مخدر مجانی به من می داد و با یکدیگر 
مصرف می کردیم ولی یک روز فهمیدم معتاد شده ام 
و این که می گفت آن ماده مخدر اعتیاد آور نیست، 
فقط ترفندی برای آلوده کردن من به مواد مخدر بود. 
سپس ســیما ارتباطش را با من قطع کرد و مدعی 
شد برای مصرف مواد مخدر باید پول پرداخت کنم. 
وقتی ساعتی بعد آثار خماری در وجودم نمایان شد 
به ناچار از   یک فروشــگاه چند تکه لباس سرقت 
کردم و با فروش آن به مغازه های دیگر مواد مخدر 
خریدم. از آن روز به بعــد برای تامین هزینه های 
اعتیادم به ســرقت از منازل و مغازه ها روی آوردم 
. در همین گیر و دار با پسر معتادی به نام »ایمان« 
آشــنا شــدم و تصمیم گرفتیم با یکدیگر دست به 
سرقت بزنیم تا کسی به ما شک نکند . از آن روز به 
بعد سوار بر موتورسیکلت ایمان در خیابان ها پرسه 
می زدیم و از منازل سرقت می کردیم تا این که پس 
از انجام یکی از همین ســرقت ها نیروهای گشت 

کلانتری امام رضا)ع( ما را دستگیر کردند و... 

در امتداد تاریکی

سرویس حوادث//  فرمانده انتظامی ویژه و پایگاه 
دریابانی کیش گفت: میزان کشف جرایم سایبری 
امسال در این جزیره نسبت به مدت مشابه سال 

گذشته ۸۶ درصد افزایش یافت. 
سرهنگ علی اصغر جمالی با اشاره به نظارت مستمر 
پلیس فتای جزیره بر فضای مجازی اظهار داشــت: 
این پلیس در راستای ارتقای سطح امنیت سایبری و 
کاهش جرایم فضای مجازی نسبت به رصد عملکرد 
کسب و کارهای اینترنتی اقدام می کند و در سال جاری 

۱۰۰ درصد پرونده های مفتوحه را کشف کرده است.
وی اضافه کرد: در جرایم فضای مجازی بیشــترین 
میــزان جــرم  مربوط بــه جرایم مالــی بخصوص 
کلاهبرداری است که ناشــی از کمبود سواد سایبری 
و عدم توجه به هشــدارهای پلیس فتا در خصوص 
استفاده از ســایت های نامعتبر است. فرمانده انتظامی 

ویژه و پایگاه دریابانی کیش یادآور شــد: با توجه به 
اینکه حضور حداکثری کیشوندان در فضای مجازی 
مشــهود شده اســت که آنان به منظور جلوگیری از 
جرایم ســایبری و افتــادن در دام کلاهبرداران باید 

هشدارها را جدی بگیرند.
وی افزود: در حالی که هشدارهای بسیاری در مورد 

پیام های جعلی داده شــده اما برخی شهروندان توجه 
نکرده و وارد این ســایت ها می شوند که کلاهبرداران 
در آخرین شگرد خود به بهانه کمک به زلزله زدگان 

هرمزگان قربانبان خود را به دام می اندازند.
براساس رصدهای  اظهار داشــت:  سرهنگ جمالی 
انجام شده توسط پلیس فتا در فضای مجازی عده ای 

با عنــوان جمع آوری کمک های نقــدی برای یاری 
رســاندن به هموطنان آســیب دیده و اعلام شماره 
حساب های مشخص اقدام به کلاهبرداری از هموطنان 
می کنند. به گزارش ایرنا، وی گفت: مردم به هیچ عنوان 
فریب تبلیغات دروغین افراد ســودجو با عنوان جمع 
آوری کمک های نقدی برای مردم زلزله زده هرمزگان 
در فضای مجــازی را نخورند و مردم تنها از راه های 
اعلام شــده در رسانه های رســمی و جمعیت هلال 

نسبت به واریز کمک های نقدی خود اقدام کنند.

ميزان کشف جرایم سایبری در کيش ۸۶ درصد افزایش یافت

به دنبال فرونشست کف تالار پذیرایی رخ داد

سرویس حوادث//  فرونشست کف سالن 
میهمانان  حضور  هنگام  عروســی  تالار 
و سقوط چند  به وحشت حاضران  منجر 

زن و مرد به داخل گودال شد.
این حادثه شــب هنگام برگزاری یک جشن 
عروســی در تــالاری واقع در شهرســتان 
صومعه ســرا رخ داد و ناگهان با نشست کف 
ســالن چند نفر از میهمانان به داخل گودال 
ســقوط کردند کــه منجر بــه جراحت های 
سطحی چند نفر از آنان شد. با اعلام حادثه به 
آتش نشانی و اورژانس بلافاصله امدادگران در 

محل حاضر شدند و به کمک این افراد آمدند.
در همیــن ارتباط مســلم امانــی، مدیرکل 
زمین شناسی و اکتشافات معدنی گیلان گفت: 
گودال ایجاد شــده حاصل فرو نشست زمین 
نیست، اما می تواند یک فروچاله، آب شستگی 
یا چاه باشد. فرونشست زمین در اثر برداشت 
بی رویه آب زیرزمینی رخ می دهد و موجب 
مســائلی همچون ایجاد شــکاف های عمیق 
در ســطح زمین، کج شــدن لوله های چاه و 
خرابی ساختمان ها می شــود، اما این گودال 

ممکن اســت بــر اثر احداث این ســازه در 
بســتری نامناسب ایجاد شده و زیر آن خالی 
بوده است. مدیرکل زمین شناسی و اکتشافات 
معدنی گیلان افزود: اکثر تالارها بدون توجه 
به وضعیت منطقه در زمین های باتلاقی ساخته 
می شوند و ممکن است چنین رخدادی برای 
آنها به وجود آید. برای روبه رو نشدن با چنین 
مواردی توصیه می شود قبل از احداث هرگونه 
ســازه روی زمین از دانش زمین شناســی و 

نقشه های تولید شده استفاده شود.

روابط عموميگوشت ماهي و ميگو ، حاوی چربي های مفيدپروتئين مرغوب و ويتامين های گوناگون است
شيلات هرمزگان

تشییع پیکر شهدای مدافع امنیت وطن در کرمان

امحاء ۴۴ میلیون نخ سیگار قاچاق در بندرعباس

به  که  زندانی  مرد  حوادث//  سرویس 
جرم قتل به قصاص محکوم شده برای 
جلب رضایت اولیای دم با پرداخت دیه 
نقشه کلاهبرداری از اقوام ثروتمندش 

را طراحی کرد.
چند روز قبل مرد صرافی نزد پلیس رفت 
و از ســرقت دلارهایش شکایت کرد. او 
گفــت: چند روز قبل مــرد جوانی با من 
تماس گرفت و خودش را مدیر شــرکت 
تجاری معتبری معرفی و درخواست ۲۰ 
هزار دلار کرد. برای اطمینان نام شــرکت 
و فــرد ســفارش دهنده را در اینترنــت 
جســت و جو کردم و وقتی مطمئن شدم 
چنین فــردی وجــود دارد دلارها را به 
آدرســی که مرد جوان گفته بود ارســال 
کردم. اما ســاعتی بعد پیــک موتوری 
صرافی که دلارها را برده بود هراســان 
تماس گرفت و از سرقت دلارها خبر داد. 
آن طور که پیک صرافی می گفت به آدرس 

مورد نظــر رفته و مرد جوانی که ظاهری 
شــیک و آراسته داشت مقابل ساختمانی 
در یکی از خیابان های بالای شهر ایستاده 
بود. مرد ناشناس دلارها را تحویل گرفته 
اما چون کارت بانکی اش مشکل داشته به 
بهانه آوردن کارتی دیگر وارد ســاختمان 
شده و دیگر برنگشــته است وقتی پیک 
برای پیدا کردن وی وارد ســاختمان شده 
متوجه شد کســی این مرد را نمی شناسد 
و او از در پارکینــگ با یــک پراید فرار 
کرده است. با شکایت مرد جوان تحقیقات 
آغاز شد و مأموران به سراغ دوربین های 
مداربســته ساختمان شــرکت و اطراف 
آن رفتند. دوربین ها تعدادی از شــماره 
پلاک های خودروها را ثبت کرده بودند و 
تحقیقات روی شماره پلاک ها متمرکز شد 
تا سرنخی از مرد پرایدسوار به دست بیاید. 
در حالی که بررسی ها ادامه داشت این بار 
صاحب یک طلاســازی با پلیس تماس 

گرفت و شکایتی مشابه مطرح کرد. متهم 
این بار ۴۰۰ میلیون تومان طلا ســرقت 

کرده بود.
در نهایت بــا تلاش های پلیســی متهم 
شناسایی و دستگیر شد و ضمن اعتراف 
به ســرقت ها گفت: بــرای نجات یکی 
از دوســتان قدیمی ام کــه به جرم قتل به 
قصاص محکوم شــده و سال ها در زندان 
است این کار را کردم. او برای آزادی اش 
نیاز به پول دارد بــه همین خاطر از من 
خواست این نقشه را اجرا کنم. با اعتراف 
متهم، همدســت او به نام بهنام که به اتهام 
قتل در زندان بود شناسایی شد. بهنام در 
تحقیقات اولیه به جرم خود اعتراف کرد و 
گفت سال ها قبل با زن جوانی آشنا شدم. 
او با شــوهرش اختلاف داشت من برای 
کمک به این زن شــوهرش را کشتم، اما 
او در بازجویی ها به قتل با همدستی من 

اعتراف کرد.

من هم بازداشــت شــدم و دادگاه مرا به 
اعدام و زن جوان را به ۱۵ ســال حبس 
به خاطر معاونت در قتــل محکوم کرد. 
سال هاست من در زندانم و افراد زیادی را 
هم برای گرفتن رضایت به سراغ اولیای دم 
فرستادم. اوایل که می گفتند حتماً قصاص 
می خواهیم اما این اواخر با گذشــت این 
همه سال کمی آرامتر شده بودند. من هم به 
تصور اینکه ممکن است بتوانم با پرداخت 
دیه میلیــاردی رضایت آنها را جلب کنم 
تصمیم گرفتم این پــول را فراهم کنم. به 
همین دلیل با یکی از دوســتانم موضوع 
را مطرح کــردم. مالباخته ها همه از اقوام 
ثروتمنــد خودم بودند و با کمک نرم افزار 
تغییر صدا با آنها تماس می گرفتم و خودم 
را مدیر شرکت های معتبر معرفی می کردم 
بعد دوستم را به ســر قرار می فرستادم و 

دلارها و طلاها را سرقت می کرد. 

سناريوی مرد زندانی برای پرداخت ديه میلیاردی

ترس و وحشت در عروسی

طرح : بیتا هوشنگی

سارقان مسافربرنما در انتظار رأی دادگاه
ســرویس حوادث// همزمان بــا نقض حکم ۳0 
سال حبس دو سارق مسافربرنما از سوی دیوان 
عالی کشور متهمان بار دیگر در شعبه هم عرض 

محاکمه شدند.
رســیدگی به این پرونده از ســال ۹۶ با شکایت زن 
جوانی به پلیس آغاز شــد. وی در توضیح ماجرا به 
مأموران گفت: روز حادثه به همراه پســر خردسالم 
منتظر تاکسی بودم که یک پژو با دو سرنشین توقف 
کرد چون فکر می کردم مسافربر است سوار شدم اما 
پس از چند دقیقه راننده مسیرش را عوض کرد و با 
تهدید ابتدا پول نقــد و طلاهایم را گرفتند و بعد هم 
من و پسرم را از خودرو پیاده کردند. با این شکایت، 

مأموران ردیابی دو سارق مسافربرنما را آغاز کردند. 
در این میان شکایت مشابهی نیز به دست پلیس رسید 
و چند روز بعد مأموران راننده پژو و سرنشین آن را 
شناسایی و بازداشت کردند. ۲ شاکی پرونده پس از 
مواجهه حضوری عنوان کردند که آنها همان زورگیران 
مسافربرنما هســتند. به این ترتیب دو مرد جوان به 
اتهام سرقت به عنف در شعبه ۱۱ دادگاه کیفری یک 
اســتان تهران محاکمه و هرکدام به ۱۵ ســال حبس 
محکوم شــدند. اما به حکم صادره اعتراض کردند و 

مدعی شدند فقط از مرد جوان سرقت کرده اند.
با این ادعا حکم ۳۰ ســال زندان دو متهم در دیوان 
عالی کشور شکسته شد تا آنها بار دیگر در شعبه دهم 

دادگاه کیفری)هم عرض( محاکمه شوند. در این جلسه 
نیز باردیگر زن جوان به جایگاه رفت و برای هر دو 
متهم درخواست اشد مجازات کرد و گفت: من چهره 
دو متهم را به خاطــر دارم. آنها بودند که به روی من 
به پسر خردسالم چاقو کشیدند. بعد از آن هم شاکی 
دوم خواهان اشد مجازات برای متهمان شد و سپس 
متهمان از خود دفاع کردند. یکی از متهمان گفت: من 
قبول دارم مرد جوان را سوار ماشین کردیم و با تهدید 
چاقو اموالش را گرفتیم اما اصلًا زن جوان را ندیدیم. 
دومین متهم نیز با تأیید حرف های همدســتش اتهام 
سرقت از زن جوان را رد کرد. در پایان جلسه قضات 

برای صدور حکم وارد شور شدند.  

کل  رئیــس  ســرویس حــوادث// 
دادگستری استان هرمزگان از توقیف 
کاروانی متشکل از 1۴ دستگاه نیسان 
حامل ســوخت قاچاق در شهرستان 

میناب خبر داد. 
به گــزارش خبرنگار دریــا، رئیس کل 
دادگستری استان هرمزگان از توقیف ۱۴ 
دســتگاه خودروی نیسان حامل سوخت 

قاچاق در شهرستان میناب خبر داد.
علی صالحی در ادامه افزود: این خودروها 
در قالــب یک کاروان و بــدون توجه به 
قوانین و مقررات با سرعت غیر مجاز در 
یکی از محورهای مواصلاتی شهرســتان 
مینــاب در حال حرکــت بودند که پس 
از شناسایی توســط مأموران انتظامی به 

دستور مقام قضایی توقیف شدند. 
وی همچنین با اعلام دستگیری ۱۴ نفر در 
این رابطه، افــزود: از خودروهای مذکور، 
بیش از ۲۲ هــزار لیتر گازوئیل به ارزش 
تقریبی دو میلیارد و پانصد و سی میلیون 

ریال کشف و ضبط شده است. 
رئیس کل دادگستری استان هرمزگان در 

پایان با اشاره به تأکیدات ریاست محترم 
قوه قضاییــه در خصوص لزوم مبارزه بی 
با پدیده قاچاق، خاطرنشــان کرد:  امان 
به منظور صیانــت از منابع ملی، مقابله با 
قاچاق سوخت با جدیت پیگیری می شود 
و دســتگاه قضایی با تمــام توان و بدون 
اغماض با قاچاقچیان برخورد خواهد کرد.

توقیف کاروان خودروهای حامل سوخت قاچاق در میناب 

سرویس حوادث// رییس اداره تصادفات پلیس راهنمایی 
و رانندگی تهران بزرگ از سکته قلبی راننده یک دستگاه 

سواری تیبا در حین رانندگی خبر داد.
سرهنگ احسان مومنی، دراین باره گفت:  حوالی ساعت ۱۷ 
یک دستگاه سواری تیبا در حال حرکت در  مسیر خیابان  
وحدت اسلامی اسلامی بود که در محدوده چهارراه مولوی 

با یک دستگاه سواری ماکسیما برخورد کرد.
وی با بیان اینکه پــس از تصادف خودرو راننده تیبا هیچ 
عکس العملی از خود نشــان نداد، گفت: راننده ســواری 
ماکســیما و ماموران پلیس به ســمت این خودرو رفته و 

با جسم بی جان راننده در پشــت فرمان مواجه شدند، در 
حالی که هیچ اثری از ضربه ناشــی از تصادف نیز در این 
فرد وجود نداشت. رییس اداره تصادفات پلیس راهنمایی 
و رانندگی تهران بزرگ گفت: با حضور عوامل امدادی در 
محل مشخص شد که راننده ســواری تیبا قبل از تصادف 
دچار سکته قلبی شــده و جان خود را از دست داده است 
و در واقع تصادف نیز درپی ســکته راننده و ناتوانی اش در 

کنترل وسیله نقلیه رخ داده بود.
مومنی همچنین از وقوع حادثه رانندگی دیگری خبر داد و 
گفت:  در ساعت ۳۰ دقیقه نیمه شب یک دستگاه کامیونت 

با بار میوه در حال حرکت در مسیر شمال به جنوب بزرگراه 
بسیج بود که در محدوده ده حقی از مسیر خود منحرف شده 
و با انحراف به پهلوی راست خودرو، واژگون شده و بار آن 

نقش بر زمین شد.
وی با بیان اینکه علت این حادثه ســرعت زیاد و ناتوانی 
راننده کامیونت در کنترل وسیله نقلیه بود، گفت:  با هماهنگی 
انجام شده، کامیونت به کمک جرثقیل سنگین پلیس راهور 
در موقعیت به حالت عادی بازگشت و به حاشیه مسیر منتقل 

شد و بار ریخته شده آن نیز به قسمت بار منتقل شد.
بــه گفته رییس اداره تصادفات پلیس راهنمایی و رانندگی 
تهران بــزرگ، راننده این کامیونت نیــز با حضور عوامل 

اورژانس در محل درمان شد.

سکته مرگبار راننده تیبا در حین رانندگی
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استاندار هرمزگان:
مردم روستای رضوان بندرعباس

 روزانه ۳ ساعت به آب شرب دسترسی دارند
  سرویس شهرستان//  استاندار هرمزگان دستور لازم به منظور تکمیل خط 
انتقال آب به روستای رضوان را صادر کرد و گفت: هم اکنون مردم این منطقه 
روزانه ســه ساعت به آب شرب دسترسی دارند که در صورت بهره برداری 
از این خط انتقال، دسترسی این روستا به آب شرب ۲۴ ساعته خواهد شد. 
به گزارش ایرنا، مهدی دوستی روز جمعه در نشست با معتمدان و شوراهای 
اسلامی روســتای رضوان فین بندرعباس جهت پیگیری مشکلات مردمی، 
وضعیت آبرســانی به روســتای رضوان از طریق خط انتقال آب شیرینکن 
خلیج فارس مورد بررســی قرار داد.وی بیان داشت: هم اکنون پنج کیلومتر 
از خط انتقال آب به روســتای رضوان اجرا شــده است.  کمبود پزشک در 
درمانگاه رضوان، از جمله درخواست های مردمی در این نشست با استاندار 
هرمزگان بود.نماینده شورای بخش فین نیز اعلام کردند: هیچ گونه کمبودی 
در حوزه توزیع چادر بین زلزله زدگان وجود ندارد اما با توجه به ســرمای 
هوا، تامین وسایل گرمایشی نیاز ضروری مردم است.وی از همکاری معاون 
هماهنگی امور عمرانی استانداری و مدیران شرکت توزیع برق و آبفای استان 
نیز قدردانی کرد و گفت: پس از وقوع زلزله خللی در روند خدمات رسانی دو 
حوزه آب و برق به مردم بوجود نیامد.به گزارش ایرنا، همچنین شهریار نوری 
زاده مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی هرمزگان نیز گزارشی در خصوص 
روند برآورد خســارت ها، آوار برداری و زمان شروع بازسازی واحدهای 

مسکونی آسیب دیده در این منطقه ارائه کرد.
۷۰ گروه جهادی در مناطق زلزله زده فین هرمزگان 

حضور دارند
 سرویس شهرستان// معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری هرمزگان 
گفت: عملیات اجرایی بازسازی مناطق زلزله زده استان با همکاری ۷۰ گروه 
جهادی در پنج محور آغاز شــد. رضا مدرس در بازدید از مناطق زلزله زده 
شمال بندرعباس با بیان اینکه پس از وقوع زلزله در بخش فین افزود: هشت 
گروه جهادی زیرمجموعه رضوان، ۱۷ گروه در ســیاهو، ۲۵ گروه در فین و 
۲۰ گروه جهادی در اطراف فین، نیازهای مردم را برای امداد رســانی زلزله 
زدگان پایش و خدمات مورد نیاز را ارائه می دهند.وی بیان داشتّ  فردا شنبه 
۲۹ آبانماه عملیات اجرایی بازسازی مناطق زلزله زده در مرحله نخست با 
آواربرداری و تمیزکاری منازل آسیب دیده با همکاری گروه های جهادی آغاز 
می شود. معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری هرمزگان اظهارداشت: به 
این منظور، پنج محور با مدیریت مدیران پروژه بنیادمسکن در ستاد بازسازی 
مشخص شده و پنج نفر از نمایندگان ستاد مدیریت بحران استان، برنامه ها 
و اهداف اولویت دار ســتاد بازسازی مناطق زلزله زده را برای آوار برداری، 
پیگیری و بر آن نظارت می کنند.به گزارش ایرنا، مدیرکل حوزه اســتاندار و 
روابط عمومی استانداری هرمزگان که مسوولیت هماهنگی و مدیریت گروه 
های جهادی را در مناطق زلزله زده بر عهده دارد، در بازدید امروز استاندار، 
گزارشی را از روند خدمات رسانی به مناطق زلزله زده ارائه کرد.زمین لرزه 
۶.۴ ریشتری حدود ساعت ۱۵ و ۳۷ دقیقه روز یکشنبه ۲۳ آبان ماه ۱۴۰۰ 
بخش فین هرمزگان را به لــرزه درآورد، این لرزه پس لرزه های متعددی به 
دنبال داشت.شدت این زمین لرزه به حدی بود که در سایر استان های همجوار 
از جمله فارس و کرمان نیز احســاس شد.بیشتر منازل بخش فین بر اثر این 

زمین لرزه بین ۲۰ تا ۱۰۰ درصد تخریب شدند.

خبری

شهرستان

 با مشاهده کمترین دود یا آتش سوزی حتما آن را خاموش و یا بلافاصله
 به ماموران یگان حفاظت منابع طبيعی با شماره تلفن ویژه 1504 اطلاع دهيم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبيعی و آبخيزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

ســرویس شهرســتان// خطیب 
جمعه قشــم، مشــکل اصلی آب 
شهرستان قشم را مدیران کارنابلد 
و انحصارگرا دانست و تصریح کرد: 
بخش عمده ای از تنبلی، کارنابلدی 
و قفل کردن حل مشکل در بخش 
است  آزاد  منطقه   و  دولتی  مدیران 
این مسؤولان  از  نشود  اگر حل  که 

نام خواهم برد. 
 حجت الاســلام غلامرضا حاجبی در 
خطبه های این هفته نماز جمعه قشــم 
اظهار کرد: اسکله کاوه و آشیانه پرنده ها 
تعطیل و شهرک صنعتی نیمه تعطیل است 
و این در حالیست که گردشگری ملاک 
شده و به مسؤولان باید گوشزد کرد که 
کنار ساحل رفتن دیگر نیازی به ایجاد 

معاونت ندارد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با 
اشاره به وجود مشکلات فراوان برای 
مردم در جزیره قشــم، اظهار داشت: 
اگر مشــکلاتی که قبلا با مســؤولان 
مطرح شده حل نشود، از همین تریبون 
موضوع را گوشزد کرده و مردم را پای 

کار می آورم.
خطیب جمعه قشم، مشکل اصلی آب 
شهرستان قشــم را مدیران کارنابلد و 
انحصارگــرا دانســت و تصریح کرد: 
بخش عمــده ای از تنبلی، کارنابلدی و 
قفل کردن حل مشکل در بخش مدیران 
دولتی و منطقه  آزاد اســت که اگر حل 

نشود از این مسؤولان نام خواهم برد.
وی با انتقاد شدید از مسؤولانی که چند 
دهه بر آب شهرســتان سوار هستند و 
حقوق گرفته اند، افزود: مردم تشنه اند و 
زمان برای انجام و رفع مشکل در حال 

تمام شدن است.
حجت الاســلام حاجبــی در بخــش 
دیگری از ســخنان خود گفت: مردم 
قشم امیدوارند در دولت انقلابی برخی 
واژگان اســتکباری برچیده شــود و 
مدیران پروازی نداشته باشیم و این واژه 
زشتی است که نباید وجود داشته باشد.

وی نبود مسؤولان در صف نمازجمعه 
را دلیلی دیگر برای حضور گســترده 
مســئولان پروازی در قشم دانست و 
اضافه کرد: تلنبار شدن مردم در ادارات 
و در صف مانــدن مردم برای دیدارهای 
مردمی نشان می دهد مدیران در قشم 
پروازی هستند که این همه ارباب رجوع 
در به در دیدار آنــان از این اداره به آن 

اداره می دوند.
امام جمعه قشــم از اقدام سعید  محمد و 
تلاش مدیرعامل جدید و دســتور لغو 
عوارض ورودی تشــکر کرد و افزود: 
نباید مردم بومی در صف های طولانی 
منتظر ورود به جزیره شــوند و راهی 
مخصوص برای مردم قشم ایجاد شود 
که این مهم با مدیریت امکان پذیر است.

وی با اشاره به مذاکرات هسته ای گفت: 
مــا تجربه لبخندزدن بــه صحبت های 
تلفنی را داشتیم و مخالفتی با مذاکره هم 
نداشته و نداریم؛ اما نتیجه این مذاکرات 

باید در زندگی مردم معلوم باشد.
خطیب جمعــه قشــم، تصریــح کرد: 
سیاســت های خصمانه دشمن برای ما 
مسجل اســت و آنان اعتیاد به تحریم 
کــردن ما دارنــد؛ امــا در مقابل اگر 
دیپلماســی موفق و حضــور فعال در 
عرصه دیپلماســی خصوصا در غرب 
آســیا وجود داشته باشــد، این تفکر 

با همان روحیه بســیجی کــه از امام 
خمینــی )ره( وام گرفته شــده، پیروز 

خواهد بود.
وی با اشاره به  سپری شدن ۱۰۰ روز 
از دولت ســیزدهم عنــوان کرد: توان 
جهادی کشور فعال شده که این برکت 
بزرگی است و اعتماد عمومی به دولت 
در حال بازگشتن است؛ چراکه روحیه 
پاســخگویی به مردم و نمایش ساده 
زیستی و روحیه همگرایی با سایر قوا 

مشاهده می شود.
حجت الاســلام حاجبی اظهار کرد: در 
زلزله های اخیر هرمزگان، حضور فعال 
و جهادی را شــاهد هســتیم و باید از 
استاندار و مجموعه میدانی که این چند 

روزه تلاش کردند سپاسگزاری کرد.
به گــزارش فــارس، وی در پایان از 
گرانی روزانه و ساعتی اجناس و مواد 
مورد نیــاز مردم انتقاد کــرد و افزود: 
اینگونــه گرانی ها مــردم را اذیت می 
کند و این ســفره مردم است و انتظار 
می رود در مجموعه اقتصاددانان دولت 
همگرایی صــورت بگیرد و جزیره ای 
عمل نشود تا شاهد بازگشت ثبات به 
نیازهای جامعه متوســط و دهک های 

پایین جمعیت باشیم.

خطیب جمعه قشم:
مشکلات آب حل نشود

مسؤولان ناکارآمد را به مردم معرفی می کنم 

آگهی ابلاغ اجرائیه 
 بدینوســیله به سمیه حسین برامی فرزند عباس بشــماره ملی ۲۲۱۸۳۱۴۷۱۱به آدرس قشم شرکت توسعه اراضی بعنوان مدیون پرونده اجرائی کلاسه 
9۶۰۰۳۵۸ ابلاغ میشــود که بانک رفاه به استناد قرار بانکی شــماره ۲۷۸۸۳۰۰۴۴ مورخ ۱۳۸۳/۱۱/۲۶ جهت وصول مبلغ ۲۶۵۷۵۱۶۵۵ ریال )دویست و 
شصت و پنج میلیون و هفتصد و پنجاه و یکهزار و ششصد و پنجاه و پنج ریال (موضوع لازم الاجرا به انضمام حقوق دولتی و سایر هزینه های قانونی 
اقدام به صدور اجرائیه نموده و پرونده فوق در واحد اجرای اسناد رسمی قشم در جریان است با عنایت به اینکه طبق گزارش مامور ابلاغ اداره پست قشم 
آدرس اعلامی)متن اجرائیه( شناخته نشده اید و بستانکار نیز نتوانسته شمارامعرفی نماید و آدرس شما برای این واحدهم مشخص نیست لذا باستناد تقاضای 
بستانکار و برابر ماده ۱۸ آئین نامه اجرا مفاد اسناد رسمی لازم اجرا اجرائیه فوق الذکر یک نوبت در یکی از روزنامه های کثیر الانتشار محلی آگهی میشود 
چنانچه ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار این آگهی که روز رسمی ابلاغ اجرائیه محسوب میگردد اقدام به پرداخت بدهی خود ننمائید عملیات اجرائی 

طبق تقاضای بستانکار و برابر مقررات عملیات اجرائی علیه شما ادامه خواهد یافت. ۱۴۰۰/۱۶۰/م الف     تاریخ : ۱۴۰۰/۸/۳۰ 
مدیر اجرا واحد اجرای اسناد رسمی قشم - محمد آرامش

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

امین درساره ســرویس شهرستان// فرمانداربندر 
خمیر در جلسه شورای اداری با بیان اینکه اطلاع 
رسانی در برخی از ادارات شهرستان کمرنگ است 
از مدیران دســتگاه های اجرایی خواست عملکرد 
خود را با کمک رسانه ها برای مردم اطلاع رسانی 

کنند.
 به گزارش خبرنگار دریا، خواستار افزود: بعضاً خدماتی 
یا اقداماتی از ســوی ادارات یا دستگاه ها انجام می شود 
اما مردم از آن بی اطلاع هســتند بنابراین از دستگاه ها 
انتظار می رود با تقویت حوزه روابط عمومی ، خدمات و 

عملکرد خود را شفاف اطلاع رسانی کنند.
گرچه در این راستا مشکلاتی نیز وجود دارد اما لازم است 
خدماتی که انجام می شــود به اطلاع مردم رسانده شود.

وی در ادامه ضمن تقدیر از رسانه ها بابت پوشش اخبار 
شهرستان افزود: خبرنگاران نقش زیادی در رسیدگی به 
مشــکلات و مطالبات شهروندان دارند از این رو مدیران 

نباید از این ظرفیت ها غافل شوند.
وی ادامه داد:رسانه ها برخی از کارهایی که در شهرستان 
صورت می پذیرد گزارش مــی کنند همچنین برخی از 
کارهایی که ما مســئولان از آن ها غافل یا دچار نقض 
شــده ایم نیز یادآوری می کنند این اقدام باعث می شود 
اگر اشکال یا نقصی در کار ما مدیران باشد آن را برطرف 

کنند. فرمانداربندر خمیر در ادامه بر ضرورت اســتقرار 
میز خدمت در همه ادارات تاکید کرد.میرهاشم خواستار 
گفت:قانون ما را موظف به استقرار میز خدمت نموده لذا 
شایسته است میز خدمت در همه ادارات راه اندازی شود.

رئیــس شــورای اداری شهرســتان ادامــه داد:مدیران 
برنامه ریزی کنند در بین مردم به ویژه روســتا ها حضور 

مستمر داشته باشند چون این حضور اثر بخش است.
این مسوول همچنین به دستگاه های اجرایی پیشنهاد کرد با 
همکاری بخشداری ها هر هفته یک روز را برای خدمات 
رســانی به یکی از مناطق روستایی و محروم شهرستان 
اعزام شــوند.وی همچنین گفت:سرعت در پیگیری ها و 
پاســخ به نامه ها و مکاتبات از مواردی است که باید در 

دستور کار ادارات شهرستان قرار گیرد.
فرماندار در ادامه از مدیران ادارات خواست اعتباراتی را 
که در کمیته برنامه ریزی شهرســتان مصوب و تخصیص 
داده می شــود جذب کنند.خواستار افزود: اعتباراتی که 
به یک دســتگاه تخصیص داده می شــود به هیچ عنوان 
نباید برگشــت بخورد برگشــت اعتبار برای مدیر نقص 
محســوب می شــود لذا هر جا لازم بود اطلاع دهند تا 
ما در ســطح استانی و حتی ملی آن را پیگیری کنیم.وی 
همچنین خواستار پیگیری پروژه های نیمه تمام در سطح 
شهرستان توسط مدیران شد و افزود: مسئولان شهرستان 

باید پروژه های نیمه تمام را رصد کرده و در زمینه تکمیل 
این پروژه ها حساسیت به خرج دهند یا حداقل پیگیری 
کنند اگر اعتباری برای تکمیل آن اختصاص داده نشــده 
، از ظرفیت خیر و مشــارکت های مردمی استفاده کنند.
فرمانداربندر خمیر با اشاره به ضرورت اتصال همه ادارات 
و دستگاه های اجرایی به شبکه دولت، افزود: بستر شبکه 
دولت الکترونیک با هدف ســرعت بخشی به خدمات، 
صرفه جویی و ارتقای رضایت ارباب رجوع در شهرستان 
فراهم است. وی تاکید کرد:با توجه فرصتی که شهرداری 
برای عملیات حفاری در اختیار ادارات قرار داده ، ادارات 
نیز از از فرصت پیش رو برای راه اندازی و اتصال به شبکه 

دولت استفاده کنند.
 فرماندار بندرخمیر با تاکید بر رصد و نظارت فرمانداری 
و دســتگاه های نظارتــی بر نحوه عملکــرد ادارات و 
دستگاههای اجرایی افزود:شاخص کارها و اقداماتی که 
توسط ادارات انجام می شود توسط فرمانداری و دستگاه 
های نظارتی ارزیابی می شود ضمن اینکه دولت نیز بر این 
امر تاکید ویژه دارد.فرماندار در پایان خاطرنشــان نشان 
کرد: با توجه به اینکه شهرستان خمیر ،در همه حوزه ها 
در حال رشد و توسعه است امیدواریم مسیر توسعه را با 
همت و تلاش مسئولان و همکاری و مشارکت همه جانبه 

مردم به سرعت طی کنیم.

فرماندار بندرخمیر  عنوان کرد
نقش  موثر خبرنگاران در رسیدگی به مشکلات شهروندان 

 سرویس شهرستان// استاندار هرمزگان 
از آغاز عملیات اجرایی ساخت واحدهای 
مسکونی در روســتای گیشان غربی به 
عنوان یکی از کانون های اصلی زلزله در 

بندرعباس خبر داد. 
مهدی دوستی در خصوص بازدید از مناطق 
زلزلــه زده بخش فین بندرعبــاس، افزود: 
با حضور در شــهر فین، روســتای رضوان، 

روستای سرزه و گیشــان غربی، به صورت 
میدانی نحوه اسکان و ارائه خدمات به زلزله 

زدگان را مورد پایش و ارزیابی قرار دادیم.
 اســتاندار هرمزگان با بیان اینکه به منظور 
تســریع در آواربرداری و بازسازی مناطق 
زلزله زده، این مناطق به پنج پهنه تقسیم شده 
است، عنوان کرد: مدیریت و ساختار اجرایی 
مجزایی برای هر یک از این پهنه ها پیش بینی 

شده است. وی بیان کرد: در روستای گیشان 
غربی به عنوان یکــی از کانون های اصلی 
بحران که بیشــترین میزان تخریب را داشته 
است، پس از مرحله آوار برداری ، عملیات 
خاکبرداری و حرف پی  واحدهای مسکونی 
شروع شــده و عملیات بتن ریزی آغاز شده 
است. به گزارش ایسنا، دوستی ابراز امیدواری 
کــرد: آوار برداری در ســایر مناطق نیز به 

سرعت پایان یابد که بتوان عملیات اجرایی 
احداث واحدهای آســیب دیده را در چهار 

منطقه دیگر نیز آغاز کرد.
استاندار هرمزگان خاطرنشان کرد: با توجه به 
سرعت آوار برداری،  پیش بینی ما این است 
که تا پایان هفته آتی، عملیات اجرایی ساخت 
واحدهای مســکونی در بخش زیادی از این 

مناطق شروع شود.

استاندار هرمزگان:

بازسازی مناطق زلزله زده هرمزگان به پنج پهنه تقسيم شد

طرح : بیتا هوشنگی

امین درساره سرویس شهرســتان//  فرمانده 
بندرخمیر در  ناحیه مقاومت بســیج ســپاه 
بزرگداشت هفته مبارک بسیج  نشست خبری 
نبرد  انقلاب اســلامی در یک  گفت:اکنون که 
ترکیبی درگیر با جبهه دشــمن بوده پشتوانه 
تفکر وفرهنگ بســیجی وجهاد امید آفرینی 
همچون گذشــته می تواند ضامن عبور موفق از 

این شرایط باشد. 
به گزارش خبرنگار دریا، ســرهنگ پاسدار حمید 
کمالی با تاکید بر اینکه بسیج شجره طیبه ای است 
که از انقلاب اسلامی نشــأت گرفته ورشد نموده 
تصریح کرد: بســیج یکی از نهاد های مقدس در 

نظام جمهوری اســلامی است که توانسته با حفظ 
اصالت خــود وظیفه ای راکه بر دوش داشــته به 
مرحله ای اجــرا بگذارد وبــرای مقابله با جریان 
تحریم وتحریف با ارائــه راهکارهای مفید برای 
برون رفت از مشکلات وخنثی سازی آن اقدامات 
مناســبی انجام دهد. وی افتخار بسیج را خدمت 
خالصانه وبی مزد ومنت برای مردم دانست و افزود: 
تجربه تاریخ دوران پس از انقلاب نشان می دهد که 
ورود تفکر بسیجی به هر عرصه ای، می تواند کشور 
را از بن بســت ها خارج کندورسالت بسیج درگام 
دوم انقلاب شــناخت عرصه واقدام بصیرتمندانه 
درمقابل تحرکات دشمن است. سرهنگ کمالی در 

پایان اظهار داشت :همزمان با هفته بسیج بیش از 
۶۰عنوان برنامه در سطح شهرستان بندرخمیر برنامه 
ریزی شده که اهم برنامه ها)شرکت ۴قرارگاه تحول 
محلات در نمایشــگاه دستاورد های قرارگاههای 
محلات درمرکز اســتان، برگزاری همایش بزرگ 
اقتدار بسیجیان شهرستان، سرکشی  از خانواده های 
معظم شــهدا، غبارروبی گلزار شهدای شهرستان، 
دیدار با پیشکســوتان بسیجی، اعزام تیم پزشکی 
وگروه جهادی بــه مناطق محــروم، برپایی میز 
خدمت با حضور مسئولین در روستاها، برگزاری 
کارگاه های کاهش آسیب های اجتماعی واجرای 

مسابقات متنوع فرهنگی و ورزشی  می باشد.

   فرمانده سپاه بندرخمیر: 
اتکا به روحیه و فرهنگ بسیجی ضامن عبور از مشکلات است

سرویس شهرستان// فرماندار شهرستان جاسک گفت: بانک ها 
حق ندارند حساب یارانه کسانی که بدهی تسهیلات بنیاد مسکن 
دارند، مســدود کنند بلکه مدیران با روحیــه جهادی وانقلابی 

مطالبات و مشکلات مردم را پیگیری و مرتفع نمایند. 
جلســه شورای اداری شهرســتان جاسک به ریاســت فرماندار این 
شهرستان، محمد رادمهر در محل سالن همایش ولایت نیروی دریایی 
ارتش برگزار شد.فرماندار شهرستان جاسک در ابتدای سخنان خود در 
خصوص هفته کتاب و کتاب خوانی ســخن گفت و افزود: نقش کتاب 
و کتاب خوانــی در یک جامعه آگاه و مطالبه گر انکار ناپذیر و بزرگ 

است.
در ادامه رادمهر در خصوص هفته بسیج گفت: بسیج پاره تن مردم است 
و تمامی ادارات موظف به آذین بندی ادارات در این هفته هستند. رمز 
ماندگاری و پایداری بســیج، مخلص و مردمی بودن و حضور بدون 

چشمداشت در تمامی عرصه هاست
وی تصریــح کرد: تمامی ادارات باید عــلاوه بر ایجاد میز خدمت در 
نماز جمعه، در روســتاهای شهرستان نیز میز خدمت ایجاد کرده و به 
فرمانداری گزارش دهند. مردم نجیب روســتاهای حوزه شرق که در 
زمان سیل ۹۸ آسیب های جدی دیده اند، هنوز با این مشکلات دست 
و پنجه نرم می کنند و مدیران دســتگاه هــای اجرایی مربوطه باید از 

نزدیک این مشکلات را بازدید و در راستای حل مشکلات شان  تمام 
تلاش خود را بکار گیرند. فرماندار جاسک گفت: تکریم ارباب رجوع 
باید توسط ادارات انجام شود و ارتباط مدیران با مردم همواره نزدیک 
باشــد، به میان مردم بروند و مشکلات مردم را ببینند و بشنوند. برای 
تسریع کار مردم تمام تلاش خود را بکار گیرند و به عنوان مثال برای 

یک استعلام، ارباب رجوع چندین روز معطل نشود.
رادمهر تأکید کرد: از ســرمایه گذاران حمایت کامل شــود و مدیران 
موظف هســتند پس از معرفی ارباب رجوع بــه ادارات دیگر، تا به 
اتمام رســیدن، پیگیر کارهای ارباب رجوع باشــند.فرماندار تصریح 
کــرد: مدیران پروژه های نیمه تمام را در اولویت قرار داده  و بر تمامی 
پروژه ها نظارت دقیق داشــته باشند.وی افزود: از شهرداری و شورای 
شــهر این انتظار را داریم در خصوص زیباســازی و پاکسازی شهر 
اقداماتی را انجام دهد و وضعیت بازارچه ماهی را روشن کنند و برای 

اینکار میتواند از ظرفیت بخش خصوصی نیز استفاده کند.
به گزارش فــارس، در پایان رادمهر بیان کــرد: بانک ها حق ندارند 
حساب یارانه افرادی که بدهی تسهیلات بنیاد مسکن دارند را مسدود 
کنند. مردم با مشکلات زیادی دست و پنجه نرم میکنند و بعضی ها تمام 
چشم و امیدشان به یارانه برای امرار معاش است و هرگونه اختلال در 

این امر را برخورد قانونی می کنیم.

فرماندار جاسک: 
بانک ها حق مسدودی حساب یارانه بدهکاران بنیاد مسکن را ندارند 
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فروردین :
خواسته های تان را به دیگران تحمیل نکنید، چون 
هیچ کمکی به تحقق اهداف تــان نمی کند. امروز 
می توانید از تعاملات تان با دیگران نفع ببرید، البته به 
شرط این که سعی نکنید کنترل اوضاع را به دست بگیرید و نقش 
فرمانده داشته باشید. این راهکار دیپلماتیک به این معنی نیست که 
باید دســت از رویاهای تان بردارید، بلکه به شما توصیه می شود 
که اگر می خواهید احساســات تان را پرورش دهید، در مســیر 

موفقیت تان بیشتر از قبل با دیگران ارتباط برقرار کنید.
  اردیبهشت :

اگر از وظایف کاری تان چشم پوشی نکنید می توانید 
پیشرفت خوبی داشته باشید. اما اگر مدام به دنبال راه 
های میانبر باشــید تا کارها را سریع تر به سرانجام 
برسانید ممکن است بدون این که نتیجه ای بگیرید فقط منابع تان را 
هدر دهید. به دنبال مسیرهای جدید نباشید، همان راهی را بروید 
که پیشــتر دیگران هم از آن عبور کرده اند. اگر امروز کاری را به 
تعویق بیندازید، بدانید که دیرتر انجام دادن آن انرژی بیشــتری از 

شما می گیرد.
  خرداد :

امــروز می خواهید برنامه هــای لذت بخش برای 
خودتــان ترتیب دهید، اما این روند با نقشــه های 
اطرافیان تان هماهنگ نیســت. می توانید همه چیز 
را همان طوری که هســت ببینید، یعنی بدون این که تحت تاثیر 
احساســات و عواطف تان قرار بگیرید، اما دل تان نمی خواهد 
که بیش از این از احساسات تان جدا بیفتید. دیر یا زود نیت های 
واقعی شــما آشکار خواهد شد و دیگر نمی توانید آن ها را پنهان 
نگه دارید. اگر از همان ابتدای مســیر با صداقت پیش بروید همه 

چیز آسان تر خواهد گذشت.
   تير :

امروز ممکن است دوباره با یک مشکل احساسی 
قدیمی روبرو شوید و آن را بارها و بارها در ذهن تان 
بچرخانید تا راه حلی پیــدا کنید. ترجیح می دهید 
حرفی نزنید، چون به نظرتان دیگران می دانند که چه در سر دارید 
و نیازی به گفتن شما نیست. یادتان باشد که سرکوب خواسته های 
تان و پنهان نگه داشتن آن ها شما را هدف دور می کند. به نفع تان 
است که احساســات تان را آشکارا بروز دهید، نگران هم نباشید 
چون هیچ کس شما را به خاطر صداقت تان سرزنش نخواهد کرد.

    مرداد :
امروز ممکن است در آخرین لحظات به کمک تان 
بیایند. خوشبختانه نیازی نیست چیزی طلب کنید، 
دیگران از این که با شــما همراه شوند حس خوبی 
خواهند داشت. اما یادتان باشد که همراهان تان ممکن است نتوانند 
به سرعت شما کار را پیش ببرند. نا امید نشوید و از آن ها به خاطر 
هر مقدار کمکی که می دهند تشکر کنید. حواس تان هم باشد که به 

موقع لطف آن ها را جبران کنید.
 شهریور :

امروز شاید نتوانید کارهای تان را چندان پیش ببرید، 
چون یکی از اطرافیان شروع به حسادت کرده و مانع 
راه تان شده اســت. اگر تمایل دارید که آرامش تان 
به هم نخورد، بهتر است راهکارتان را متعال سازی کنید تا چیزی 
به کســی برنخورد. یادتان باشد که دیرتر هم می توانید به اهداف 
تان برسید، فعلا بگذارید آتش حسادت ها خاموش شود. نگذارید 
اهداف تان باعث خراب شدن روابط تان با کسانی شود که برای تان 

مهم هستند.
 مهر :

با چندین مانع روبرو هستید که انگار نمی خواهند از 
جلوی راه تان کنار بروند، اما بازگشت ماه به نشانه ی 
شما این قابلیت را برای تان به همراه آورده که واقع 
بینانه به مشکل تان نگاه کنید. ممکن است یک نفر بدون دعوت به 
کمک شما بیاید، بهتر است به جای این که لج بازی کنید به طریقی 
با حضور او کنار بیایید. بدانید که کار زیاد کلید حل مشکلات تان 
نیست، در عوض باید به تکه تکه ی اطلاعات تان خوب نگاه کنید 

تا آن ها را در جای درست قرار دهید.
  آبان :

دوســت دارید که از جمع فاصله بگیرید، اما شــاید 
فرصت مناســب برای تان پیش نیایــد. با این که از 
مشارکت کردن با دیگران خوش تان می آید، اما دیگر 
از این وضعیت تکراری خســته شده اید. صبور باشید و بدانید که 
روزهای پر استرسی پیش رو دارید. برای این که از شدت فشارها 
فاصله بگیرید به ندای قلب تان گوش کنید تا زمان درســت را به 
شما اعلام کند. شاید باورتان نشود، اما اگر کمتر خودتان را جدی 

بگیرد همه چیز بهتر می شود.
  آذر :

امروز به راحتی می توانید خودتان را عصبانی کنید، 
به ویژه اگر بخواهید برنامه هایی را که ترتیب داده اید 
نهایی کنید. انگار در انتخاب های تان دچار تردید 
شده اید. به جای این که به دنبال تصمیم نهایی باشید، بهتر است به 
مسیرهای مختلفی که شما را به مقصد می رسانند فکر کنید. بدانید 

که رسیدن به ستاره ی بخت تان کار چندان سختی نیست.
  دی :

بهتر است به موانع و فشارهایی که در مسیر موفقیت 
تان پیش آمده خوب فکر کنید. اگر بتوانید تعادل را 
برقرار ســازید، حتما به اهداف و خواسته های تان 
خواهید رسید. درباره ی نگرانی های تان با دیگران گفتگو کنید، 
چون این کار از شدت استرس های تان کم خواهد کرد. اما حواس 
تان باشد که از جاده منحرف نشوید، ممکن است همان لحظه که 

مسیر باز شد دوباره بسته شود.
 بهمن :

در گفتگوهایــی که امروز شــرکت می کنید باید با 
فکر باز وارد شــوید، چون اصلا معلوم نیســت که 
این حرف ها به کجاها خواهد کشــید. انگار دل تان 
می خواهــد چیزهای تازه یاد بگیرید و تمایلی به بحث درباره  ی 
موضوعــات تکراری ندارید. حواس تان بــه حرفی که می زنید 
باشــد، چون ممکن است نتیجه ی معکوس بگیرید. برای این که 
ناخواسته مشکلی پیش نیاید و کسی هم ناراحت نشود حواس تان 

به پیچیدگی های موضوع بحث باشد.
 اسفند : 

امروز ممکن است به این نتیجه برسید که اهداف قبلی 
شما آن قدرها هم که فکر می کردید مهم نبودند. نه این 
که فکرتان تغییر کرده باشد، بلکه دیدگاه تان وسعت 
بیشتری گرفته و اکنون افق های تازه تری را می بینید. به جای این 
که اشــتباه کنید و بعدا مجبور شوید برای جبران شان کلی انرژی 
مصرف کنید، به نفع تان است که از همین الآن به سراغ کاری بروید 

که ارزش اش را دارد.
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بنادر خلیج فارس از گذشــته تــا کنون دارای 
لنج سازی ها و قایق سازی های متعددی بودند. 
افراد ساکن در این بنادر با توجه به ویژگی های آن 
بندر و نوع نیازشان در ارتزاق از دریا شناورهای 
مختلف با اســتفاده از چوب های آن منطقه یا 
مناطق دیگر می ساختند. بندرخمیر هم چون در 
کنار خور قرار داشته، لنج سازان تلاش داشتند، 
لنج هایی بســازند که دارای کاربرد در خوریات 
باشد. همواره این سئوال در ذهن بسیاری از مردم 
بندرخمیر وجود دارد که چرا از این بندر سفرهای 
دریایــی به هند و آفریقا صــورت نمی گرفت و 
دریانوردان این بندر برای ســفرهای دریایی به 
هند و افریقا در لنج های دریانوردان بندرکنگ و 

جزیره قشم به سفرهای دریایی می رفتند. 
یکی از مهم ترین موارد در ارتباط با سفرهای دریایی 
گپ، وجود لنج های بزرگ و مســتحکم بود. به دلیل 
کم عمق بودن خور بندرخمیر در این بندر از لنج های 
کوچک تر استفاده می شد و این لنج ها به کشورهای 
حوزه جنوبب خلیج فارس سفرهای دریایی داشتند. 
ترتری ها و قایق های بندرخمیر نیز مصالح ساختمانی، 
کپسول و غیره به بنادر جزیره قشم حمل می کردند. اما 
لنــج هایی که در قدیم برای حمل بار از بندرخمیر به 
مکان های متعدد رفته و چوبی بودند، با لنج های کنونی 
از نظر سخت افزاری و نرم افزار متفاوت می باشند. در 
بندرخمیر نیز همانند سایر بنادر لنج های جدید از نظر 
ایمنی و امنیت لنج های بهتری هستند. به نظر می رسد 
برای ارتقا قابلیت لنج ها در این بندر برنامه ریزی های 
متعددی باید صورت گیرد. بســیاری از لنج هایی که 
در حال حاضر ســاخته می شوند از نگاهای متعدد و 
ایمنی پیشرفته می باشند. با توجه به مشاهدات میدانی 
صورت گرفته در مورد صنعت لنج سازی و لنج های 
چوبی که در بندرخمیر ساخته می شده است باید عنوان 
کرد که عمر یک لنج چوبی تقریبا یکصد سال است. 
در گذشته بیشتر لنج های ساخته شده در بندرخمیر، 
لنج های چوبی و چوب این لنج ها هم بیشتر از هند 
و مالزی به صورت مســتقیم و یا با واسطه از دبی به 
بندرخمیر آورده می شــد. در برخی از موارد نیز لنج 
داران بندرخمیری لنج های چوبــی خود را از بنادر 

دیگر می خریدند. 
برای ارتقا کیفیت لنج می بایســت ســازمان بنادر و 
دریانوردی و ســایر ســازمان های ذیربط با برنامه 
ریــزی و توصیه به بانک ها تلاش کنند تا با وام دادن 
به لنج داران قدیمی هم شناورهای با کیفیت بهتر ساخته 

شود و هم شناورهای قدیمی که در دریا تلفات بیشتری 
می دهند به تدریج کنار گذاشته شده و در فلکه ها و 
میدان های شهری به عنوان یادبود قرار گیرند که مردم 
مناطق متعدد پی ببرند همین شناورها و لنج ها تامین 
کننده معاش مردم دریانشینان در بستر زمان بوده اند. یا 
از این لنج های از کار افتاده می شود به عنوان رستوران 
های دریایی استفاده کرد. در پارک ساحلی بندرخمیر 
نیز یک لنج جهت نماد دریانوردی بندرخمیر در ساحل 
قرار گرفته و در حال تعمیر نهایی برای رستوران دریایی 
و غیره می باشد.این نوشتار در نظر دارد به برنامه ریزی 
برای ارتقا کمی و کیفی لنج ها در بندرخمیر پرداخته و 
نشان دهد که شناورهای چوبی و فایبرگلاس کنونی در 
بندرخمیر توانایی ارتقا و همپایی با کشتی های فلزی 
کوچک را در زمینه حمل و بار و مســافر را دارند و 
حتی عمر مفید آن ها می تواند از کشتی های فلزی هم 
بیشتر باشد. لنج های چوبی ساخته شده در لنج سازی 
مرحوم حاج محمد باستی، لنج های با کیفیتی بودند که 
خریداران زیادی از مناطق متعدد داشته است. در حال 
حاضر لنج ها نسبت به گذشته از نظر ایمنی، راهدار، 
جی پی اس، وسایل غریق نجات، وسایل هواشناسی 
و غیره ارتقاء پیدا کرده اند، اما هنوز با اســتانداردهای 
کشــوری و جهانی جهت دریانــوردی فاصله دارند. 

نیروی کاری که در لنج ها به خدمت مشــغول هستند 
می بایســت علاوه بر دانش تجربــی، دانش علمی و 
کارگاهی داشته باشــند. می بایست با توجه به ترقی 
و پیشرفت وســایل حمل و نقل دریایی، به کارکنان 
لنج از ناخدا تا خدمه های دیگر آموزش داده شــود. 
کارگاه های متعدد برای کارکنان لنج ها برگزار شــود 
و بدون گذرانــدن دروس مربوطه و کارگاه ها به آن 
ها اجازه ورود به لنج ها داده نشــود. در حال حاضر 
کلاس های ملوانی برای دریافت مجوز جهت کار در 
لنج ها برگزار می شود و افراد دوره می گذرانند. اما این 
دوره باید پیشرفته، ممتد باشد. کارکنان در حین کار در 
لنج ها هم هر ساله برایشان کلاس هایی برگزار گردد. 
بســیاری از دریانوردان بندرخمیــری چون همزمان 
با تشــکیل کلاس ها و کار آموزی بر روی دریا در 
لنج ها کار می کنند، افراد موفق تری هســتند. چون 
آن مــواردی که در کلاس ها یاد می گیرند به صورت 
عملی در لنج ها به کار می برند. ناخدایان بندرخمیری 
هم چون از خاندان دریانورد بوده و تجربه ســفرهای 
دریایی زیادی دارند، افراد موفقی در دریانوردی بوده 
و در سفرهای دریایی پر مخاطره نیز موفق عمل می 
کنند. این ناخدایان با دانش روز و کلاس های آموزشی 
در ارتباط با دریانوردی نیز آشــنا هستند. ناخدایان 

زیادی ممکن است مدرک ناخدایی داشته باشند، اما 
چون فقط در کلاس ها مشــارکت داشته و به مدرک 
نائل شده و در سفرهای دریایی کمتر بوده اند، همواره 
نمی توانند ناخدایان موفقی باشند. در بندرخمیر لنج 
های مردم سایر روستاهای اطراف نیز به دریانوردی 
مشغول می باشند و برخی از این لنج ها از بنادر دیگر 
خریداری شده اند. با مشاهدات میدانی صورت گرفته 
در اســکله بندرخمیر باید عنــوان نمود که لنج های 
کنونی بندرخمیر لنج های با کیفیتی هستند. برای ارتقا 
قابلیت لنج ها می بایســت در مباحث مربوط به امور 
سخت افزاری لنج ها نیز دقت بیشتری صورت گیرد. 
سبک ســاخت لنج و نحوه دکور داخلی آن در ارتقاء 
لنج و همپایی آن با کشتی های فلزی تاثیرگذار است. 
هزینه یک لنج چوبــی و حتی فایبر گلاس می تواند 
از یک کشتی فلزی کوچک بیشتر باشد. چون چوب 
بدنه بیرونی لنج که چوب ساج می باشد، بسیار گران 
بوده و اگر از چوب ســاج اصلی استفاده گردد، یک 
لنج چوبی بســیار هزینه بر می باشد. در حال حاضر 
لنج های بندرخمیر بیشتر به مناطق نزدیک تر نسبت 
به گذشته سفر دریایی دارند و همانند گذشته به عمان، 
بحرین، قطر و کویت نمی روند و بیشــتر سفر دریایی 
آن ها به بنادر کشور امارات است. بنابراین برای ارتقاء 

کیفیت آن ها و انطباق با ناوبری معاصر، لنج ســازان 
کار ســختی در پیش رو ندارند. مشکل اساسی برای 
لنج داران در جهت ارتقــا کیفیت لنج ها، منابع مالی 
اســت که با توجه به رکود لنج داری این منابع مالی 
به خوبی تامین نمی گردد. لنج سازی آقای باستی در 
بندرخمیر در حال حاضر غیر فعال می باشــد.  عدم 
صرفه اقتصادی بــرای لنج ها  باعث گردید تا برخی 
از لنــج داران لنج های خود را بفروشــند و لنج های 
جدید خریداری نگردد. برخی از لنج داران بندرخمیر 
به امید خرید لنج هــای بزرگ تر  مجهزتر لنج های 
خود را فروختند ولی با مشکل گرانی لنج در چند سال 
اخیر مواجه شد ه و نتوانستند لنج های جدید خریداری 
نمایند. لنج های جدیدی که آن ها قصد خرید داشتند 
لنج های مجهزتری از نظر کیفی و کمی بوده است. اگر 
لنج سازی مرحوم باستی احیا گردد، می تواند لنج های 
جدید و با کیفیت تری بســازد. لنج هایی که در حال 
حاضر توسط برخی از دریانوردان بندرخمیر از بنادر 
دیگر خریداری می شود، علیرغم گران بودن لنج های 
با کیفیتی هستند. بیشــتر لنج های خریداری شده در 
بندرخمیر لنج های باربری و مدل پاکستانی می باشند 
و این لنج ها از نظر موتور و بدنه نســبت به لنج های 
قدیم کیفیت بهتری دارند. جای دکل در لنج های جدید 
کاملا حذف شده است و خن لنج ها بزرگتر می باشد. 
با تکمیل و بهره برداری از مجتمع بندری بندرخمیر، 
امکان پهلوگیری از لنج های بیشتری در آن به وجود 
خواهد آمد و لنج داران می توانند لنج های بزرگتری 
خریداری نمایند. لنج سازی نیز در بندرخمیر می تواند 
احیا گردد و لنج های با کیفیت و ارتقا یافته تری بسازد. 
لنج های قدیمی بندرخمیر همانند لنج های بنادر دیگر 
بادبانی بوده و ملوانان زیادی در آن ها کار می کردند. 
اما لنج های کنونی در بندرخمیر با ملوانان کمتری به 
سفرهای دریایی می روند. چون دیگر بادبان که نیروی 
کار زیادی در لنج لازم داشــت، در لنج ها اســتفاده 
نمی شود. با مشــاهدات میدانی که توسط نگارنده از 
بندرخمیر و لنج های موجود در آن جا صورت گرفت، 
مشخص گردید که لنج های کنونی بندرخمیر لنج های 
مدرنی هستند که با وسایل رهیاب جدید مجهز بوده و 
سفرهای ایمنی به بنادر کشور امارات دارند. ناخداهای 
بیشتر این لنج ها بندرخمیری بوده و دانش دریانوردی 
خوبی نیز دارند. دژگانی ها، کنخی ها و دیگر مناطق 
اطراف بندرخمیر هم دارای لنج های مجهزی هستند 
که در اســکله بندرخمیر بارگیری نموده و به عبارتی 
اسکله بندرخمیر اسکله شهرستان بندرخمیر است و 
بسیاری از دریانوردان روستاهای اطراف بندرخمیر که 
به تدریج در بندرخمیر ســاکن شدند دارای لنج های 

مدرن و باکیفیتی در بندرخمیر هستند.  

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354 لنج های کنونی بندرخمير و مقایسه آن ها 

با لنج های قدیمی
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گروه خبر //  نماینده ولی فقیه در اســتان 
هرمزگان گفت: ارائه خدمات اورژانسی مثل 
توزیع چادر خوب اســت اما مسئله اساسی 
بازسازی و نوســازی مجدد خانه های مردم 
است و همه باید در این زمینه پای کار آیند. 

حجت الاسلام والمســلمین محمد عبادی زاده در 
نماز جمعه این هفتــه بندرعباس، اظهار کرد: در 
حوزه آســیب های اجتماعی مربوط به خانواده، 
بخشی از این آسیب ها مربوط به آسیب های قبل 

و بعد از ازدواج جوانان است.
وی افزود: به جوانان و خانواده ها توصیه می کنم 
فاصله بین عقد و عروســی جوانان را طولانی 
نکنند چراکه طولانی شدن آن موجب آسیب های 
بســیاری می شــود. آمارها گویای این حقیقت 
اســت که اکثر ازدواج هایی کــه در آن ها دوران 
بین عقد و عروســی طولانی بوده، دچار مشکل 

شــده اند. تصوراتی که از گذشته در ذهن جوانان 
شــکل گرفته، ممکن است در ارتباط با یکدیگر 
موجب ایجاد آسیب هایی شده و بعضاً به طلاق 
منجر شود.نماینده ولی فقیه در هرمزگان تصریح 
کرد: دوران عقد دوره شناخت نیست و شناخت 
مربوط به دوران قبل از عقد است. پدر و مادرها 
باید قبــل از ازدواج به فرزندان خود کمک کنند 
که به یک انتخاب درســت برسند. آسیب دیگر 
مسئله مهریه های بالاســت. مشکلات بسیاری 
برای زندگی جوانان در اثر تعیین مهریه های بالا 
به وجود آمده است. خوشبختی زن و مرد به این 
است که مهریه شان اندک باشد. هرچه مهریه کمتر 
باشد ســعادت در زندگی مشترک بیشتر خواهد 
بود. مهریه هیچ گاه پشــتوانه خوبی برای حفظ و 

حراست از زندگی نیست.
عبادی زاده عنوان کرد: مهریه حضرت زهرا)س( 
به عنوان مهرالســنه باید در دستور کار جوانان و 
والدین قرار بگیرد که در روایات بین ۴۰۰ تا ۵۰۰ 
درهم و معادل حدود ۲۱ سکه بهار آزادی امروز 
اســت. این مهریه یک مهریه متوسط جامعه در 
زمان پیامبر)ص( بوده و افراط و تفریط در تعیین 

مهریه جایز نیست. اگر می خواهیم فرزندانمان در 
زندگی خوشبخت شــوند این سعادت را پیامبر 

گرامی اسلام)ص( در مهریه بالا نمی داند.
وی بیان کرد: برای جلوگیری از آسیب های بعد 
از ازدواج نیز والدین باید به جوانان کمک کنند. 
مربیان معلمان اســاتید، روحانیون باید دست به 
دســت یکدیگر دهند و به جوانان کمک کنند تا 
از مراحل اولیه زندگی عبور کنند. آســیب های 
مختلفــی دامن گیر جوانان ما می شــود و اولین 
مسئله مسائل عاطفی است. اظهار عشق و عاطفه 
در تمام طول زندگی مشــترک از اهمیت بالایی 
برخوردار اســت. پیامبر گرامی اســلام)ص( به 
مردان و زنان سفارش کرده اند که حداقل در هفته 
یک بار محبت خود به همسرشان را ابراز کرده و 

به زبان آورند.
نماینده ولی فقیه در هرمزگان اضافه کرد: انسان ها 
نیاز بــه محبت دارند و عواطف آنان می طلبد که 
محبت را از همسر خود بشــنوند. مردان غرور 
همسران خود را نشکنند و بگذارند مفهوم مقدس 
نقش مادری آنــان در بین فرزندان پررنگ باقی 
بماند. در زمینه مســائل فرهنگی خانواده ها نیز 

باید بسیار مراقب باشیم و نباید بگذاریم تفاوت ها 
فرهنگی در زندگی مشترک تأثیرات منفی بگذارد.

عبــادی زاده اظهار کرد: یکی از مشــکلاتی که 
زندگی خانواده ها را متزلزل می کند، ازدواج های 
متعدد و ازدواج های موقت است. برخی می گویند 
اسلام اجازه داده اما تعدد زوجات در اسلام اصل 
نیست و مربوط به موارد ضرورت است. کارهای 
بســیاری برای ثواب کردن وجود دارد و نیازی 
نیست که افراد به بهانه ثواب به ازدواج موقتی که 

از آن بی نیاز هستند، روی آورند.
وی افزود: یکی دیگر از آســیب های مربوط به 
خانواده مشــکلات اقتصادی است که به جوانان 
سفارش می کنم سعی کنند سطح انتظارات خود را 
پایین آورند و ان شاءالله خداوند  متعال در زمان 
معین خود نیز ما را از فضل خود بی نیاز می کند. 
خداوند رزق ما را مقدر کرده از این رو باید عجله 
نکرده و به حلال بسنده کنیم. نماینده ولی فقیه در 
هرمزگان تصریح کرد: خودم و همه را به تقوای 
الهی ســفارش می کنم که تقوا خانواده را از همه 
آسیب ها حفظ می کند و به زندگی نشاط و آرامش 
می دهد. تقوا باعث می شود انسان بتواند از زندگی 

لذت ببرد و موجب سعادت و خوشبختی خانواده 
و جامعه می شود. هر مقدار که جامعه به سمت تقوا 
حرکت کند به همان اندازه خداوند عنایات خود را 

به جامعه افزون می کند.
عبادی زاده ضمن گرامیداشت هفته بسیج عنوان 
کرد: بســیج شــجره طیبه الهی و معجزه انقلاب 
اسلامی اســت. تشکیل بسیج به دستور امام)ره( 
جزء معجزات الهی برای انقلاب اســلامی بود و 
امروز نیز در جریان مقاومت، هر جا معادله های 
کشــورهای درگیر مقاومت بیشتر می شود، کلید 

حل مشکلات بسیج مردمی است.
وی با اشــاره به زلزله اخیر اســتان هرمزگان 
اضافه کرد: مردم هرمزگان باید از خداوند متعال 
شکرگزاری کنند. مردم آیه خدا را و لطف خدا را 
در کنار آن دیدند. در شهر بم زلزله ۶,۶ ریشتری 
و در شــهر بندرعباس ۶.۴ ریشتر اتفاق افتاد و 
اختلاف این دو تنها ۰.۲ ریشتر بود اما فاجعه ای 
که در بم اتفاق افتاد با هرمزگان قابل قیاس نبود 
و مردم استان ما لطف خداوند را به چشم دیدند. 
مردم نماز آیات و همچنین نماز شــکر را به جا 
آورند و به درگاه خداوند متعال ســر تعظیم فرو 

آورده و بــه دلیل بلیه ای که از ســرمان گذراند 
شکرگزاری کنند.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان بیان کرد: مشکلاتی 
که زلزله اخیــر در برخی مناطق هرمزگان برای 
مردم ایجاد کرد، اگرچه اندک بود اما باید اساسی 
حل شوند. در بازدیدی که از بخش فین داشتم و 
به مسئولین عالی کشور نیز منتقل کردم، مشاهده 
کردم که مشــکلات مردم در این منطقه اساسی 
اســت. ۶۰ سال اســت که فین بخش است اما 
بسیار محروم از نعماتی است که باید به آن برسد. 
اکثریت خانه های مردم بدون ایمنی بوده و ترک 
برداشته است. این اتفاق یک تلنگر الهی برای ما 
بود.عبادی زاده ادامــه داد: خداوند به ما فرصتی 
داد تا هم فقر و مشــکلات مردم را ببینیم و هم 
کاری اساسی برای آنان انجام دهیم. ارائه خدمات 
اورژانسی مثل توزیع چادر خوب است اما مسئله 
اساسی بازسازی و نوسازی مجدد خانه های مردم 
اســت و همه باید در این زمینه پای کار آیند. به 
گزارش ایســنا ؛ وی در پایان ضمن قدردانی از 
حضور بــه موقع معــاون اول رئیس جمهور در 
هرمزگان، یادآور شد: از جمعیت هلال احمر، ستاد 
حوادث غیرمترقبه و اســتاندار هرمزگان و همه 
افرادی که در این زمینه کمک کردند سپاسگزارم 
و امیدوارم که فین به دست فراموشی سپرده نشود. 
من نیز پیگیر رفع مشکلات این بخش خواهم بود 
و در صورت جدی گرفته نشــدن، مجدداً تذکر 

خواهم داد.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان:

مسئله اساسی، بازسازی و نوسازی مناطق زلزله زده است

گروه خبر // مرکز گردشــگری علمی-فرهنگی دانشجویان 
ایران با انتشــار فراخوان مقالات پانزدهمین جشنواره ملی 
خلیج فارس از اساتید، دانشجویان و پژوهشگران این حوزه 
دعوت کرد مقالات خود را تا ۳0 بهمن 1۴00 به دبیرخانه این 

همایش ارسال کنند. 
دبیرخانه همایش علمی-فرهنگی خلیج فارس با هدف زمینه سازی 
بــرای تولید و نشــر یافته های علمی با موضــوع خلیج فارس و 
پاسداشــت نام و تبیین مزیت های خلیج فارس، از کلیه اســتادان، 
پژوهشگران، دانشــجویان و علاقه مندان دعوت کرد مقالات خود 
را در حوزه مطالعات فرهنگی، سیاسی، گردشگری، محیط زیست، 
اقتصادی و انرژی خلیج فارس از طریق پایگاه همایش به دبیرخانه 
همایش ارســال کنند.رحیم یعقوب زاده دبیر اجرایی و مســئول 
دبیرخانه همایش علمــی خلیج فارس گفت: مرکز گردشــگری 
علمی-فرهنگی دانشــجویان ایران وابسته به سازمان دانشجویان 
جهاددانشــگاهی از ســال ۱۳۸۴ تا کنون چهارده دوره همایش 
ملی خلیج فارس را در پیوند با پاسداشــت نام خلیج فارس و بیان 
مزیت های تاریخی، راهبردی، سیاســی، گردشــگری، فرهنگی و 
اقتصادی منطقه خلیج فارس در اســتان های حاشیه خلیج فارس و 
همچنین تهران برگزار کرده اســت که پانزدهمین دوره جشنواره با 
برپایی رویدادهای مرتبط با این حوزه برگزار می شــود.وی افزود: 
بخش علمی جشــنواره بــا فراخوان مقــالات علمی همایش در 
محورهای گردشگری دریایی منطقه خلیج فارس و نتایج فرهنگی 
و سیاسی حاصل از آن، مطالعه تطبیقی توسعه صنعت گردشگری 

در شــمال و جنوب حوزه خلیج فــارس، بازاریابی و تبلیغات در 
جهت توســعه گردشگری ملی و بین المللی در حوزه خلیج فارس، 
اسناد سیاسی و حقوقی با موضوع نام خلیج فارس در معاهدات و 
مکاتبات بین المللی، سیر تحولات سیاسی و امنیتی در کشورهای 
حاشیه خلیج فارس، اســناد، مدارک و نقشه های تاریخی جزایر و 
بنادر خلیج فارس، باستان شناسی در سواحل و جزایر خلیج فارس، 
جغرافیای تاریخی خلیج فارس در آثار جغرافی دانان و کارتوگرافان، 
خطرات زیســت محیطی موجود در خلیج فارس، بررســی توسعه 
ساخت وســازهای بی رویه حاشیه خلیج فارس و تأثیر آن بر تغییر 
نظــام اکولوژیک منطقه و تحولات فرهنگی و اجتماعی ســاکنان 
خلیج فارس برگزار خواهد شد.دبیر همایش همچنین آخرین مهلت 
ارســال اصل مقالات را ۳۰ بهمن ۱۴۰۰ اعلام کرد و علاقه مندان 
می توانند جهت کســب اطلاعات بیشتر و ارسال مقالات به سامانه 
رسمی جشنواره ملی خلیج فارس مراجعه کنند. به گزارش ایرنا ؛ 
رویدادهای پانزدهمین جشــنواره ملی خلیج فارس شامل همایش 
علمی و نشست های تخصصی، مراسم تجلیل از نامداران و مفاخر 
خلیج فارس، برپایی نمایشــگاه های کتاب، اســناد و نقشــه های 
خلیج فــارس، فراخوان ایده های برتر بــا موضوع خلیج فارس و 
ده ها رویداد مرتبط دیگر در سطح کشور، توسط مرکز گردشگری 
علمی- فرهنگی دانشجویان ایران با همکاری برخی از واحدهای 
جهاددانشگاهی از آبان ماه سال ۱۴۰۰ آغاز و اختتامیه آن همزمان 
با روز ملی خلیج فارس در اردیبهشت ماه ۱۴۰۱ برگزار می شود.

گروه خبر //معاون مسکن  و ساختمان وزیر راه 
و شهرســازی گفت: با هدف ازدواج مجردها و 
حل مشکل پیری جمعیت، اکنون پنج گروه از 
افراد، فارغ از اینکه متاهل یا سرپرست خانوار 
باشند می توانند در نهضت ملی مسکن ثبت نام 

کنند. 
محمود محمودزاده درباره جزئیات ثبت نام مجردها 
در طرح نهضت ملی مسکن افزود: در گذشته فقط 
زنان ۳۵ ســال و نخبگان علمی و معلولان جسمی 
حرکتی امکان ثبت نام در طرح مســکن را داشتند، 
اما در مصوبه اخیر مردان مجرد ۴۵ سال و بیماران 
خاص هم می توانند برای داشتن مسکن در سامانه 
»ثمن« ثبت نام کنند.معاون وزیر راه و شهرســازی 
گفت: رشد جمعیت کاهش زیادی یافته و ما اکنون 
در طرح های مسکن به دنبال ایجاد مکانیزمی برای 
تشــکیل خانواده و حل پیری جمعیت هستیم.وی 
بیان داشت: بر این اســاس اکنون پنج گروه از افراد 
فارغ از اینکه متاهل یا سرپرســت خانوار باشــند 

می توانند در طرح نهضت ملی مسکن شرکت کنند.
محمودزاده توضیح داد: یکی از نکات مهم در رابطه 
با قانون جمعیت این است که بتوانیم فضایی ایجاد 
کنیم تا افرادی که در ســن ازدواج هستند )که البته 

خود این ســن باید تعریف شود( انگیزه ای برایشان 
ایجاد شود تا اگر مشــکل آنها برای تاهل، مسکن 

است حل شود.
وی تصریح کرد: تصمیم برای ورود مردان مجرد ۴۵ 
ساله به طرح نهضت ملی مســکن نیز در راستای 
همین سیاست اســت.معاون وزیر راه و شهرسازی 
اضافه کرد: مجردان ۴۵ ســاله دو بخش هســتند،  
افرادی که قصد ازدواج ندارند اما در این سن نیازمند 
داشتن مسکن هستند و بخشــی دیگر هم افرادی 
هستند که فقدان مسکن دلیل عدم اصلی ازدواج آنان 
است.به گفته محمودزاده، افراد ۴۵ ساله بعد از ۲۰ 
سال کار پس اندازی دارند اما شاید نتوانند در بازار 
مسکن که اکنون در شــرایط تورمی به سر می برد 
خانه ای پیدا کنند، بر این اســاس دولت با مشارکت 
این گروه در نهضت ملی مســکن به دنبال خانه دار 
شدن و در نهایت حل مشــکل ازدواج آنان است.

معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی 
با اشــاره به موافقت شورای عالی مسکن با کلیات 
ثبت نام سایر مجردها در طرح نهضت ملی مسکن، 
گفت: این پیشنهاد هنوز وارد بررسی جزئیات نشده 
و در حال تهیه آن هستیم، اما ثبت نام سایر مجردها 

در نهضت ملی مســکن مشروط است به این معنی 
که موقع تحویل واحد مسکونی باید متاهل باشند. 
وی در پاسخ به این سوال که سایر مجردها در کدام 
مرحله از ثبت نام واحد مسکونی باید تاهل خود را 
به دولت اثبات کنند، ادامه داد: این گروه باید هنگام 
تحویل مسکن متاهل باشند و اگر در زمان تحویل 
واحد مسکونی خود متاهل نباشــند خانه به آنان 
تحویل داده نمی شــود. به گزارش ایرنا، قصد دولت 
ســیزدهم بر این است که با ســاخت چهار میلیون 
واحد مسکونی، کسری مسکن در کشور را جبران 
کند. اکنون ثبت نام از طریق سامانه »ثمن« به آدرس 
saman.mrud.ir انجام می شود و متقاضیان از  
۲۷ مهرماه ثبت نام در ســامانه ثمن را آغاز کرده  و 
تا ۱۵ آذر فرصت دارند برای ثبت نام در این سامانه 
اقدام کنند. تشکیل بانک زمین، راه اندازی صندوق 
توسعه مســکن، افزایش رقم تســهیلات و امکان 
ثبت نــام بدون محدودیت هم زمان با آغاز شــروع 
ساخت ۱۶۰ هزار واحد مسکونی، بخشی از تلاش 
۱۰۰ روزه دولت ســیزدهم برای تبدیل کشــور به 
کارگاه عمرانی مسکن است که انجام آنها توانست 
در توقف رشد قیمت ها در فصل پاییز تاثیر بگذارد.

فراخوان مقاله  همایش ملی علمی-فرهنگی خلیج فارس  معاون وزیر راه و شهرسازی مطرح کرد
ثبت نام مجردها در نهضت ملی مسکن با هدف حل مشکل پیری جمعیت 

گروه خبر//در بیشتر نقاط هرمزگان دمای هوا کاهش می یابد. 
مرضیه سی سی پور، کارشناس هواشناسی هرمزگان گفت: تا پایان هفته دمای 

هوا در هرمزگان تا ۶ درجه کاهش می یابد.

ســی سی پور افزود: بیشترین کاهش دما در ارتفاعات بویژه بشاگرد و حاجی 
آباد است که در برخی نقاط به زیر ۱۰ درجه می رسد.او گفت: در مناطق زلزله 
زده نیز دمای هوا  در برخی شــب ها ممکن است به ۵ درجه برسد.به گزارش  
باشگاه خبرنگاران جوان ؛ کارشناس هواشناسی هرمزگان گفت: در دیگر نقاط 

استان شرایط جوی خاصی حاکم نیست و شرایط پایدار است.

هوای هرمزگان سرد می شود 

گــروه گــزارش // انجمن ملی خرمــا به عنوان 
مدعی العموم به موضوع فروش نخل ها ورود کرده 
اســت، با این حال یکی از نخل داران می گوید: من 
یکی از نخل داران دشتستان هستم که در منطقه 
ســعدآباد بیش از ۳500 نخل دارم. تاکنون 50 نفر 
نخل خود را فروخته ام و اگر مشــتری خوبی باشد 
باز هم این کار را می کنم. ناچار به این کار هستیم. 

واقعیت را نمی توان کتمان کرد. 
می گویند جنوبی هــا تعداد نخل هایشــان را هم جزو 
فرزندان شان به حساب می آورند و معتقدند این درخت 
را حضرت آدم از بهشــت به زمین آورده است؛ درختی 
که بــه همین مناســبت درخت زندگــی، جاودانگی، 
ارتزاق و معیشــت نام گرفتــه و به دلیل همین جایگاه، 
ســرمایه ارزشــمندی چه در نگاه نخــل دار و چه در 
نگاه ملی محسوب می شــود. حالا اما چند سالی است 
همین سرمایه های ارزشــمند از ریشه درآورده شده و 
به کشــورهای حوضه خلیج فارس قاچاق می شــوند. 
در آخرین نمونه هم نخل داری از دشتســتان بوشهر که 
توان آبیاری نخل های خود را نداشــت، از آنها دل کند 
و نخل هایش را روانه کشــورهای عربی  کرد. ایران ۵۰ 
میلیــون نفر نخل دارد که در ســطح ۲۶۲ هزار هکتار 
نخیلات خوزســتان، هرمزگان، کرمان، فارس، سیستان  
و بلوچســتان و بوشهر پراکنده اند و با تولید سالانه یک  
میلیون  و ۳۰۰ هزار تن خرما در ۴۰۰ رقم، نان بیش از 

یک میلیون نفر را می دهند.
 فروش نخل از روی ناچاری

 در ســال های اخیر، خشکســالی، ریزگردها، گرانی 
نهاده های کشــاورزی و... مشــکلات زیادی را برای 
نخل داران ایجاد کرده، اما نخل داران معتقدند کار از کار 
گذشته است که یک کشاورز حاضر می شود نخل خود 

را از ریشه درآورد.
یکی از نخل داران بوشــهری که طی ســال های گذشته 
حدود ۵۰نفر نخل خود را به همین شیوه فروخته است 
می گوید:  نخل تنها درختی است که اگر پاجوش و حتی 
خود درخت را از زمین دربیاوریم و دوباره بکاریم، سبز 
می شود. از ریشــه درآوردن نخل و فروختن آن دیگر 
اتفاق عجیبی نیســت و در ۵-۴ سال گذشته باب شده 
است. عابدی با بیان این که نخل ها با توجه به نوع، سن 
و ســال و ثمردهی شــان بین ۱ تا ۱۲ میلیون تومان به 
فروش می رســند، می افزاید: از وضعیت شهرهای دیگر 
خبر ندارم اما در همین شهرستان دشتستان حدود یک  
دهه است که جهاد کشاورزی هیچ حمایتی از ما نمی کند 
و اغلب نخل داران با بحران مواجه هســتند به طوری که 
بسیاری در سال های گذشته نخل داری را ترک  کرده اند.

او تصریح می کند: من یکی از نخل داران دشتستان هستم 
که در منطقه سعدآباد بیش از ۳۵۰۰ نخل دارم. تاکنون 
۵۰ نفــر نخل خود را فروخته ام و اگر مشــتری خوبی 
باشد باز هم این کار را می کنم. ناچار به این کار هستیم. 
واقعیت را نمی تــوان کتمان کرد. کشــاورزان به  دلیل 

حمایت نشدن در حوزه های مختلف تحت  فشار هستند 
و جهادکشــاورزی کار موثری برای تامین آب، کاهش 

قیمت نهاده ها و تامین تجهیزات موردنیاز ما نمی کند.
این نخل دار با بیان این که نگهداری هر نخل در ســال 
هزینه دارد، می گوید: اگر آب، کود و رســیدگی خوب 
باشــد نخل در ســال ۱۰۰ تا ۱۲۰ کیلوگرم محصول 
می دهد اما در ســال های اخیر میــزان تولید ما به ۳۰ 
کیلوگرم در سال کاهش یافته است. خرما را کیلویی ۷ 
هزار تومان می خرند درحالی که هزینه کارگر،  تراکتور، 
کود و... ســربه فلک می گذارد. در این شرایط فروش 
نخل حداقل می تواند سرمایه ای برای باغدار فراهم کند 

تا به دنبال کار جدیدی برود.
 وعده همکاری جهادکشاورزی

فروش نخل ها گرچه اتفاقی اســت که در ۵ سال اخیر 
تکرار شده اما هنوز به گفته مسئولان همه گیر نشده است 
و می تــوان جلوی آن را گرفت؛  در روزهای گذشــته 
فیلمی کوتاه در فضای مجازی دست به دست می شود که 
در آن فردی خبر از ریشه کن کردن نخل ها و فروش آنها 
به کشورهای منطقه به دلیل کم آبی و خشکسالی می دهد. 
انجمن ملی خرمای ایران در پاســخ گفته است که این  
نخل ها که عمر و هزینه طولانی برای به ثمر رسیدنشان 
صرف شــده، برای زینت شهرها و خانه های کشورهای 
منطقه از کشور خارج می شود. با این حال همین فروش 
محدود هم نگرانی های زیادی را منجر شــده به طوری 
کــه انجمن ملی خرما به عنوان متولی بخش خصوصی و 
مدعی العموم به آن ورود کرده و قرار اســت همزمان با 
جشنواره ملی خرما که در نیمه اول آذر برگزار می شود 

در این باره پیگیری هایی را انجام دهد.
این خبــر را رئیس انجمن ملی خرمای ایران می دهد و 
می گوید: انجمن ملی خرما به عنوان مدعی العموم روی 
این مســئله حساســیت زیادی دارد و به همین دلیل با 
جهادکشاورزی تماس گرفتیم، انجمن خرمای بوشهر در 
محل حاضر شده و آنطور که جهادکشاورزی به ما اعلام 
کرده است نخل هایی بودند که از طرف بانک ژن مجوز 
داشته اند و گویا نخل های غیرمثمر یا از نظر ژنتیک بومی 
نبودند. محســن رشیدفرخی با بیان این که این موضوع 
می توانــد از نظر قانونی، محیط زیســت و منابع طبیعی 
چالش های زیادی برای کشــور ایجاد کند، می افزاید: 
من به عنوان مســئول بخش خصوصی و یک ایرانی از 
اتفاقی که رخ داده اســت، شرمسارم. این نخل ها منابع 
ملی و محیط زیست ما هستند و نمی توانیم به دلیل صرفه 

اقتصادی نداشتن آنها را به تاراج بگذاریم.
او البته از مشــکلات نخل داران ناآگاه نیســت و تأکید 
می کند: ما مشــکل نخل داران را حس و درک می کنیم. 
جهادکشــاورزی به عنوان بخش دولتــی و ما به عنوان 
بخش خصوصی باید همراهی کنیم تا مشکل را حل کنیم 

نه این که صورت مسئله پاک شود.
رشــیدفرخی با بیان این که با تخریب نخل ها مشکلات 
عظیمــی مثل ریزگردها تکرار و گســترده می شــود، 

می گوید: این مســئله فقط در بوشهر دیده شده است و 
در سطح کمی بود. قرار است در میز عالی خرما که ۱۰ 
آذر در بوشــهر برگزار می شود به طور جدی این مسئله 
را عنوان و پیگیری کنیم. از جهادکشــاورزی هم قول 
گرفته ایم که اعلام کرده اند به هر صورتی که بتوانند کمک 

می کنند.
 هدررفت سرمایه ۱۰ ساله

دبیر انجمن ملی خرمای ایران هم تأکید می کند که فروش 
نخل ها از ۱۰ تا ۱۲ سال پیش رواج داشته است. مقداد 
تکلوزاده می گوید:  در ســال های اخیر شــاهد هستیم 
نخل های کشــور به ثروتمندان و شهرداران کشورهای 
شمالی مانند آذربایجان و ارمنستان و با حجم بیشتر به 
کشــورهای عرب مناطق جنوبی فروخته می شود اما از 
حدود ۲ سال پیش فروش نخل ها شتاب گرفته و شکل 
آن تغییر کرده است. در گذشته نخلستان داران نخل های 
کم ثمر و ضعیف را ریشــه کن می کردند و می فروختند 
اما اکنون نخل های پرثمر و جوان نیز قربانی می شــوند. 
وی با بیان این که افزایش شــوری آب در پی کاهش 
بارندگی ها مهم ترین عامل این اتفاق اســت، اظهار می 
کند: در مناطقی که آب شــور شــده، نخل داران یا باید 
بنشینند و شاهد مرگ درختان نخل خود باشند یا برای  
فروش آنها به ثروتمندان و شهرداران کشورهای منطقه 

تصمیم بگیرند.
تکلوزاده با بیان این که برای اقتصادی شدن هر نخل نیاز 
به صرف ۸ تا ۱۰ سال عمر و هزینه است، ادامه می دهد: 
خروج هر نخل از کشور به معنی از دست رفتن سرمایه 
۸ تا ۱۰ ســاله ای است که از منابع باارزش آب و خاک 

کشور برای آن صرف شده.
 پیگیری قانونی برای ممنوعیت فروش نخل

جلسه شــورای عالی انجمن خرما با حضور نخل داران 
و مســئولان دولتی قرار اســت همزمان با جشــنواره 
ملی خرما در تاریخ ۱۰ آذر در بوشــهر برگزار شــود. 
آن طور که مســئولان انجمن ملی خرما اعلام می کنند 
بــا پیگیری های صورت گرفته تا زمــان برگزاری این 
جلسه و تعیین تکلیف موضوع، فعلا خروج نخل قاچاق 
محسوب می شود و هر فردی این کار را کند، تحت پیگرد 
قرارمی گیرد.  مدیرکل دفتر امور میوه های گرمسیری و 
نیمه گرمسیری وزارت جهادکشاورزی نیز با بیان این که 
صادرات نخل شرایط ویژه ای دارد می گوید: نخل داران 
فقط می توانند ارقام غیربومی و غیرمثمر یا رقم مثمری 
که بانک ژن گیاهی تشخیص دهد قابلیت تولید پاجوش 
نــدارد و بــرای آن با نصب برچســب دیجیتال مجوز 
صــادرات بدهد و البته نخــل دار آن را با نخل دیگری 
جایگزین کرده باشــد، صادر کننــد. زهرا جلیلی مقدم 
تأکید می کند که در غیراین صورت، هر نخلی خارج از 
این چرخه از کشور خارج شود، غیرمجاز است، قاچاق 
محســوب می شــود و با آن، برخورد قانونی می شود. 
به گفته وی، صادرات ارقام بومی و بدون جایگزین تحت 

هر شرایطی ممنوع است./همشهری آنلاین

صادرات نخل های جنوب به کشورهای عربی ؛

 فروش نخل تا اطلاع ثانوی »قاچاق« است 

گــروه خبر // به منظور ســاماندهی تردد در 
اسکله های لافت و پهل و پیشگیری از اتلاف وقت 
مردم به سبب توقف در چندین گیت پرداخت 
عوارض، عوارض تردد از اسکله های لافت و پهل 
 به صورت تجمیعی و در اســکله پهل دریافت 

می شود. 
رییس هیات مدیره و مدیرعامل شــرکت توسعه و 
مدیریت بنادر و فرودگاه منطقه آزاد قشم در جمع 

خبرنگاران، افزود: برای ساماندهی وضعیت اسکله، 
جلســه ای با حضور فرماندار و دادستان شهرستان 
خمیر و سایر مسئولان مرتبط درخصوص مشکلات 
اسکله پهل برگزار و قرار شد تا اخذ تصمیم نهایی 
توسط اســتانداری هرمزگان هزینه تردد تجمیعی 

مانند سابق در اسکله پهل دریافت شود.
وی ادامــه داد: در ارتبــاط با ســایر مســائل و 
بومیان جزیره  استفاده  احتمالی جهت  معافیت های 

قشــم، در آینده نزدیک و پس از ابلاغ تصمیمات 
نهایی از سوی استانداری، اطلاع رسانی خواهد شد.

به گزارش ایســنا، افشار فتح الهی سرپرست منطقه 
آزاد قشم در نخستین روز کاری در بازدید سرزده، 
از نحوه خدمات دهی به گردشــگران و ســاکنان 
جزیره قشــم در اسکله های لافت و پهل بازدید و 
برای ساماندهی وضعیت این اسکله ها دستور ویژه 

صادر کرد.

جمع آوری گیت های متعدد اخذ عوارض در اسکله های لافت و پهل

گروه خبر // بــا وجود تلاش براي مدیریت بحران 
آب در کشــور و به ویژه اســتان هرمزگان، آثار 
تغییر اقلیم بر منابع و تاثیر استمرار خشکسالي بر 
ذخایر آبي حاکي از آن است که نجات از کم آبي، 
ماموریتي غیرممکن بوده و تنها راهکار عبور از این 
بحران، سازگاري با کم آبي است؛ سیاستي که هم 
اکنون وزارت نیرو و به تبع صنعت آب و فاضلاب 
هرمــزگان علي رغم تمامي مشــکلات اقلیمي، 
اعتباري و فني تلاش مي کند با تکیه بر تکنولوژي 
و تنوع بخشي منابع آبي در شهرهاي ساحلي، تا 
حد زیادي آرامش آبــي را در مناطق تنش دار به 

ویژه روستاهاي غرب جزیره قشم حاکم سازد.  
به گزارش خبرنگار دریــا »امین قصمي« مدیرعامل 
آبفا هرمــزگان با بیان این مطلب، دلایل تنش آبي در 
روستاهاي غرب جزیره قشــم را  بعُد مسافت، عدم 
وجود منابع آب زیرزمیني و سطحي و تعدد و پراکندگي 
روستاها بیان کرد و گفت: براي بهبود وضعیت آبي این 
روستاها نیازمند تصویب و تخصیص اعتبارات خاص 

هستیم که تحقق این منابع مالي زمان بر خواهد بود. 
وي ضمن عذرخواهي از مردم روستاهاي جزیره قشم 
به دلیل مشکلات موجود در بخش تامین و توزیع آب، 
تصریح کرد: با وجود چالش هاي پیش رو، آبفا ضمن 
اجراي برنامه هاي سازگاري با کم آبي و ایجاد منابع 
آبــي پایدار ، کاهشِ نوبت بندي آب در روســتاهاي 

غرب را در اولویت اقدامات خود قرار داده است.
این مقام مســئول تاکید کرد: علي رغم مشــکلات 
اعتبــاري، این مجموعه از ابتداي ســال ۹۹ و ادغام 
شرکتهاي آبفا شــهري و روستایي، تمام توان خود را 
در راستاي ارتقاي خدمات رساني به روستاها به عنوان 
مهمترین هدف این طرح، به کار گرفته و تلاش مینماید 
با اجرا پروژه های متعدد در بخشــهای تولید ،انتقال 
و ذخیره و همچنین مدیریــت مصرف ،تنش آبي در 

روستاها را به کمترین حد ممکن برساند.
وي در ادامه با بیان اینکه افزایش ظرفیت منابع آبي این 
جزیره از زمان اجراي طرح یکپارچه سازي به صورت 
ویژه در دستور کار قرار دارد، یادآور شد: جزیره قشم 
نیازمند اعتبارات ویژه در بخش احداث آب شــیرین 
کن، خط انتقال، اصلاح و توسعه شبکه توزیع، احداث 
مخزن و ایســتگاه پمپاژ است که البته هم اکنون پروژه 
هاي متعدد و ویژه اي براي بهبود وضعیت تولید، انتقال 

و توزیع آب جزیره قشم در حال اجراست.
* آب شــرب جزیره قشــم از ســامت کامل 

برخوردار است
قصمي همچنین با اشــاره به کیفیــت منابع آبي این 
منطقه، اطمینان داد؛ آب شــرب این شهرستان مطابق 
اســتانداردهاي کنترل کیفیت بوده و بر اساس نمونه 
برداري هاي متعدد روزانه و هفتگي و انجام آزمایشات 

تخصصــي میکروبیولوژي، فیزیکي و شــیمیایي، از 
ســلامت کامل برخوردار اســت و هیچگونه مشکل 

بهداشتي ندارد.
* بهره مندي سه روســتاي فاقد و دو شهرك 

جدید از تاسیسات آب
مدیرعامل آبفا اســتان در ادامه، با اشاره به اقدامات 
آبفا از زمان ادغام شرکتهاي آب و فاضلاب شهري و 
روستایي)سال ۹۹(، اظهار داشت: افزایش ظرفیت تولید 
۶ سایت نمک زدائي به میزان ۸ هزار و ۵۰۰ مترمکعب 
در روز،  احــداث۱۰ هزار و ۴۰۰ متر خط انتقال آب، 
بهره مندي ۳ روستاي فاقد شبکه تورگان، معتمد آباد 
و نقاشــه و ۲ شهرک جدید پي پشــت و گیاهدان از 
تاسیسات آب، نوسازي و بهسازي ۸۳۳ فقره انشعاب 
آب روستایي با اعتباري بالغ بر ۳۲۰ میلیارد ریال از 
مهمترین اقدامات آبفا در ایــن جزیره بوده در حالي 
که که اعتبارات ســال ۹۹ جزیره قشم )با ۴۲ درصد 

تخصیص( حدود ۸۸ میلیارد ریال بوده است.
قصمي همچنیــن در خصوص برنامــه جامع تامین، 
بازسازي و بهسازي سامانه هاي انتقال، ذخیره سازي 
و توزیع آب جزیره قشم اظهار داشت: این برنامه شامل 
احداث ۱۲ هزار و ۵۰۰ مترمکعب مخزن ، احداث ۲ 
باب ایستگاه پمپاژ ، اجراي ۱۶ کیلومتر شبکه توزیع و 
احداث ۳ باب پست زمیني ۲۰ کیلوولت برق، اجراي 
۱۵ کیلومتر شبکه توزیع آب و بازسازي ۲ هزار فقره 
انشعاب آب روســتایي با اعتباري بالغ بر ۲ هزار ۳۱ 

میلیارد ریال نیاز است.
* تشــریح اهم اقدامــات توســعه اي آبفا در 

روستاهاي قشم
مدیرعامل آبفا استان همچنین به اهم اقدامات توسعه 
اي و برنامــه هاي آبفا در بخش آب شــیرین کن ها 
اشــاره کرد و گفت: افزایش ظرفیت تولید آب شیرین 
کن مپنا به بیش از ۱۶ هزار و ۲۵۰ مترمکعب در روز، 
جایگزیني شــرکت سرمایه گذار آب شیرین کن هاي 
رمچاه و سلخ و افزایش ظرفیت تولید آن ها به ترتیب 
به ۸۰۰ و ۱۲۰۰ مترمکعــب در روز، خرید و نصب 
تجهیزات و تامین آب روســتاهاي کاروان و گربه دان 
از سایت آب شــیرین کن روستاي کاروان و افزایش 
ظرفیت آب شیرین کن هاي شهرهاي سوزا و درگهان 
)و روستاهاي هلر و طولا( با هدف بهبود وضعیت آبي 

موجود در جزیره، از جمله این اقدامات بوده است.

مدیرعامل آبفا هرمزگان وضعیت آبي روستاهاي قشم را تشریح کرد

 سازگاري با کم آبي، تنها راه حل


